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PERNARD SIDNEY REDMONT

Allegations of Gregory

R Gregory advised that Bernard Sidney Redmont was recruited by William
Walter Remington, who 1s also a subjJect in this case, sometime in 1943.
Gregory stated that Redmont had attended the Columbis University School of
Journalism and had won & Pulftzer Prize and had travelled through Russia and
Kexico in the courst of his studies., Oregory stated ont was & reporter
for a short time aftar his return to the United States an} then went to
Washington, D, C,, whire he obtalned a position with theCoordinator of Inter-

American Affairs in the Press Division, ’f.

Gregory advised that he told Golos of the possibilities of Redmont
and Golos gave instructions that Gregory was to obtain Remington's assistance
in getting the cooperation of Redmont., It is recalled that Golos is identical
with Jacob Golos, a known Soviet eepionage agent, who died in November, 1943

Gregory stated that Redmo Abaequently met Golos in New }ork City
and at that time Golos told Redmont that he was desirous of obtaining any in-
formation that came into his, Redmont's, possession apd indfcated that this -
information was to be turned over Earl Browder., Therpafter Gregory met
Redmont in Washingtor, D, C. from gometime in the spring of 1943 until August,
1943, when he enlisted in the Uniyed States Marine Carpg.

Gregory stated that tife information supplied by Redmont concerned
- principally information from cgble intercepts &nd other such material con-~ .,
cerning Latin America that wo normally pass through the Press Division of

the Coordinator of Inter-Amerdcan Affairs,
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The Hobbs family has also 6n previous occ¢
contact with William Remington, subjeot in this case.
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William Walter Remington
L

Allegations of Gregory ”;ﬁ,: i

Gregory advised that he became acqnainted with William Walter .
Ramington and his wife, whom he referred to as "Bing" sometime in 1942, At
this time, Cregory had dinner with Mr, and Mrs, Remington and Jacob Golos in
New York City. Jacob Golos is a known Soviet espionage agent, who died in
November, 1943,

Gregory stated that shortly thereafter he contacted Remington who
was employed with the War Production Board in Washington, D, C, Gregory ,
stated that all contacts were made in Washington, D, C,, from 1942 until the -
early part of 1944, when Remington was drafted into the United States Navy,
During this time, Remington furnished Gregory with scraps of paper upon which
he had scribbled information concerning tests made of airplanes and other
data concerning high octane gasoline and information wholly relatsd to the
aircraft production field, GCregory stated that Remington copled this material
from reports and other information that came into his hands through official
channels, Remington also told Gregory verbally about information that came
into his possession from conversations he had with Government officials and
other individuals whom he would see in a normal course of his official duties,
During one of these conversations, Remington told Gregory about a new process
that had been developed for the manufacture of symthetic rubber, '

Gregory stated that Remington was a8 dues-paying Conmnist member
and that on his visits to Washington, Gregory would attempt to obtain from
Bemington his regular dues,

Gregory stated that in 1943, Remington introduced him to Bernard

Redmont, who is also a subject in this case and who also later furnished

Gregory with confidential information, » -

Background

William Walter Remington was bornm in New York City on October 25,
1917, He received an A.B., degree in June, 1939, from Dartmouth College, In
June, 1940, he received an M,A, degree from Columbia University and had com—
pleted most of the requiremente for a Ph.,D, degree at Columbia University. -He
was also a member of the Phi Beta Kapps Fraternity,

The records of local Draft Board No, 8, Washington, D, C, reflect
the following employment for Remingtons November, 1940 to December, 1941,
Tauxemont Houses, Inc. as a director on a commission basis; May, 1940 to June,

1941, National Resources Plamning Board as assistent to the Assistant Director;
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July, 1941 to February, 1942, Office of Price Administration as Assistant to

the Director; February, 1942 to October, 1943, War Production Board as Assistant
to the Director; October, 1943 to April, 1944, War Production Board as Assistant
to the Director of Orders and Regulations Bureau, Remington was married on

June 23, 1939, to Anrfa Koos., They now have two children, -

In April, 1944, Remington was apparently drafted into the United States
Navy and on August 19, 1944, he was commissioned as an ensign and was placed
on duty with the Office of Naval Intelligence, In a written statement fumished
to the Navy authorities apparently prior to August 19, 1944, Remington advised
that a partial review of his personal history would reveal certain facts which
might result 'in his application being rejected on the grounds that he might
be too anti-Russian and also other facts which might make him appear pro-Russian,
The statement then went on to explain why he, Remington, had jJoined certain
organizations among which weres American Youth Congress, Cooperative Book Shop
and American Peace Mobilization., It is noted that these organizations have
been reported to be Communist Party front organizations,

Also in this statement Remington explained that in his position with
the War Production Board he had great responsibilities, He advised that he was
trusted with the most secret categories of military information 1nc1uding
many aspects of the Manhattan Project,

Prior to the time Remington entered the United States Navy, a Hatch
Act investigation was conducted regarding him, During this investigation,
it was reported that he had besn an active member of the American People's
Mobilization and regularly attended meetings of that organization., It was
also reported that he was one of several individuals who solicited funds for
the American Youth Congress delegates during their convention in Washington,
D. C. in February, 1941, Both he and his wife were also reported to have been
members of the Cooperative League and Rochdale Stores including the Cooperative
Book Shops In a sworn statement, Remington advised that he had been a member of
the American Peace Mobilization and had attended meetings of that organization,
He also stated that he was sympathetic with and did research work for the
American Youth Congress but that he had terminated all affiliations with that
organization in the fall of 1939,

Besults of Investigation

As a result of an investigation started in November, 1945, it was
determined that Remington presently resides at 11 Tauxemont Road, R.F.D, 1,
Alexandria, Virginia, At the time he was alsc an ensign in the United States
Navy,

‘A highly reliable and confidential source advised that on Decembsr 10,
1945, Mrs, Anna Remingtor stated that her husband was still in the Navy and
did not expect to get out until the summer of 1946, that he had a job with the
Office of War Mobilization and Reconversion and was engaged in stabilizing the
economy of the country,
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On Decpmber 17, 1945, a confidential and reliable source advised
that Remington contacted an individual at Williams College, Williamstown, -
Massachusetts, apparently for the purpose of securing a position there, This )
8amé source stated that on January 4, 1946, Remington was offered a teaching
position at Williams College starting on June 24, 1946, o
) On January 9, 1946, a highly confidential and reliable source ad~
vised that Remington was invited by Bernard Sidney Redmont to attend a meeting
of the American Veterans Committee, It will be noted that Gregory informed
that he was introduced to Redmont by Remington and ‘that Redmont also furnished
confidential information to him,

On January 11, 1946, as a result of a physical survelllance, it
was ascertained that Remington went to New York City and visited the Institute
of Pacific Relations, 1 East Fifty~fourth Street. It 1s to be noted that g .- - -
number of persons employed by and-interested in the Institute of Pacific Re-=
lations are members of the Communist Party, '

On January 25, 1946, a highly confidential and reliable source advised
that Remington and his wife are studying Russian with Ward Allen. -Allen was.
reported employed as a Special Attorney with the Department of Justice, His
name has been on the mailing 1ist of the Washington Bookshop and he was a
reported member-of the American Peace Mobilizationm,

The same source has advised that Remington accepted a position with
Williams College to teach for two semesters beginning in September, 1946, as
a visiting lecturer, At the same time it was indicated he would try to write .
a thesis on Russian economics. However, on July 27, 1946, he communicated with
President Baxter of Williams College indicating that John R. Steelman, present
Director of the Office of War Mobilization and Reconversion and an Administrative
Assistant to President Truman, had written to Baxter requesting that Remington
be released from his promise to report to Williams College as a visiting '
lecturer in September, Remington advised Baxter that this request was made
because of his present position with the Office of War Mobilization and Re-= "~
conversion and the important duties which he had assumed in connection with this
position. A reply was received from Williams College on July 31, 1946, advising
him that he would not be held to his commitment,
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hE: NATHAN GREGUXY SILVEILASTER, WAS
E, STLVERGADTER, NATRAD GRECORY
e KASTERS, NATHAN MASTERS, SERGE
KOMOV; ET AL
ES’PIONAGE - K

The purpose of this memorandum is to show the resulis of in-
vestigation made to date on the basis of a signed statement dated
November 30, 1545, executed by Elizabeth Terrill Bentley, who, for a
period of several years, acted as a courier for the Soviet espionage
gsystem in the United Statez. All investigatinn has been directed towmard
establishing the truth or falsity of this stateaent.

ORIGIN OF CASZE AND SUIZARY OF INVESTIGATION .

On the evening of November 7, 1945, Elizabeth Terrill Bentley

called at the New York Ofiice of this Bureau and made disclosures regarding
her activities for a branch of the Soviet espionage systeam in the United
States. Her membership in the Comwunist Party datec back io March of 193F,
when she becane a rejular member of Unit MNuxber 1, Karlem Scciion, Communist ——
Party-USA. Eer reasons for dissidence &t this t1m° are sonewhst nebulous ;
but anpear to center in the fact that in her operations ior the Soviet '
espionape system she vwas originally responsible te Earl Prowder, foiver y
National Chzirman of thc Communist Party, and lzter her contacts were taken T
over by Russians so that neither che nor browder had any urther reletione- o

shdps vith them. Secondly, she was being thrcetened by Villiaw Weiner and
Lement U. Earris, prominent national figures in the Communist Party, who
were demanding from her {15,000 originally invested by the Comuunist Party
through the good of'fices of Earl Browder in the company beinz operated by
Colonel John K. Reynoids and Bentley, namely, the United Staies Service and
Shivring Corporation, a cover firm for Soviet, activity outwardly engaged in
sencing food packagec to Europe., Thirdly, she is ostensitly afraid of the
Sovicel representatives with wlom she is precently dealir.- and whose true
identities she professes not to know, Fourthly, bentley, prior to her turn-
about, had been associating and possibly had en ewotion:! luterest in an in-
dividual by the name of l'cter }' Heller. Helleyr, throupi: 1nveetlgavxon, woh
deteruined to be an individual of no political :zignificarce who has no con-
neciion with thir canc. However, kis glibness apparertly left the imprescicr
with Pentley that he wac in some way associated vith an intelligence orsantzu~
tion wldch protzcily influenced her in some small way to attempt an antielpu-
tiqn of trouvle through hin, .
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Following the appoarance of Rentley a* tie i.ew York Cfiice of ‘hl-,
Buresu, ghe wac interviewed in creat detail, executing a sifned strtement
of 112 pages on iicvember 30, 1945, . brief tnis statement set forth her
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backcround and relations with all persons who, in her opinion, -
were¥either directly or ind.lrect.ly associated with the Sov:.et intelhgence’
unitPrith which she was in contact.

Bentley's first definite contact was arranged by F. Prown of the
Commrist~Party headquarters, New York City, on or about Octobver 15, 1938, === 1
Brown, in a public cafeteria, introduced Bentley to an individual known only
as "Tim" or "Timmy™. She began contacting this person regularly and supply-
ing hin information which she at that time was securing during the course

of her employment with the Italian ILibrary of Information, New York City,

an instrument of the propaganda ministry of the then Fascist Italian Govern-
ment, The identity of "Iim" was later revealed to Bentley as Jacob M. Golos,
Secretary of Vorld Tourists, Incorporated, a New York corporation chartered
June 10, 1927, It will be recalled that Jacob Y. Golos, whose real name

was Jacob Rasin, pleaded guilty to an indictiment along with World Tourists,
Incorporated, charging failure to register as agents of the Soviet Govern-

. ment in March, 1940. He received a fine of $500,00 and a jail sentence of
four months to one year which was later changed to probation. Bentley, after
her original contact with Golos, did not long remain with the Italian library
of Information, and up to the present time has only been employed for short
periods on full time employment,

After what appears to have been an initial probationary period, Golos
began to use Bentley as a courier for the collection of information from
various individuals in Vashington, D. C., and New York City. The majority
of these persons were employed in the United States Government. She was
definitely aware of the connection of Golos with Soviet intelligence, namely,
the NIVD rather than the Red Army Intelligence since about the end of 1940,

During the summer of 1941, Golos began to use Bentley regularly as !
& courier to collect information from various individuals in Vashington, D. C, ~
The first group with which she came in contact was ostensibly headed by ) ~
Jl\IaL‘thzm Gregory Silvermaster, formerly an emikyes of the Department of Agriculture
and now Chief of the Division of Economic Analysis of the War Assets Board,
Washington, D. Ce Silvermaster and his wife, Helen, were in turn in contact
with many other indivicuals in the Government from whom they secured material
and made it available to Bentley for transmittal to Golos, This material was
given to her in the form of written reports, actual documents, exposed but un-
develored film and verbally requiring her recording it in shorthand which she
later transcribed.

The second group with which Bentley came in contact was headed by
Victor Ferlo who was formerly employed with the Viar Production Eocard and '
later by the Foreign Economic Administration., She met Perlo with others at /
i
¥

the apartment of John Abt in New York City. As in the previous group, she
acteias a courier for the collection of information of interest to the :
& which she delivered to Golos., She continued in this activity for !
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Golgk until the time of his death on November 27, 1543, At this time she{
was glaced in contact with an individual known to her only as "Bill" who :
inv@tigation has not identified to date, i

-, —=ITOR November, 1943, until September, 19LL, "Bill" was the
recipient of all information collected by Bentley. In October, 19LL, she
was turned over to an individual known to her only as "Jack" with whom she
worked until December, 19LL, when all of her contacts were taken from her,
 ®Jack™ may be identical with Claymer Schluter who was not mentioned by Bentley
and who entered this case following contact with Peter C. Rhodes on
December 6, at which time an exchange of papers was made. Schluter and
Rhodes will be dealt with more completely hereinafter,

It was through "Jack® that Bentley met MA1" whose real name she
never learned but who was identified following a physical surveillance of
Bentley on November 21, 1945, as Anatole Borisovich Gromov, iirst Secretary
of the Soviet Embassy, Washington, D. Co It will be recalled that Gromov
was suspected by this Bureau to be the successor to Vassili Zubilin reported
head of the NKVD in North America who returned to Moscow in the late summer
of 19LL, following the inspection of espionage facilities of North America
conducted by representatives of the NKVD and the Red Army Intelligence,
Cromov departed from the United States for Moscow on December 7, 1945, and
it appears, as will be seen hereinafter, that his position has been assumed
by Fedor Alexeevich Garanin, an official of the Soviet Bnbassy, Washington,
D. C., who formerly served in the hussian Legation in Habana, Cuba, as Second
Secretary., It appears that he holds the same position in Washington, D. C,

Bentley is unable to state specifically in any instance to whom
Golos, "Bill®, Wack" or "Al" delivered the material which she collected for
them, She does state, however, that Golos, during the period of her associa-
tion with him, selected those items of a political, economic or social ine-
telligence character and made them available to Earl Browder, then hational
Chairman of the Commmunist Party. Browder in no instance kept this information
for delivery to a third person since he did not wish to become compromised in
the collection of information of this type. He, however, was cognizant of ’
her activities for Golos, and it is her opinion that Golos violated his
directives in making this injormation available to Browder, Bentley tentatively
identifies one of the individuals to whom he delivered material which she col-
lected as "Charlie", a dentist residing in Brooklyn, New York, "Charlie" has
been tentatively identified as Dr. Abraham Vieinstein, a practicing dentist at
28 53rd street, New York City, who, during the course of this investigation,
has been in contact with two of the principal subjects, and Victoria Stone, an
intimate associate of Arthur Adams, a known Soviet agent,

specific instructions to have no associations whatsoever with the Commnist

! Naturally, while working for Golos and his successors, Bentley had -
Part

or any of its fringe groups. It was through Golos that Bentley became
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assoclated with the United States Service and Shipping Corporation, New York
| Cityg'which was formed on February 20, 19L1, to engage in the shipping of -
o fo ackages to. Europe and primarily Russia. This company bad an authoriged
.. stocg of 350,000 and maintained ofiices in Room 2921, 120 Broadway, New Yok -
— ci Actual operations began in April, 1941, with John Hazard Reynolds
- the ginal President and Elizabeth Bentley as Secretary )
- = ' N
-5 Reynolds is an individual of some financial background who was
B selected by Earl Browder to fit into this corporation, Browder invested
£15,000 of the funds of the Commnist Party-U.S.A. in this concern which to
date have not been returned, although the concern as & Soviet espionage
cover firm, has been reorganized., Reynolds is supposed to have contributed

.

'igy $5,000 to the original investment. The obvious conclusion from Bentley's
LT statement and subsequent investigation is that both Viorld Tourists, In-
g corporated and the United States Service and Shipping Corporation were and

possibly still are "fronts" for Soviet intelligence. '

O Through the groups previously mentioned as headed by Silvermaster”
L and Perlo, as well as various miscellaneous individuzls, it is apparent

4> that the Soviet intelligence was successful in securing information from the
Department of State, Ofiice of Strategic Services, the Treasury Department,
the War Department, the Foreign Economic Administration and numerous other
. sources, In numerous instances, the documents themselves were made available
'“ * from these agencies for copying verbatim or for photographing in the basement
: of the home of Silvermaster, -

Due to the numerous individuals mentioned by Bentley, it would have
been impossible during the limited period of investigation since November 8,
. 1945, to establish that each and every one were inter-relatell. The normal
e practice of espionage would not permit contacts beiween each and every in-
E dividual within the interim period. Consequently, as enunciated hereinbefore,
" the policy has been followed of establishing the basic truth or falsity of
Bentley's statement., As a result of a review of the files of the Bureau,
physical and technical surveillances, mail covers and other methods of in-
. vestigation, there are certain general factors which add authenticity to her
: statement. These general proofs are enunciated as follows:

1, Bentley claimed that she was in contact with an
incdividual known to her as "Al.* Through kay Elson,
wife of Josepn Elson, recently released {rom the
United States Army, Bentley, following her contact

: with the New York Ofiice, arranged for an interview

v . with "Al." This contact was covered by physical _

’ surveillance on November 21, 1945, and “Al" was later !
. identified as Anatole Gromov, First Secretary of the
- ' ‘ Soviet Eubassy, Washington, D. C. ,

- —
—
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Joseph B. Gregg, presently an employee of the Co- :

orcinator of Inter-imerican Affairs and who, it
aprears, will go to work for the Civil Service Com-
mission on or about January 1, 1946, named by Bentley
as one of the principal subjects in this case, cone-
tacted Fedor A, Garanin, Second Secretary of the Soviet
Bubassy, Washington, D. C., on November 28, 1945,

In a complete review of the Bentley statement, wherein

well over a 150 names were mentioned, in no instance has
investigation indicated that a non-existent person

was mentioned. This in itself is phenomenal if the state-
ment lacked authenticity., The only people that have not
been identified as actual persons to date are those on
whom Bentley could not furnish the full name or sufficient
details concerning their background to identify,

Tnere is a high degree of accuracy in describing situations

existing, As an example, two instances are mentioned wherein
matters of Government policy not generally knovn to the publie
were recited as having had occurred. The first of these con-
cerned an alleged feud in the spring of 194l between Honorable

Carlton J. H. Hayes, American Ambascador to Spain, and the

ffice of Strategic Services in that country, resulting in a

withdrawal of 0SS personnel to some extent, This situation

actually occurred. Secondly, Bentley makes reference to the
proposed program of General William J. Donovan of 0SS to have

NKVD representatives cowe to the United States in exchange

for an 08S mission in Russia, Bentley received this informa-
tion from Major Duncan Lee of the Qfiice of Strategic Services,

a principal subject in this case. She recounted in this
statement that this proposal was looked upon unfavorably by

President Roosevelt, Fleet Admiral Leahy and Director J. Edgar
Hoover of the FBI, This, it will be recalled, is very similar

to the situation that actually existed at the time General

Donovan made this proposal. There are several other instances

where policies of the Government not generally known to the

public are discussed by Bentley as having come to her attention

from information gathered by the persons whom she contacted
as a Soviet courier,

/
Bentley charged that confidentjal documents were photographed

in the basement of the Silvemaster home, During the in-

vostigation access was gained to the basement of the Silver-

master home under a suitable pretext, at which time it was
determined that a complete photographic laboratory exists

there for the copying of documents with the excoeption of the
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camera itself which, of course, could be easily supplied.
. This includes an enlarger, developing equipment and
% chemicals and all other incidentals.

RN
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T~ ~=~=The {irst two numbered paragraphs above give proof to the statemeniew
, that she herself was in contact with "Al" whom she believed to be a Russian,
T and, sccondly, that at least one other principal subject named by Bentley
during the course of the investigation has contacted another Soviet ofiicisal,
- presumably in the conducting of Soviet espionage. The-other numbered paragraphs
., . glve a general ring of authenticity to the Bentley statement.

s Sonme fifty-three individuals are dealt with specifically hereinafter
L as concerns the allegations made by Bentley, their background and the results
. of the investigation to date. In the interest of preventing an extension of
this investigation indefinitely, both the Washinston Field Ofiice and the New

York Office have attempted to narrow down their investigation to those in-

o dividuals considered of primary importance. The Washington Field Office has

TEOIE

1

oy

at the present time the following principal subjects: i

- -y
l., Fedor Alexeevich Garanin, Second Secretary of the Soviet .
" Babassy, Washington, D. C. e
- 2, Joseph B. Gregg, Ofiice of Inter-American Affairs. TTF

3. Alger Hiss, Secretary General, United Nations Organization.

L. Major Duncan C. Lee, Office oi‘ Strategic Services,

5. Victor Perlo, formerly employed for War Production Board
and later the roreign Economic Administration.

6. Peter C. Rhodes, OWI = now transferred to the State A -

-

-

Services.
2 8. Abraham George S:.lverman, French Supply Counsel of the Frencta
- Government, formerly civilian employee of the United States
- . Army Air Forces, Washington, D. C. ;
9. VNathan Gregory Silvermaster, Chief of the Division of Economic |
Analysis of the VWar Assets Board, formerly of the Frocure- T
ment Division, Treasury Department, . ‘
10, VWilliam Ludwig Ulma.n, Major in the United States Army Air e LA

- Departnent, {
-2 7. Claymer Schluter, recently released from the United States
Arniny, possibly associated with the Office of Strategic 4
i

.

Corps. /l

M ,/.-I -

An investigation of the above individuals has determined that many -~ P,

of them are acquainted with numerous other individuals named by Bentley, -7
. However, there have been no major contacts with the lesser subjects to Justify -

o expending the above list further, Considering the above individuals, it is
intgresting to note in summary the following pertinent results of investiigation.

. | i

. Yo




-contdct_YAl® with whom Bentley dealt, In addition, Joseph B. Gregg contacted

'echnge of papers. He was recently released from the Uruted States Army iand

6 é B
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Fedor Alexeevich Garanin, Second Secretary of the Soviet Embassy,
Wash@hgton, D. Ce, has been determined during the investigation to be in
charlle of the Consular Section of the Soviet Embassy., Thls is understood
be t@e same position previously held by Anatole Gromov, identified as the

o ka1

Garanin while being surveilled by the Bureau., Gregg in turn is known to have
been in contact with Peter C, Rhodes of OI, now transferred to the State
Department; Robert T, Miller, III, State Department; and Maurice Halperin,
formerly of the Office of Strategic Services and now with the State Department,
all of Washington, D. C., and all of whom were named by Bentley as elements

of the Soviet espionage unit from which she collected information., In addi-
tion, Gregg contacted Dr. Abraham Benedict Weinstein in New York City, who has - .E
been tentatively identified as ®Charlie", the superior of Golose. . '

I

Joseph B. Gregg has been treated in detail in the previous paragraph
because of his contact with Fedor A. Garanin, Second Secretary of the Soviet
Embassy, Washington, D, C,

Alger Hiss cannot be definitely placed either with the Silvermaste?
group or the Perlo group mentioned by Bentley. He is stated to have had
connections with the Soviet espionage unit. He has had no contact with either
the principal or minor subjects in this case. However, it should be noted
that as a result of his position as Secretary General of the United Nations
Organization, he is preparing to dopart from the United States aboard the
SS Queen Mary on its next voyage from New York City to England, He proceeded
to New York City on December 30, 1945. '

.‘.
SRS
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Major Duncan C. Lee has made several contacts during the current ,
investigation with Joseph B. Gregg mentioned hereinbefore, The nature of these :
contacts was not ascertainable, : o

Victor Perlo has been in contact with Donald Vheeler of the Office ..
of Strategic Services; Mrs. Helen Silvermaster, wife of Nathan Gregory Silver- ™~
“master; and Jenny Miller, wife of Robert T. Miller, III, forazerly employed with .
the Coordinator of Inter-American Affairs and now with the Department of State, '
all of whom were named by Bentley as principal subjects in her statement, Y

Peter C. Rhodes of OWI and now with the Department of State has
been in contact with Joseph B. Gregyg,mentioned hereinbefore, on several oc- o
casions and with Gregg contacted Dr. Abraham Benedict Veinstein in New York '
City, who is the most logical suspect to date for "Charlie", the superior of j B
Golos, : : =

Claymer Schluter was not named by Bentley and only entered into this
casgf after a contact with Peter C. Rhodes on December 6, 1945, involving an

o —————— e
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alt@uch rnot definitely ascertained to date, he possibly wss and may st

be g@sifned to the Office of Strategic Services. He is the most logical
susi@ct to date for "Jack", an individual to vhonm Bentley reported betwe
OctoSer and December, 1944 Their descriptions tally and Schluter possesses

a somewhat international character and travelled extensively in Europe. = “~vess

Abraham George Silverman whom investigation has determined to have
been in contact with Dorothy Kaplan, wife of Irving Kaplan, was mentioned by
Bentley as engaged in Russian activities. Nathan Cregory Silvermaster, during
the course of inquiry, contacted Mrs. Silverman and asked for her husband,
George. This call was returned later on December 5, 1945. It is apparent
that the Silvermans, the Kaplans and the Silvermasters are on good terms
socially, ancd there has been a number of exchanges of telephone calls between
them during the short period of this investigative coverage.

Nathan Gregory Silvermaster is considered the most important subject
in this case and the head of a group from wnich Bentley collected information.
As mentioned hereinbefore, Bentley charged that photogranhic equimment for the
copying of documents was maintaired in the basement of the Silvermaster home.
This was verified. Silvermaster himself has not been in contact with any of
the principal subjects for other than apparently social purposes. Bentley
claims that Harry Dexter Thite, Assistant Secretary of the Trezsury, vas an
element of the Silverrmaster group. It is interesting to note that investigation
has ascertained through a technical surveillance that Mrs. Silvermastier, on
December 2, 1945, contacted Mrs. Ann White, wife of Harry Dexter White, and
comaented that her husband was working or. the British loan. Other conversation
wes purely social.

On December 23, 1945, Mr. and Mrs. Silvermaster spent the evering at
the home of Harry Dexter ¥hite. ifrs. Silvermaster who can probably be considered
of equal importznce with her husband has also been in contact with Rose Gregg,
wife of Joseph E. Gregg, and has attempted to contact Sonia Gold, wife of Bela
Gold, both of whom figured prominently in tne Beutley statement as involved
with tne Silvermaster group. Another interesting factor is the residence of
¥iilliam Ludwig Ulmann with the Silvermasters. He is epparently accepted as one
of the family, participating in most of the activitiec of their home and most
of their social contacts. 3ilvermaster has azlso been in contact with key figures
of the Communist Party in Washington, D. C., including Charlotte Young and
Elizabeth Sasuly. During the course of investigation, he has had innumerable
contacts with Government officials and employees not mentioned by Pecntley.

William Ludvig Ulmann, as mentioned hereinbefore, resides with the\“/_,
Silgermasters. He was a Major in the Urited States Army Air Corps from -
~c.foer 16, 19L3, until October 1k, 1945, assigned to tne Pentagon Build
{rc§ +~hich point Bentley charges that sne secured documents cooied in theL
Sil czaaster home wrich she delivered to her Russian superiors. He is pr sently
employcd as a principal economic analyst, his immediate superior in the Treasury
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De nent being Harry Dexter Whnite. His residence with the Silvermacstere
and § s employment under Karry Dexter white substantiates at least in part
the @ atements made by Bentley. ' X

~. ~—fhe lew Yorl Cffice has narrowed its investigation to date dovm tQ
the following named individuals: ‘

l. Abe Brothman, Consulting Engineer.

2. laughlin Currie of the International Developing Compamny,
19 Kector Streect, New York City, formerly Adnministrative
Asscistant to Precident Roosevelt. ‘

3. Ray Elson, wife of Joseph Elson, recently released from
the United States Armye.

L. Alexander Koral, Roard of Education, Rrooklyn, New York.

5. Dr. Abraham Senedict Weinstein, Dentist.

Abe Brothman was mentioned prominently in the Bentley statement
as having furnished blueprints of commercizl kettles to Golos. He is the head
of Abe Brothman and Associates, Consulting Enginecrs with offices at 11, East
32nd Sireet, New York City. Investigation to date has not developed any
contacts by Brothman with the other subjects in this case.

Laughlin Currie, formerly Administrative Assistant to President
Roosevelt, was mentioned prominently in the Bentley statement as being helpful
to those engaged in Sovict intelligence whom she knew. Investigation has
revealed that he was used as a relerence by severzl indivicuals more actively
engaged in the gathering of information and actually interceded to bring about
no action in the Hatch Act investigation of Silvermaster. He has had no con-
tacts vith other individuals mentioned by Bentley during the course of this
investigation, He is presently making plans to leave the United States for
England in the near future.

Ray Elson is the individual through whom Bentley made arrangenents
for her contact with "Al%, later identified as Anatole Gromov. She also
succe=ded Bentley in the United States Service and Shipping Corporation, Elson
arranged the contact with "41" which was covered by physical surveillance by
Bureau Agents on Lovember 21, 1945. Both she and her husband are in contact
vith known Communists.

Alexander Koral was not mentioned in the Bentley statement but
entered the case as a result of a surveillance on Silvermaster in Washington,
D. C. Silvermaster picked Koral up in his automobile from a busy corner. and
took a long ride with nim on December 1, 19L5. This would be & typical method
of gpltact, according to Bentley.

E



’ 4 Dr. Abraham Benedict Weinstein who is strongly suspected of be v
- nCc ie", the superior of Golos, has been visited in New York City by Josjph }
+ _ Be GPegg and Peter C. Rhodes, both mentioned hereinbefore, !
© “™Dther individuals mentioned prominently by Bentley are not being ===
treated with in summary form at this time in view of the fact that they are
- no longer considered principzl subjects, This situation in the course of the
: investigation may change somewhat as inguiries continue, The present trend
is to limit this case to those individuals from whom the most can be realized, v
’ t
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BACK@RCUUD OF ZLIZ4BETH TURRILL BELTLEY

Elizabeth Terrill Bcntley was born on Janypary 1, 1303 in liev 'Ui¥ord,
Conn@ticut, the caugntier of Charles Prentiss Zentley now deczased, Ler ents
were $ative-born Americens and cne brancn of the family tree traces its ancestry
in the Unitec¢ States back to the voyage of the ievflower. Prior to enterinyws
o upon her college education she resided for various periods in lew liilford,
. Connecticut, Ithica and Rochester, New York, She gradvated from Vassar College
. in 1930 with an AR Degree. Following her praduation she entered the teaching
‘- profession, accepting a position at the Foxcroft School, liddleburg, Virginia,

L MR

In the fall of 1932 Elizeheth Bentley moved to Ne:r York City where
she enrolled at Columbia University for the purpose of studying for her Masters
Degree, In 1933 ancG 193L on an Exchange Fellowship she studied at the
University of Flcrence, Italy, In July of the fletter year she returned to
the United States, and that same fall renewed her studies at Columbiz University,
receiving her lasters Degree a2t the end of that semester, Vhile at Columbia
University on tue latter occasion, she came in social contact with Iee Fuhr,

, rec Meekirk, who she eventually learned vaus engaged in tne Commnist movement,
A Mrs, Fuhr asked Bentley to speal before the members of the American league

. Against War and Fascism at Teachers:College in Mew York City, which invitation
i she accepted, At this rally she met Professor James liendenhall, a menver of

L the League Azainst War and Fascism. It was subsequently determined ty Rentley

that lMrs, Fuhr and Professor liendenhall were both members of the Commnist

Party and active in the movement in the United Statco,

———

In January of 1935 Dentley went to the city office of the Anmerican
League Against ¥War and lascism in Lew York City, and there assisted thic group
in research matters, particularly concerning Italy, for somc period., In
¥arch of 1935 she became 2 regular member of the Commnist Purty sponsored
by Professor liendenhall and }rs, ruhr under the Party name of Elizabeth
Sherman, She was first aifiliztecé with Unit I. of tne Harlem Section of the
Cormunist Party of the United States,

In March of that same year Bentley, througn the Columbia Placement
Bureau, secured a position with the llome Relief Rureau, as an invectizator,
vhich position she rstained until July, 1935. At the seme time of this
employment she was doing work for the city office of the American League
Acainst Var and Fascism, Her esperiences and acquaintances both within tne
Communist Party and its {ringe groups expanded.

In the fall of 1935 Bentley returned to Columbia University, telding -
special courses in sociology, until the follovi ng June, vhen che enzaged in ‘
varigus odd jobs of translating and miscellaneous clerical positions, At the
sameftime she held several positions in the Communist Party such as Financial
Secrgtary, Educational Director, organiqsr and othur miccellaneous Jobs, i

3
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In the summer of 1936 she was offered a position at the Amtorg -
Canp @n Napanoch, New York, a summer camp for the children of Soviet ilztiorngls,

Studglits at this camp rengecé in aze from 2 to 15 and according to Bentley,
the @np had no ulterior appearances to her, although she lmnows the langua
spokeR W§E~Bussian, which she does not understand, '

In the late summer of 1936 Bentley bucied herself primarily in the
settling of certaia personal business,

During the year 1937 Bentley was employsd for various periods at .
Macy's Department store, as well as & sumner camp at Bloomingburg, MNew York.
She also held othier temporary Jjobs in publicity work, did some work for the
Conswner's Union and worked in the publicity campaign for tne Honorable

 Thomas E. Dewey, then running for election in Hew York City.

In June of 1938 throuzh the Colurmbia Placement Turezu, Beniley
secured a secretarial pocition with the Italian Library of Informetion, 595

‘Madison Avenue, New York City. This, it will be reccalled, was a propzZandz

instrument of the Itzlian Fascist Government, While in this employment she
worked directly under the supervision of Ugo D!Annunzio, novw deceased,

While employed with the Itzlian Library of Information she secured certain
material which she made available to FATTorr of the Comrunist Party Head-
quarters in New York City., F. Brown has been identified as Ferruccio lferini,
a former member of the Communist Party of Itcly, and former ctudent of the
Lenin Institute, Moscow, USSR, who arrived in the United Stotes in 1925, He
has been active in the HWational Administration of the Coiymnist Farty, since
that date and iz given considerable linezcpe hereirafter, The cmplo;ment
with the Italian Library of Informztion locsted until lizrch, 1939, In the
meanvhile F, Erovin introcduced Icotley to Tim or Timny whom she later identified
as Jacob Golos of ‘orld Tourict, Inc, After tnis introduction zll materiel
which she had vas passed to Golos up until the cessation of her employment.

In September, 1239, atl the instigation of Goloc, Bantley secured
a position as secreilary to Richard H, Waldo, the Prccsident and ovner of
McClures Syndicate, wnicn publishes end distributes the Wihirligig,® Golos
explained that Waldo was suspectecd of being affiliated in some vey vith the
Germans, and 4hey were seeldnz informetion concerninz his activities,
Beritley was successful in covering Valdo's activities closely from her pocsition
as secretary. All of this moterial vas gubmitted to Golos ana she remained
as a secretary to Waldo until February, 1940, Nothing siznificant was secured
by her and Golos vas somevhat displeased vith the possible exception of the
fact thit she lecarmed that ialdo and the Late VWendell Willkie were in communi-
cation with each other, Hichard H, Weldo, as you recall, vac the subject of
an intensive investization by this Pureau somc ycars ago following &« stztement
made By him in the "J\hirlipig" concerning the bad healtn of President Roosgvelt,
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Bentley was not zazinfully employed permanently after leaving -
wald@ s until the establishment in April, 19Ll, of the United States Servi
and @ipping Cerporation 212-5th Avenue, liev: York City, of which she becam

iginal secretary, later serving ac vice precident, up until the time

ay Elson assumed this positicn., Elson ic shovmn elcevhere herein as

one of W primary subjects in this case., Thic company was established oy
with money belonging to the Commuiist Party of the United States mede
available by Zarl srowder, then National Chaimen of the Communist Party,

Browder made available, according to Bentley, $15,000, whereas
John Hazard Reynolds, the original president, made avoiluble 55,000, The
firm was a cover firm for Soviet egpionage, the same as Vorld Tourist, Inc,
It ostensibly was to engaze in the business of shipping percels and merchandisz
to Soviet Russia,

It is interesting to note that vith Dentley's enyloyment vAith the
Ttalian Library of Information zhe had ro further contact vmatsoever srith the
Communist Party or any of the fringe groups, and for all intents and purposes
could be considered a secr=t nember of the Communist Party., Her activities
as a Soviet courier for Golos and others is dealt vwith in detail in other
sections of this memorandum,




y SCOIE OF INVESTIGATION

Investigation in this case has been most extensive and has p
consisted of technical surveillances, physical surveillances, mail covers and

other tried and proven methods of inquiry.

be given of the current situation, it should be noted that at the present
time with reference to the principal subjects emumerated hereinbefore in the

In order that a clear picture may.

. Washington Field Office District, there are no continuous physical surveil-

lances being maintained.

Physical surveillances are only now conducted when

information is received from technical surveillances or other sources that

would dictate the coverage of a particular subject for a particular purpose.

Technical surveillances are installed on the following subjects in this case
at the present time by the Washington Field Ofiice:

Robert Talbott Miller, III
Harold Glasser
o Maurice Halperin
v William Walter Remington
- Bela Gold
- Charles Kramer
- +Irving Kaplan
' Alger Hiss
Nathan Gregory Silvermaster
Victor Perlo
¥ajor Duncan C. lLee

. Technical coverage is maintained

Helen Tenny

Donald Niven Wheeler
Harry Dexter White
Bernard Redmont

Sonia Gold

Allan R, Rosenberg
Harry S. Magdoff
Joseph B. Gregg

William Indwig Ulman _
Abraham George Silverman

on Nathan Gregory Silvermaster,

:} his wife, Mrs. Helen Silvermaster, and William Iudwig Ulmamby coverage of

one telephone since they are all occupants

of the same residence, At the

present time two additional technical surveillances have been authorized
for operation by the VWashington Fleld Office on Philip O. Keeney and kuth

Riskin,

The situation exdisting in New York is somevhat the same in that
no continuous physical surveillances are being maintained on any of the
subjects in this case with the exception of Ray Elson, a knovn contact of

Anatole Gromov, Second Secrectary, Soviet Embassy, Washington, D. C.

It

was thought by maintaining selective physical surveillances in both Washington,

~ D. C., and New York City the most could be
an unreasonable use of manpower,
New York City are as follows:

: Cedric Henning Bel{rage
’ . Laughlin Currie

13

realized from this case without

Technical swrveillances in operation in

Abe Brothnan
Ray Elson
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Albert Eugene Kahn - Ferruccio Marini
Uary Price Peter C. Rhodes
Dr. Abraham Benedict Tieinstein United States Service and Shlp
World Tourists, Incorporated, Corporation ..
R e g ~— .

. Technical surveillances have also been authorized on the ABA
laboratories operated by Abe Brothman, and on the ofiices of Laughlin Currie,
An additional technical surveillance has been authorized on ichael Greenberg,
It should be noted that in the making of the instant investigation, no
coverage whatsoever has been made or will be attempted at any time in the
Governnent offices occupied by any of the persons under investigation or en
telephones within these offices,
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RE: NATHAW GREGORY SILVEPMASTER, was —
E. SILVERMASTER, NATHAN GREGORY
NASTEES, NATHAN MASTERS AND SERGE
KOMOV

— RE: HELEN WITTE SILVERMASTER, was
HELEN PETROVNA SILVERMASTER, HELEN
SILVERNASTEH, MRS, NATHAN GREGORY
SILVERMASTER, HELEN WITTE, HELEN
VOLKOFF AND HELEN VOLKGV

ALLECATIONS OF INFORMANT

Elizabeth Terrill Bentley, in her statement, furnished the following
allegations against the above-captioned individuals,

"Sometime in August, 1941, Golos informed me that he had had
several meetings with a representative of a Russian group in
Washington, D. C, He indicated, however, that due to his ill
health, he would not be able to go to Washington to see these
; people and suggested that I make a trip to Washington and meet
- Mrs. Helen Witte Silvermaster at her home and become friendly
o with her.
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- "As a result, I went to Washington and actually met Mrs,
i Silvermaster on the basis of arrangements for that meetinz made
o by Hathan Gregory Silvermacter and Golos while Silvermaster was
- in New York City conferring with Golos. It is to be noted at
- this point that Silvermaster subsequently told me that upon
Lo Germany's invasion of Russia, he was desirous of lending
active aid to Russia and for that purpose made a trip to New York
City, conferred with Zarl browder anc requested the latter to
. put him in contact with someone who might transmit information
- ' he obtained to Russia.

"On the occasion of my initial visit to Silvermasterts home
in wWashington, D. C., arrangements for which vwere explained herein-
before, Mrs., Silvermaster treated me in a very careful, cagey manner,
and to my mind indicated a definite distrust of me. She was the
only person present at this time and our visit lasted approximately
one and one-half hours, She did mention that she and her husband
. had knovn Browder for some time, but the conversation was almost
A 'Wwholly of a personal, social nature and included no rerarks by her
of their present or contemplated activities on behalfl of Russia,
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'Upon my leaving her home, no definite arrangements vere made
for subsequent meetingc, and it is my recollection that such
eetings would be arranged between Gregory Silvermaster and

195.- v “

"I returned to New York and discussed my visit with Golos
and informed him that I had been treated in a rather suspicious
manner and that lirs. Silvermaster obviously nad her doubts about
my sincerity and the pj;pose of my visit. T later learned from
Golos that Silvermaster, approximately two weeks later, came to
New York and told Golos his wife had ramn2ried tc him that che thcought
I might be connected with the F,B,I. After telling me this, Colos
reprimanded me for creating such an impression of distrust.

"approximately tvo weeks after my initial visit to the Silver-
master home, I made another trip to their residence in Washington.
I had been told by Golos that I could expect to be given some material
by the Silvemmasters to be brought by me to Golos in New York. At
this time it is my recollection that Silvermaster was employed in
the Farm Security Administration, United States Department of
Agriculture, His wife wzs unemployed and Villiam Ludwig Ullman vas
employved in the Treacury Department. Ly only information at this
tine concernirg the nature of the vritten material that I was to
obtain was that it came from United States Covernment sources, I
think it was at this time that I was formally irtroduced to 7illiam
Ludwig Ullman.

"For background purposec, I wish to state that Ullman originally
came from a wealthy family in Missouri, I think St. louis., It appears
that et an early age, because of some family difficulties, he left
home and went to New York City, and subsequently secured a clerical
position in a governuent agency in Vashington, D. C., after which
he made the acquaintance of the Silvermacster family; and, it is my
recollection, the Silvermasters recognized his potentialities and
facilitated his obtaining a job in the United States Treasury De-
partnent. By the time of my initial visit to the Silvermaster residence,
Ullman was living in the Silvermaster residence.

vllathan Gregory Silvermaster is of Russian Jewish extraction

and was born in the Ukraine, I believe, sometime around 1900, At an
early age his family migrated to China where he stayed until about
20 years of age. Silvermaster then came to the United States and
settled in California and attended one of the larger universities,

think, in or near San Francisco. He received a Fh.D. degree and
subsequently taught for a period of about ten years for a Catholic
college somewhere in Californisa.
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"He subsequently was employed by the Stzte of California in

" onrection with their Division of Labor:or the California State
c bor Relations Board, the exact name of which I do not recall.

- It 4w further to be noted that during his early years in China he ~—n
was educated in British schools and speaks English perfectly with
a British accent and he also, though a very young boy, became in-
volved vith certain Russian revolutionaries then in China, and his
services were utilized in smuggling literature in their behalf,

o . "During the Longshoremen's strike on the West Coast in 193L
when Browder was being sought by the Vigilantes, he was hidden by
e the Silvermasters in their home., I am unable to state whether there
' had been previous acquaintance between the Silvermasters and BErowder
or not, but after that time they were very close fricnds.

)
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®In 1935, Silvermaster and his wife moved from California to ,
Washington, D, C. where he took a peosition in the Farm Security i
Administration, arvangements for which, I understand, had been made

o by some percon whom he had met during his labor work in California.
- It is my understanding that he remained with the Farm Security

: Administration, United States Department of Agriculture frem 1935

until 1942, at which time he became associated with the Board of
Econoric Warfare, and after a few months returnec to the Department
of Agriculture, and then shifted in the summer of 194L to the Surplus -
Property Division of the United States Treasury Department, which
: last named position was secured for him by Harry thite, present

e Assistant Secretary of the Treasury. It is my impression that Lauchlin ,
=2t Currie probably had something to do with his securing the Board of i
Economic Viarfare position he held,. '

45,

YHelen Silvermaster, wife of Nathan Gregory Silvermaster, is
approximately L2 or L3 years of age and was born in white Russia, the
daughter of a Baltic Earon. Shortly after the Pussian Kevolution, she
went to China where she married a White Russian by whom she had a son, ~
Anatole. This son who uses his father's family name was, to the last
of my knowledge, in the United States Navy, and I am unable to recall
the family name. She came to the United States with her husband and
establiched residence in California, and shortly thereafter she and
her husband separated and she became acquainted with Silvermaster with
A whom she subsequently lived as man und wife, He was desirous of
: marrying her, but she was not particularly anxious in view of her first v

marital experience; but after she secured a divorce, which took three '

- or four years, she finally married Silvermaster, - To the best of my }

¥ : Knowledge, she has never held any employment with the United States ,

o Government; although she has done considerable voluntary work, such ,
i as engaging in Ked Cross activities.
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"The above outlined information came to my knowledge from con-
‘ersation had with me by the Silvermasters and by various remarks

nade by them in &y presence,

o ~ 8]n connection witn the disposition of material I received from \__,.
v the Silvermasters ani turned over to Golos, I was inforned by Golos
that he turned this material over to a Kussian contact. Previous
to my association with the Silvermaster group, Golos had been meeting

« some Kussian. He informed me that hLe had observed an indivicuval'‘s
i photogrerh in e newcpaper and I recall that the name ended in YIANY,
.. It is my recollection that the press carried the photograph in con-
A nection with a story that this individual had been aprrehended on a
- cherge of bribing a Standard (il Company oifficial, Golos iriormed me

that this was the individual he had been meeting, bub vhose iaentity
he had not knovmn until he saw the newcpaper photozrzph, This in-
dividual is not thc perscn to vihom Golos turned over the Silvermaster

- material, but a contact 1o whom Colos had probably turned over cther
xS information prior to the appearance of the Silvermaster crowd in this
W picturc,
ek N
. ) It appears that after this indivicual was arrested, Golos ob-

4 tained another contact to whom he delivered his material. I later

: learned this individual was known as 'Charlie'j that he was a dentist;
and that he hacd had a gall Lladder operation., I also wish to sizte that
in one of ry later meetings with 'Jack! I learned from 'Jack! that tCharlie!
was described as follows: about 55 years old; 5'5" tz11, weirhing 160 .
pounds; stockily built, having dark hair, dark eyes, anc a svarthy
complexion, and being of fussian Jewish nationality. Aftcer I had been

_:}l civen this description by 'Jack', I recalled that I accidently saw Golos
o at one tiase with arn individual who answered the description of the
. person described to me by 'Jack'.s It is to be noted further that I

learned from tJack!'! that 'Charlie! was a permanent resident of the
< United States and had apparently been in this country for many years,
. I never was able to learn in what part ol New York City he resided.

At about the time the Silvermaster group camc into this ricture,
Golos irformed me that because of his ill health, it would probzcbly be
wise for me to have a contact to turn the Silvermaster material over
to in case something happered to him. He made arrangements for me to
meet an individual in a drug store on 9th Avenue somewhere in the
fifties, iew York City. This contact whom I knew only as 'John' had
a photograrh of me and when he met me he was to tell me that 'Charlie!
sent him., In this manncr I was to know thai this was the contact that
los had selected for me. I met this individual 'John' about ten
times, These meetings were either pre-arranged by mysell or arrangeq by
70los, I recall this individual as being in bis middile or late :
twenties, tall and slender with very blond hair, blue eyes and typichly
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vic appearance. He rnad an emaciated look. From remarks made -—
by him, it was obvious to me that he had just arrived in the United
States and he spoke very poor limited English,

¥On the occasion of my second visit to the Silvermaster recidence
in<mshington, D. C., I was given by someone there a small unsealcd “~mems-
envelope which I would state contained probably ten or twelve sheets
with typing thereon. I had not been instructed by Golos not to read
any material that might be turnmed over to me, nor was I so instructed
by the Silvermasters, except that the latter group seemed somewhat
reluctent to give me such material., Upon my arrival in New York City,
I immediately handed to Golos this envelope. He did not inform me to
whom he was going to give this envelope but simply thanked me for
bringing it to hix, Visits of a similar nature were made by me at
approxdmate two week intervales thereafter and on those occasions when
the Silvermaster group had material for me to bring back to Golos, I
would take it and handle it in the manner described above. On those
occasions 1 would take down to Washington for delivery to the Silver-
masters various Commniest and Russian literature secured by me from
Golos,

"My traveling erypenses on all trips at the behest of Golos to
Washington were paid by him and I always executed a simple receipt upon
being reimbursed. Also during this period, upon instructions from
Golos, I collected Commnist Party dues from persons both in the New
York area and in Washington and remitted such collections to Golos,
who tolc me he took them downtown to the Comrmunist Farty headquarters.
He woulc later furnish me receipts from the party evidencing payment
by these persons of their Party dues.

"For a period of approximately six months subsequent to August,
191, when I began the visits to the Silvermaster home, the only in-
dividuals T know of my ovn knowledge who were actually engaged in
securing data for Golos to be transmitted through me wereWllman and
Silvermaster., Sometime in the early part of 19L42, I realized from
remarks made by those two men that others in the group 'were involved!
in a cimilar manner, but I was still not received in their fullest confi-
dence and did not learn the identity of these persons for some con-
giderable time, The volume of material being delivered by me from
Ullman and Silvermaster to Colos steadily increased, After Golos!
health became increasingly worse, he told me that he wanted me to
berin reading such material myself., It is my recollection at this
time that this material which still was in the form of typewritten
notations made by Ullman and Helen Silvermaster consisted of data of
an extrenely varied nature and appeared to be secured by them both
through their hearing discussions among government officids and em- ,
ployees as well as through their reading of various documents and i

t writings. This material included, for instance, remarks which may hlve
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indicated the policy of the United States Government with respect id
o both domestic and foreign issues of almost every description and

as actually a motley hodgepodge of intelligence. I recall that

Colos characterized the information as 'political,!

—=%In connection with the information that Silvermaster was -
gathering, I learned that when Silvermaster started to gether this
information he obtained some of it on his own initiative and later
learned that on Silvermaster's trips to New York City where he met
Golos, Golos would instruct him as to the type of information he

was interested in receiving. Silvermaster and Ullman were collecting
data which in their opinion would be of value to Russia in addition
to that specifically requested by Golos on the occasions of the many
visits of Silvermaster to New York City. I never received any in-
formation indicating that compensation in any form was being re-
ceived by either Silvermaster or Ullman or by persons who later came
into their picture for such services as I am describing.

Y

S "Sometime in 1942, however, Golos began to give me verbal

: instructions for the guidance of Silvermaster and his group relative
to the nature of the information desired and still leter, probably
in the last part of 1942, he began to give me typewritten instructions
in Russian furnished him by 'Charlie! to be taken by me to Silvermaster.
My knowledge of Russian was insufficient for me to gain an accurate
idea of the type of information czlled for by thewritten instruction.

"By the fall of 1942 Ullman and Silvermaster began to bring to
the Silvermaster residence documents which they apparently had
secured from Govermment files to which they had access. TUllman provided
- himself with a camera, I believe to have been a Contax, and became

proficient in document photography. Also at this time he and Silver-
master began to dictate to me various types of information, I recall
they would refresh their recollection prior to dictation from small
pleces of paper they would take out of their various pockets as though
they had jotted down brief notations during the day. Ullman photographed
the documents which he and Silvermaster brought to the Silvermaster
residence, which photographs were taken on microfilm, most of which

was supplied by Golos, who obtained it from his contacts. About this
time Ullman built an enlarging machine which he gave to me and I took

it to my apartment at 58 Barrow Street, New York City. On only one
occasion, sometime in 19LL, did I personally witness the photographing
at the Silvermaster residence, but I knew from their conversations

and remarks that such work was carried on in the basement of the
rezidence and that there was in the basement a more or less permanent
photographic setup, that is, a holder for the camera and a device for
holding documents securely while being photographed,
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"When I would return to New York City with the film, which -
at first would consist of probably two or three rolls, Golos would

come to my apartment at 58 Barrow Street, where he would run the fi
through a viewer supplied to me by Ullman. He apparently did this -
order to keep himself currently apprised of the information being '
‘setired and would always take the film from the apartment when he leffy=e

"In addition to the film which I would deliver to Golos, I also
~ began to receive from Silvermaster carbon copies of documents usually
letters from governmental employees, usually Treasury employees out-
side the United States, reporting on conditions where they happen to
be located. '

"ith respect to the dictation which Ullman and Silvermaster gave
me in Vashington, D. C., I would transcribe suck dictation upon my
return to New York City on a typewriter in my office and deliver the
transcription to Golos,

"iith further respect to the nature of the documents being photo-
graphed during this period, I recall that during Silvermaster's em- .
- ployment in the Board of Economic Warfare, he occasionally brought to
g his residence what appeared to be complete files, and although these had
o usually been photographed by the time I arrived in Washington to collect
the material, I recollect that sometime I would see him arrive at his
home with such files and observe him and Ullman looking over the contents
thereof and deciding which should be photographed. It is my recollection
that Silvermaster was in the Burope-Africa division of the Board of Economic

Warfare,
- "I do not recall definitely, but I believe sometime in the fall
- of 1942 Ullman's induction seemed eminent and I recall there was consider-

able discussion on the part of Silvermaster and himself as to which branch
of service would secm most advantageous, I recall they rapidly dismissed
any thought of his entering the Navy or darine Corps becauce they thought
both branches were anti-Semitic. They then realized he could not meet
the physical reguirements to be commissioned directly so it was decided
that he would await being drafted and attempt to be assigned to the Air
Corps. I recall that he did enter the Army as aprivate, was subse=-
quently promoted to be a sergeant, was recommended for Officers!
Candidate School, and was accepted and thereafter commissioned a Second
Lieutenant in the Air Force. He later was promoted to rirst Lieutenant
and was a Captain the last time I saw him. I recall that Silvermaster
was most anxious that Ullman be assigned to the Pentagon Building and
further that tnrough George Silverman he was in fact assigned to the
ﬁentagon. After Ullman was assigned to the Pentagon Building he resuped
His residence with the Silvermaster family. i
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"With respect to George Silverman, he is approximately forty-

five years old, is Jewish, is a graduate of Harvard University and

ls acknowledged to be a brilliant mathematician and statistician. ItV ..
is my recollection that he went to Vashington, D, C. in the early 1930's
and was employed by the Railroad Retirement Board, I au unable to state when or
under what circumstances he became acquainted with the Silvermasters and
Ullman, excert that he may have met the latter in washington as he and
Ullman were both meabers of the same Comminist Party unit there. I do re-
call, however, that Silverman becane friendly with these people and was at
their home very often and after his being assigned to the Pentagon Building
as a civilian specialist of some kind, he began to bring documents to the
Silvermaster home there., I saw him on one occasion, but had never formally
met him, With respect to the documents brought by hin to the Silvermaster
residence, he in fact did not know they were photogravhed. From remarks

I heard there I believe it was his impression that Silvermaster would
simply read the documents over, commit them more or less to memory, and
then verbally gave the coni‘ents thereof to Earl Browder, With respect

to the ultimate destination of these documents I am of the positive opinion
that although Silverman may have heard of Golos, he nad no knowledge that
such material was in fact being received by Golos,.

"During the period running from the latter part of 1942 through the
early part of 1943, I became aware through remarks made by Silvermaster,
his vife and UVllman, that Harry #hite, employed in the United States .
Treasury Department, was supplying them information consisting of documents
presumibly obtained by him in the course of his duties in the Treasury
Department. I recall definitely having seen some documents at the Silver-
macter residence, which documents were delivered there by Ullman or Silver-
man, both of whom were receiving material from White. As to the nature of
such written material being supplied by ¥White, I can only describe it as
consisting of reports of a varied nature concerning the financial activi-
ties of the United States Government, particularly as they related to
foreign commitments, also various memoranda and reports from other
governmental departments and acencies, These documents had usually been
reduced to photographs Ly the time I saw then, but on occasion I would
see the original documents themselves,

®In connection with the activities of Harry ¥#hite, it was appar-
ent to me from conversations I heard in the Silvermaster home, that one of
his most valuable assets so far as the group was concerned was his ability
to place in the Treasury Department, those individuals whom the group was
anious tc have assigned there., Among individuals in this category were
Ullnan, William Taylor and Sonya Gold,

ncerning him as related above came to me from Mr. and lirs. Silvermaster

d Ullman. T recall also that Phite was regarded as a valuable adjunct be-
cause of his close relationship with former Secretary of the Treasury Kenry
Morgenthau Jr., and was felt to be in a position to secure favorable considera-~
tion for the USSR in financial matters.,

29
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"During this same period I became aware of the fact that Lauchlin =
urrie was friendly with the Silvermasters and was particularly friengly
ith George Silverman. To the best of my recollection, Currie did no§ sup-

ly Silverman or the Silvermasters with any documents, but used to ingorm

' ilverman orally on various matters. As an example of the informatio
orally furnished Silverman, I recall one occasion when Currie informed-him-
that the United States was on the verge of breaking the Soviet code. I
recall that Currie was a social guest on occasion at the Silvermaster

home, although never when I was present as 1 have never met him, and the
only significant information concerning him I presently recall is that
after Golos! death there was a discussion between Silvermaster and 'Bill?
as to the advisability of introducing Currie and Harry White directly to
the Russian contact. Silvermaster mentioned this matter to me, and in-
dicated he was not in favor of it and as far as I know such meetings were J
never arranzed. ' ’ :

.

8T recall further that during this same period mention was made
of Sol Adler, who was a United States Treasury Department representative
® - in Chungidng, China, I recall seeing at the Silvermaster home ofiicial
letters written by Adler from Chungking to the Treasury Department in
Washington. Presumably these letters found their way to the Silvermasters
through Harry White, I recall Silvermaster characterized Adler as an op-
o portunist, but indicated they would like to place him in some strategic
Co location in the United States Government. I do recall that Adler was a
Communist Party member because his dues were among those collected by
Silvermaster and turned over to me,

o ey

. ®Another individual about whom I heard during this period was

- William Taylor, previously mentioned herein as having been placed in the
- Treasury Department by Harry VWhite. My recollection is that he was also
sent as a Treasury Department representative to China and was later sent
to Iisbon, Portugal for the Foreign Economic Administration. He also was
a Commnist Party member who paid his dues to the Silvermasters. During
the interim between his return from China and his departure to Lisbon,

he was in the Treasury Department in Washington and was supplying Silver-
master with written and oral information secured by him in that depariment.
In addition, he prepared a report on conditions in China which he made
available probably to Silverman but possibly to Silvermaster. I recall
having seen this report among the data given to me for delivery to the
Ruscsians.

#T also recall that about this time I learned that Irving Kaplan,

. who was connected with the War Production Board, was glving information
. that he obtained through this agency to George Silverman. Through Silver-
master I learned the information from the War Production Board was coming
from Irving Kaplan through Silverman. Kaplan was also a dues paying:Com-
munist Party member. I never met Kaplan and have no other information
concerning him except that he at one time was associated with the Perlo
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sToup. The last I heard he was connected with the Foreign Economic -
dministration. :

WReferring again to William LndwigVﬁilman and George Silverman,

recall that about late in the summer of 1943 a steadily increasing
volume of material was obtained by these individuals which was subse-_ ____.
quently photographed and turned over to me. I also recall that about this
time Ullman ceased developing the photographs he took and gave me the
undeveloped negatives which I turned over to Golos. Apparently the
reason for this was that the number of rolls was increasing to such an
extent that Ullman did not have the time or opportunity to develop them.
Therefore, I did not have the occasion to actually see what was on the
negatives, However, during this time I did have many conversations with
Ullman and Mr. and Mrs, Silvermaster, and I found out from these con=-
versations that the material that Ullman and Silverman were obtaining and
photographinz included data on the following: aircraft production figures,
allocation and deployment of aircraft, results of testing of aircraft,
reports on the efficiency of particular types of airplanes, technological
developments in aircraft manufacture, statistics regarding high octane
aviation gasoline, personal data concerning important Air Force officers,
opinions of aircraft personnel on other nations, Army gossip, all pertinent
developments concerning the planning, construction and actual completion
of the B-29, and vroposed movements of these planes when they were com-
pleted, data concerning the approximate schedule date of D Day, copies
of directives issued by General Marshall, and information concerning
production, allocation and development of tanks, guns and motorized equip-
ment. Almost every conceivable type of information relating to the Air
Forced part in the war was included. A considerable volume of this
material was brought to the Silvermaster howe in its original form, that
is, the documents themselves. However, on some matters Ullman would copy
down figures and make such other notations as were necessary for him to
have a record of the desired data.

#It is to be noted that during this entire period George Silver-
man vwas a civilian employee of the VWar Department, also stationed in the
Pentagon Building, assigned to the USAAF, and I am unable to state defin-
jtely which information was supplied by him and which by Ullman, This
situation remained from the time of Ullman's original assignment to the
Pentagon Building until the time I ceased relations with the Silvermaster
groups in September, 194L, and the volume of material consistently increased.

#] never knew exactly to which unit or division of the Air Force
Ullman was assigned. However, I do recall that some mention was made of
Major Kades, who worked with General Hillring. I also know that Major
Kades and Ullman were iriendly and that Kades told Ullmin a great many
things that he found out through talking to the General, I am sure, how-
ever, that Lajor Kades had no connection whatsoever with any of the gpera-

: tions on the part of Ullman or the Silvermaster crowd, and if any informa~-
tion was attributed to Kades, it was innocently done on the part of Kades.
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"I recall that sometime in the summer or fall of 1943 the Silver—
sters believed it desirable to have someone placed as a secretary

jarry White, in order to facilitate the obtaining of information from§nis
ffice, As a result, Helen Silvermaster went to one of the Commnist§func-
ionaries in Yashington and was given the name of Sonya Gold, Eventually
Sonya Gold through arrangements with Harry Vhite, obtained a position ~we
as one of the secretaries in his department. As a result of this employment,
Sonya Gold olLtained documents from his ofiice which che copied and turned i
her notes over to Helen Silvermaster, I do not recall specifically, but ;
it is my recollection that the information which Sonya Gold obtained con-
cerned principally the Treasury Department's opinions and recommendations
and recommendations concerning applications for loans made by the Chinese
and French governments. I also recall that some of this information con-
cerned political information concerning DeCaulle, which found its way
into White's ofi{ice. I understand Sonya Gold is no longcr employed by the
Treasury Depariment.

Ty

"I also recall that in about the spring of 194k, Bill Gold, the
husband of Sonya Gold, came into the picture. Pill obtained a position
in the Foreizn Economic Administration and according to the conversations
I had with the Silvermasters and Ullman, I determined that Bill had been
supplying this group with what they indicated was excellent information
regarding the poings on in the FEA. As a matter of fact during one of my
conversations at the Silvermaster home, either Gregory Silvermaster or
Ullman made the remark that [ill had cdonc such a pood job that tliey were
thinking of supplying him vith a camera so that he cctld do hic own photo-
grapting at home. As far as I know Pill Golc is still emplored with the FEA,

"In further connection with the ©ilvermaster family, I know that
Helen's son by her first marriare, Anatole, went to some southern university
and was indicated as a remarkable physicist. He was raised as a good Com-
rmnist and he on occasion woulc come to liew York an¢ deliver me material
that had been gotten topether in the Silvermaster home. Anatole, however,
was drafted into the Havy somctime in J9LL or thereabouts, and as far ac
I know he is still in that branch of the scrvice., It is my recollection
that he was assigned to a liavel Training Station near Chicago, Illinois,
probably the Great Lakes haval Trairing Statione o« o o o o o ¢ o o © &

"During the time I wac associated with Golos I very often saw

Berney Schuster and his wife come into the ofiice vhere they talked with

Colos. T knew at this time that Schuster was connected with the Finance

Divisior of the Commnist Farty District and alsorecalled that his Party

name was Chester. All during my association with Golos I mercly knew

Schuster as a social acguaintance of Golos. However, late in the Spring
‘3f 19LL, I met Schuster on thc street and le had a long conversation

{ith me, I asked him how Gregg Silvermaster voc and, when I appeareq not
]

W
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't5> know him, he made a remark to indicate that he wac familiar with 1
Silvermaster and other persons who vere doing the same type of work

s Silvermaster. As a matter of fact he told me that he had been somgwnat
irritated over the manner in which some of the Coarunict Farty member
had been taken away from the Farty and subseguently returned to the Paxty.
in an extremely ncrvous state. le indicated that some oi these people ‘ 1
needed poychiatric treatment as a result of the activities they had engaged
in since leaving the Comumunist Partye o o o o o ¢ o ¢ o o &

Hhiaies. o ¢ A AR

wiith respect to my previous knowledze of any of the persons
mentioned above, I can state that I had heard Il. Cregory Silvermaster
. mention a red-headed man named Kramer and it is my beliel Silvermaster
PR had knovn Xramer in California prior to their removing to Vashington.
' VMention hac previously been made tec me also of Ferle by Silvermaster, who
, used to complain that the activities of Perlo in Yashington were up-
ok setting Ceorge SilVEIMaNe o o o o o o o o o o o o

© - —— g T

m7ith reference to John Abt, I nad never met this individual prior
to the meeting in his apartment described above, but I do recall
mention by Silvermaster that there was a person named Abt wandering
around ¥ashington seeling information of one kind or another, the
exact nature of which I never learneds o« « o o o o o

"Tn connection with my activities with Catherine, T recall that
either cn one or two occasions I turned over material to her that I
had received from the Silvermaster grouPe o o o o o o o o

nIn about September, 19LL, at the time that Eill was contermlating
moving to Paltimore or Yashington, he informed me that he was roirng to

personally take care of the Silvermaster group and that I would not have
any further connection with them. « « « ¢ + &«

s

"T have not seen RBill since that neeting and my only further
ynowledce of him comes from guestioning put to me by Al a month or two
agc, ostensibly to find out if I had seen Bill lately. In addition,
it will be recalled that I by chance encountered Gregory Silvermaster
in Pennsylvania Station in Kew York in August, 1945 and during a few
mimtes conversation with him I asked if he had =een Bill lately.

He said he had not seen Bill for a couple of weeks but that he was
Stillaround.cocoooooooooc.oo

“Tt will be recalled by this time (Christmas 19LL) Bill was
contacting the Silvermaster group and I made no Christmas purcheses
‘mrthem'ooooooaoooooo
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#Golos told me sometime during this period (1943) that the "
~ressure was becoming increasingly heavy for him to turn over
ertain of his American contacts to other Fussians., He stated
articularly six months before his death (Thanksgiving Day, 1943)
that he had been requested to turn over Mary Price, the Silvermaster

group and myself. He, of course, refused to do this and I know that ~——*

at the time of hic death he had not turned over any of his contacts
to any other persens; the only concession he had made in this regard
was that the material I was picldng up from the Silvermaster group

in Vashington was to be given by me directly to Cathering, the wife
of Bill, thereby theoretically circumventing Golos. In faci, however,
I was surreptitiously making this material available for Golos' in-
epection prior to passing it to Catherines e« o ¢ o ¢ ¢ ¢ ¢ ¢ o o

%In June, 194l I met Browder and on this cccasion he told me

it would be agreeable if Bill, my contact at that timec, met with Gregory.

Silvermaster not oftener than once a month and that such meetings must
be held in New York City and not in Vashington., At a later meeting in

June he agreed that the entire Silvermaster group should be turned over to the

Russians without restrictions of any kinde o ¢ o ¢ o ¢ ¢ o ¢ o o o

"It came to my attention from Gregory Silvermaster sometime prior
to the death of Golos that Peters was in Washington and was attempting
to infiltrate into the Silvermaster group, that is, to secure informa-
tion from some of the members thereof, 7T recall that when I informed
Golos of this attempted encroachment by Peters, Golos went to the New
York headquarters of the Communist Party and made a protest there to
EOMEONEs o o ¢ ¢ o o ¢ o o

"The only other information I presently recall which may concern
Hiss is that on one occasion when Gregory Silvermaster complained to me
that Victor Perlo was upsetiing existing arrangements among members of
his group in Washington and asked i1f I could not co something to remedy
the situation, I told Pill that Silvermaster's complaint and he said he
knew a person named 'Gene' who could ‘lay down the law to those boys
and straighten them out.'"
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RE: LAUCHLIN BZRHAED CURRIE
vith aliases: Lochlin :
o~ Currie, Louchlin Currie -

ALLEGATIONS OF INFORMANT

Elizabeth Terrill Bentley in her statement made the followirg
allegations against the above-captioned individual:

"It ic ny impression tihat Lauchlin Currie probably had something
to ao with his (Nathan Gregory Silverraster) securing the Board of kconomic
Warfare position he heid. . . .

"During this same period (running from the latter part of 19L2
through the early part of 19L3) I became av.are of the fact that Laucnlin

. Currie was friendly with the Silvermasters and was particularly friendly

with George Silverman. To the best of my recollection Currie did not sup-
ply Silverman or Silvernaster information but used to inform Silverman

-orally on various natters. As an example of the information orally furnishea

Silverman, I recall one occacion when Currie jinformed him thet the United
States was on the verge of breaking the Soviet code. I recall that Currie
was a social guest on occasion at the Silvermaster'! home although never
when I wass present as I have never met him, ancd the only significant infor-
mation concerning him I presently recall is that after Golos' aeath there
was a discussion between Silvermaster and "Eill" as to the advisability

of introducing Cwrrie anc Harry VWhite directly to the Russian contact,
Silvermaster mentioned this matier to me and incicoted he vias not in favor
of it. As far as I know such meetings werc never arranged.

"Another individval who I recall was supolieu inform=tion at thnis
time, vhici. was from the svmmer and fall of 1943 unil Avgust, 19LL, or
September, 19LL, was 'ichael Greenbury (or berg). Yy first information
concerning this inaividual came from either Golos or ;idlured Price who
indicated to me that Greeiburg was associated in some capacit; in Tashing~
ton with Lauchlin Currie., It is ny recollection that Greenburg, vho is
& native of Lnyland, had probably become associatcd with Currie when the
latter wss one of tile so-called anonymous assistants ic the Precident «nd
continued close to him when he asswaed cuties .ith the Foreign Economic
Adminif}ration. " :
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\ Ri: 3ELA GULl; wa, Bill Gold !
3.
- ALL:GATIUNS O INAURLALT T

Elizabetin lerrill sentley ir her sitiement mzae the loslowiug
alxe&atlon azainust tne avove-cuptioned inaiviauad:

"1 =lso recail in aoout iLne Spring of 1944 Bill Gu.u, ihe huscana
ol Sonya Gold, came into the picture. Biil ovtained a p051nlon in wne roreign
&Conomic AleDlS»rdthH and accordin:; to une coversations I nzd wiin une
Silverm:sters anu Uilman, I determlned vhat Bil. nad been suppiing this group
with wnav they incica.ed was excellent inLormation re ardin¢ itne gcin-s on in
vhe fLi. As a mavter of fact, uuring one of my conversativns at wie Lilvemss.er
home eivner Gregory Silvermas ter ol Ullman made the ramarx wiat Bill :-4 done
such a good joo that they were tuinking ol supplying him wivn a camera so that
he could do ids ovn photoyraphing av nome. As iar as 1 know Bill Geia is still
employed with the FrA.Y
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Decemver 15, 1945

REs SUNIE STLINUAN GOLD; was,
Sonia Gold, Sonya Gold,
Mrs. Beia Gold

ALLLGATIONS Or INrORIANT

Elizabetn Terrill Bentley in her statemeni mace the 1olloving
alle;ations against the aoove-captioned individual:

“In connection witn the activities of Harry White (emplo,ed in the
Uniteu States Treasury lepartment) it was apparent to me iroin conversitions 1

.heard in tne Silverm.ster home, uhzt one of his most valuable assistance 50 Jar

as the .group wus concerned was his apility to place in uhe lreasury Legartment

" those inuividuals who the jroup was anxious to navVe asSipned inere. Amoag the

individuals in tnis category wese Ullman, William Taylor, &na Sonya Gold.

"] recall that some vime in vhe rall ot 1943 the Silvermusiers oelieved
it desiraole to nave somecne placed as a secretary to Harry vwnive in order to
iacititwate the obtaining of inlormation irom his oistfice. As a result, ielen
Silvermaster went 1o one of ine Coumunist functionaries in ..ashington ana was
ziven the name of Sonya Gold. &ventually Sonya Gola ihrcousn arrancements with
Harry white obtained a position as one of the secrevaries in nis Deparuvment. 4s
a result of this employment, Svnya uuvla ooveined wocumenics from iic o.lice wiich
she copied anu iurned her notes over to helen Silvenmester. 1 do not recal
specitically, but 11 is my recoslection wiwe tne inlormzticn which Sonya Gold oo-
tained concerneu principgally the Treusary Depariment's osinions and ieCommenua-
tions concermning applications for roans maue by uvne Cniuese and rreuch govern-
ments, I also recall that some of taie indormation concerieu political inior-
mation concerning DeGaulle wnicn founa its way into wnive's o.fice. I unuer-

stand Sonya Gold is no lonzer employed by the Trea:tury Depariment. -
"l also recall thav in about the 3prin, o. 1944 Bill Gold, the husoang’
of Sonya Gold, czme into tne piciure . . . oM
saCrRGRUUND
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kE: IRVING KAPLAN, with .
alias: Irving H. Kaplan ) A

ALLLGATIONS OF INFORXANT

Elizabeth Terrill Bentley in her statement made tne following
allegations against the above-captioned individual:

"I also recall at about this time I lcarned that Irving Xeplan,
who was cornnected with the ‘jar Production Board, was giving information
that he obtained through this ag.ncy to George Silversan. Through Silver-
mester I learned the informrtion from the “'ar Production Roard was coming
from Irving Kaplen through Silverman. Kkaplan was also a dues paying
Communist Perty member. I never met Kaplan and have no other informat. on
concerning him except that he at one time vass associated vith the Ferlo
Group. The last I heard he was connected vith the Foreign Economic
Administration."

BACKGROU:D
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RE: ABRAHA! GEOKCE SILVERIAlT, was
A. CEORCE SILVERYAI, GEORGE
SILVERIAN, SA:

ahanih St

ATIZCATICHE OF IVFORUANT

Elizabeth Terrill Eentley, in her statement, made the ifollowing

allegations concerning the above-captioned individual,

"I recall that Silvermaster was most anxious that Ullman
be assigned to tihc Fentagon Buildine and furiher trat through
George Silverman he was in fact assizned to the Pentazen eeeceee

"iith respect to George Silverman, he is approximately forty-
five rears old, is Jewish, is a zraduate of Harvard Univerzity and
is acknowvledged to bz 2 brilliant mathemztician and statistician.

It is my recollection that he went to Washington, D. C., in the

early 1930's and vas employed by the Failroad Retirement board,

I am unable to state when or under what circunstances he bzcare
acquainted with the Silvermasters and Ullman, excent that he may

have met the latter in Vashington as he and 1Mlman vere poth

members of the same Communisi Farty unit there. I do recall, how-
cver, that Silverman became friendly vith these peorle and was at
their home very often and after his being assigned to the Pentagon
Buildingz as a civilian specialist of some kind, he began to bring
docunents to the Silvermaster home there. I saw him on one occasion
but had never fornally met him., Vith respect. to the documents brought
by him to the Silverraster residence, he in fact did nct know they were
photepraphed. Trom remarks I heard there I believe it was his im-
pressicn that Silvermaster would simply read thc documerts over, com-
mit them more or less to memory, and then verbally gave the contents
thereof to Earl Browder. With respect to the ultimate destination

of these documents I am of the positive opinion that althourh Silver-
man may have heard of Golos, he had no krnowledge that such materizl
was in fact being received by Golos.

"During the period running from the latter part of 1942 through
the early part of 1943, I became aware throuvgh remarks made by
Silveirnastier, his wife and Ullman, that Harry Vhite, employed in the
United States Treasury Department, was supplyings them information
consisting of documents presumably obtained by him in the course of

ie duties in the Treasury Department. I recall definitely having :
been some documents af, the Silvermaster resicence, which documents i
were delivered there by Ullman or Silverman, both bf whom were re-
ceiving material from v."hiteooooocoo-oonoco.o.o
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"During this same period I became aware of the fact that
lauchlin Currie was friendly with the Silvermasters and was parti-
cularly friendly with George Silverman. To the best of my recollectidn,
Currie did not supply Silverman or the Silvermasters vith any documents,
but nsed to inform Silverman orally on various matters, 4s an example~.
of the information orally furniched Silverman, I recall one occasion
when Currie inlormed him that the United States was on the verge of
brea]dng the SOViet COde @eccscocssvse

"4Another individual about whom I heard during this period was
VWilliam Taylor, previously mentioned herein as having been placed in
the Treasury Depariment by Harry Thite. In additicn he (William Taylor)
prepared a report on conditions in China which he made available probably
to Silverman but possibly to Silvermaster. I recall havin; seen this
report among the data given to me for delivery to the Rucscians,

"I also recall that about this time I learned that Irving Kaplan,
who was connected with the War Production Board, was civing information
that he obtained through this agency to George Silverman, Through Silver-
master I learned the information from the War Production Board was
coming from Irving Kaplan through Silverman. Kaplan was also a dues
paying Communist Party member. I never met Kaplan and have no other
information concerning him except that he at one time was ascociated
with the Perlo group. The last I heard he was connected with the Ioreign
Economic Administration,

"Peferring again to William Ludwig Ullman and George Silverman,
I recall that about late in the sumner of 1943 a steadily increasing
volume of material was obtained by these individuale which was subse-
quently photographed and turned over to me. I also recall that about
this time Ullman ceased developing the photographs he took and gave me
the undeveloped negatives which I turned over to Golos. Apparently the
reason for this was that the number of rolls was increusing to such an
extent that Ullman did not have the time or opportunity to develop them,
Jherefore, I did not have the occasion to actually see what was on the
necatives, However, during this time I did have many conversations with
Ullman and lr. and Mrs, Silvermaster, and I found out frcm these con-
versations that the material that Ullman and Silveiman were obtzaining
and photographing included data on the following: aircraft preduction
fipures, allocation and deployment of aircraft, results of testing of
aircraft, reports on the efiiciency of particular types of airplanes,
tecnnological developments in aircraft manufacture, statistics regarding
high octane aviation gasoline, personal data concerning important Air
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Force of icers, opinions of aircraft personnel on other nations,
rmy gossip, all pertinent developments concerning the planning, ‘
onstruction and actual completion of the B-29, and proposed move-
ents of these planes when they were completed, data concerning
he approrximate schedule date of D Day, copies of directives issued by

General Marshall, and information concerning production, allocation

" and development of tanks, guns and motorized equipment. Almost every

conceivable type of information relating to the Air Forces! part in the
war was included. A considerable volume of this material was brought

to the Silvermaster home in its original form, that is, the documents them-
selves. However, on some matters Ullman would copy dovn fipgures and

ma¥e such other notations as were necessary for him to have a record of

the desired data,

"It is to be noted that during this entire period Georze Silver—
man was a civilian employee of the Viar Department, also stationed in tre
Pentazon Building, assigned to the USAAF, and I am unable to state definitely
which information was supplied by him and which by Ullman, This situation
remained from the time of Ullman's original assignment to the Pentagon
Building until the time I ceased relations with the Silvermaster groups
in Septemver, 194k, and the volume of material consistently increased.

"I never knew exactly to which unit or division of the Air Force
Ullman was ascipned. However, I do recall that some mention was made of
lajor Kades, who worked with General Hillrin:. I also know that lajor
Kades anz Ullman were friendly and that Kades told Ullman a great many
things that he found out tnrougn talkin; to the Gencral, T am sure, how-
ever, that Major Yadec had no connection vwhatsoever vith any of the opera-
tions on the part ot Ullmzn or the Yilvermaster crowd, and if any informa-
tion was attributed to Kades, it was innccently done on the par. of XacCes.

s

Miith respect to my previous knowlcdpe ol any o:f the mersons
nentionedé above, I can state that I had neard . Cregory Silvermacter
mention a red-headed man nawed ¥Framer ana it ic oy beliefl Silvermaster
had knovn Iramer in California prior to their remeing to Washingten,
“iention hsd previously been made t> me also of Ferlo by Silvermaster,
who used to complain that the activities of Perlo in liasnington wcre
upset‘ing Gzorre Silverman,"
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tlizacetu: Terrill Bentley in ner siaiement made the following
allegations ageinst tue adove-capiiones indiviwuals

"ln connection with the acuiviivies of Harry thite it was apgarent to
me i{rom conversations 1 m.ard in vhe Silvermasier home thu. one of his most
. valuable assisientCe s0 fdar as the Egroup wubs CONCEINEU a5 nis avility to place
in the Treasury Deparuicnt thos: incividuals wion lae STCUp Wa§ diilocus Lo heve
- assigned tnesre. Among inuiviauals in iuis category were Uiiman, eillicw Teyler
and Sonya Golc. '

"anoiher incividual aocout whom I neard curing oiis pes10d (running

. from the la.ter part of 1942 tarougu iune early part of 1y43) wes Wiiliam Taylor

‘ previously meniionea herein as huving oeen placed in ihe irecsury Deriment by -

- Harry wnite. 1Yy recollection is that he was also sent &as a ireasury Department
representative to Cnina and was liier sent to Lisbon, rortu:al, for - Yosreign
Economic Adminisiration. Ee also «as a Cusmunist Yarty memoer who paid his uues
to the Silvermasters. DLaring the interim between nis return frem Chinz anc his
aeparture to Lisbon he .s5 in ihe .reasury useparunent in Lesuington anc was
supplying Silvermaster wiin wricten anu vral inlormation sccuiea by him in unet
Lepartment. In audition he prepuied a 1eport on conuitions in China wirich ne
m:ce availavle probavly vo Silverwan (posiioly to Silverrasver).e 1 orecerl
@ having s.en tnis report amon; th: wata given tu me foi celivery vo the Lussians.®
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RE: WILLIAM LUDYIG ULLMANN, was
WILLIAM LUDYIG ULIMAN, LYNN

conamih ol .

ALLECATIONS OF INFORMANT

Elizabeth Terrill Bentley, in her stztement, made the following
8llegations concerning the above-captioned indivicdual,

"Approximately two weeks after my initial visit to the

Silvermaster home, I made another trip to their residence in

. Washington., I had been told by Golos that I could expect to
be given some material by the Silvermasters to be brought by me
to Golos in New York. At this time it is my recollection that
Silvermaster was employed in the Farm Security Administration,
United States Department of Agriculture. ‘His wife was unemployed
and Villiam Indwig Ullman was employed in the Treasury Department.
My only information at this time concerning the nature of the
vridtten material that I was to obtain was that it came from United
States Government sources, I think it was at this time that I
was formally introduced to William Iudwig Ullman,

“For background purposes, I wish to state that Ullman originally
came from a wealthy family in Missouri, I think St. Louis, It ap-
pears that at an early age, because of some family difiiculties, he
loft home and went to New York City, and subseguently secured a
clerical position in a government agency in Washington, D. C., after
which he made the acquaintance of the Silvermaster family; and, it is
my recollection, the Silvermasters recognized his potentialities and
facilitated his obtaining a job in the United States Treasury De-
partment, By the time of my initial visit to the Silvermaster
residence, Ullman was living in the Silvermaster residencee ¢ o o o

"For a period of approximately six months subseguent to Angust,
15941, when I began the visits to the Silvermaster home, the only in-
dividuals I knew of my own knowledge who were actually engaged in
securing data for Golos to be transmitted through me were Ullman and
Silvermaster, Sometime in the early part of 1942, I realized from
remarks made by those two men that others in the group 'were involved!
in a similar manner, but I was still not received in their fullest
confidence and did not learn the identity of these persons fbr some
c¢nsiderable time, The volume of material being delivered by me from

lman and Silvermaster to Golos steadily increased, After Golos!

alth became incre2singly worse, he told me that he wanted me to begin
' i
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‘Preading such material myself, It is my recollection at this time {

hat this material which still was in the form of typewritten "
otations made by Ullman and Helen Silvermaster consisted of data . '
f an extremely varied nature and appeared to be secured by them
both through their hearing discussions among government ofticials —~
and employces as well as through their reading of various documents
and writings. This material included, for instance, remarks which
may have indicated the policy of the United States Government with
respect to both domestic and foreign issues of almost every descrip-
tion and was actually a motley hodgepodge of inteliigence. I recall
that Golos characterized the iniormation as 'political.!

"In connection with the information that Silvermaster was gather-
ing, I learned that when Silvermaster started to gather this informa-
tion he obtained some of it on his own initizative an< later learned that on
Silvermaster's trips to liew York City where ne met Colos, Colos would
instruct him as to the type of information he was interested in re-
ceiving, Silvermaster and Ullman were collecting data which in their
opinion viould be of value to Pustia in addition to that specifically
requested by Golos on the occucions of the many vicits of Silvermaster
to Hew York City. I never received any information indicating that
compensation in any form was being received by either Cilvermaster or
Ullman or by persons vho later came into their picturw for such services
as I am describinge o o o o o o o+ o o o

"Iy the fall of 1942 Ullman and Silvermaster besan to bring to
the Silvermaster residence documenis which they apparently had secured
from Government files to which the; had access. Yllman proviced him-
self with a camera, I believe to have been a Contax, ani became
proficient in document photography. Also at this tinc he and Silvermaster
becan to dictate to me various types cof information., I recall they weould
refresh their recollection prior to dictation from smull vieces ol paper
they woulc take oui o their various pockets ac though they hac jotted
dovn briefl notations curing the day. Ullman phetograpied the documents
which he and Silvermaster brourht to the Silvermaster residence, which
photegraphs were taken on microfilm, most of wirich was supplicd by Colos,
who ohteined it from his contacts., About. this time T1llman built an en-
larzing machire which ne gave to me ané I took it tc mr epariment at
58 Barrow Strect, Mew York City. On only one occasion, sometime in 19ii,
did I persorally vitness the photographing at the Silvermaster residence,
but I knew frecm their conversations and remarks thau such work wac carried
on in the bascment of the residence and that there was in the basenment
a more or less permanent photogrzphic setup, that is, a holder for the
§amera and a device for holding documenis securely while being photoyrapnod.
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when I would return to MNew York City with the film, which at 1
first would consist of probably two or three rolls, Colos would come
to my apartment at 58 Barrow Street, where he wculd run the {ilm through
a viewer supplied to me by Ullman, He apparently did this in order to_
keep himself currently apnrised of the infcrration beiny secured and
would always take the iilm from the apartment vhen he left.

"In addition to the 1ilm which I would deliver to Golos, I also
began to receive from Silvermaster caroon copies of documents usually let-
ters from governmental employees, usually Treasury erployees outside the
United States, reporting on conditions where they hapoen to be located.

"iith respect to the dictation which Ullman and Silvermaster gave
me in Tashincton, . C., I would transcribe cuch dictation upon my reiurn
te Mew York City on a it mewriter in rmy of:ice ana deliver the transcription
to Golos.

Miith further respect to the nature of the documznts beinz; nhoto-
grapned during this period, I recall that during Silvermaster's eaployment
in the Roard of Feconomic Viarfare, he occecsicnally brought to s residence
what appearued to be complete filec, and althcuzh these had usualiy been
photogranhed by the time I arrived in iashin:ston te collcct the raterial,

I recollect that coantime I weuld se~ him arrive at kis home vith such files
and obcerve him and Ullman looking orcr the contents tierecf and deciding
vhich chould be photorraphed. It is my recnllection that filveraaster was
in the Iurore e-Africa divicion of the Zoard of Zconoric ¥arfare.

"T do not recall definitely, but I believe comeiire in the fall
of 1942 Ullman's induction secmed eminent and I recall there wars consider-
able discussion on the part of Silvermaster and himsclf as to which branch
of service would scem most advantageous. 1 recall they rapidly dlsmlS’Qd
any thougnt of his enterinp the liavy or Marine Corps because they thought t
both branches were anti-Zcmitic. They then realizzd he could not meet <
physical requirements to be commnissioned directly so it wac decided that
he would await beinr drzitec and attempt tc be 2ssigned to the Air Corps.
I recall that he did enter the Army as a private, was subsegquently promoted
to bte a sergeant, was recommended for Of:icers! Candidate School, and was
accepted and therexafter commissioned a Second Lieutenant in the Air Force.
He later was promoted to lirst Lieutenant and was 2 Captain the last time
I saw him, I rccall that Silvermaster was most anxious that Ullman be as-
cigned to the Pentagon Building and further that througin George Silverman
he was in fact assigned to the Pentagon. After Ullman was assigned to the
Rcntazon Building he resvmed his residence with the Silvermaster faxi

|

! #17ith respect to George Silverman, he is approximately forty-five

‘years old, is Jewish, is a graduate of harvard University and is acknowledg-

ed to be a brilliant mathematician and statistician. It is my recocllection
that he went to V/ashington, L's C. in the early 1930't and was employed by
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‘§%the Railroad Retirement Board., I am unable to state when or under 1

what circumstances he became acquainted with the Silvermasters and
Ullman, except that he may have met the latter in Vashington as he

and UTlman were both members of the same Communist FParty unit there.

I do recall, however, that Silverman became friendly with these people’
and was at their home very often and after his being assigned to the
Pentagon Building as a civilian specialist of some kind, he began to
bring documents to the Silvermaster home there. I saw him on one
occasion, but had never formally met him. With respect to the documents
brought by him to the Silvermaster residence, he in fact did not know
they were photographed. ¥rom remarks I heard there I believe it was
his impression that Silvermaster would simply read the documents over,
comrit them more or less to memory, and then verbally gave the contents
thereof to Earl Browder. With respect to the ultimate destination of
these docunsnts I am of the positive opinion that although Silverman
may have heard of Golos, he had no knowledge .that such material was in
fact being received by Golos.

"During the period running from the latter part of 1942 through
the early part of 19L3, I becarme aware through remarks made by Silver-
master, his wife and Ullman, that Harry Thite, employed in the United
States Treasury Department, was supplying them informtion consisting
of docurents presumably obtained by him in the course of his duties
in the Treasury Depariment. I recall definitely having seen some docu-
ments at the Silveruaster residence, which documents were delivered there
by Ullman or Silvermen, both of whom were receiving material from ¥hite.
As to the nature of such written material being supplied by Vhite, I
can only describe it as consisting of reports of a varied nature con-
cerning the financial activities of the United States Govermnment, parti-
cularly as they related to foreign commitments, also various memoranda
and reports from other governmental departments and arencies, These
documents had usually been reduced to photographs by the time I saw them, é%g
but on occasion I would see the original documents themselves, 4

"In connection with the activities of Harry Vhite, it was appar-
ent to me from conversations I heard in the Silvermaster hone, that one
of his most valuable assets so far as the group was concerned wac his
ability to place in the Treasury Department, those individuals whom the
group was anxious to have assigned there., Among individuals in this
category were Ullman, William Taylor and Sonya Gold.

vl haﬁe never met nor have I seen Harry Vhite, and the information
oncerning him as related above came to me from }Mr, and }rs. Silvermaster
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and Tllman. I recall also that White was regarded as a valuable acdjunct

.{because of his close relationship with former Secretary of the Treasury

Henry Morgenthau, Jr., and was felt to be in a position to secure faworable
consideration for the USSR in financial matters. « o ¢ o « o o o » .vr

"Referring again to William Ludwig Ullman and George Silverman, -
I recall that about late in the summer of 1943 a steadily increasing
volume cf material was obtained by these individuals which was subse-
quently photographed and turned over to me. I also recall that about
this time Ullman ceased developing the photographs he took and gave me
the undeveloped negatives which I turned over to Golos. Apparently
the reason for this was that the number of rolls was increasing to such
an extent that Ullman did not have the time or opportunity to develop
them. Therefore, I did not have the occasion to actually see what was
on the negatives, However, during this time I did have many conversations
with Ullman and Mr. and Mrs. Silvermaster, and I found out from these
conversations that the materid that Ullman and Silverman were obtaining and
photegraphing included data on the following: aircraft production figures,
allocation and deployment of aircraft, results of testing of arcraft,
reports on the efficiency of particular types of airplanes, technological
developments in aircraft manufacture, statistics regarding high octane
aviation gasoline, personal data concerning important Air Force ofiicers,
opinions of aircraft personnel on other nations, Army gossip, all pertinent
developments concerning the planning, construction and actual completion
of the B-29, and proposed movements of these planes when they were com~
pleted, data concerning the approximate schedule date of D Day, copies
of directives issued by General Marshall, and inforaation concerning produc-
tion, sllocation and development of tanks, guns and motorized equipment.
Almost every conceivable type of information relating to the Air Forces!
part in the war was included. A considerable volume of this material
was brought to the Silvermaster home in its original form, that is, the
documents themselves, However, on some matters Ullman would copy down
figures and make such other notations as were necessary for him to have
a record of the decsired data.

"It is to be noted that during this entire period George Silverman was
a civilian employee of the War Department, also stationed in the Pentagon
Building, assigned to the USAAF, and I am unable to state definitely which
information was supplied by him and which by Ullman, This situation re-
mained from the time of Ullman's original assignment to the Pentagon
Building until the time I ceased relations with the Silvermaster groups
in September, 19LL, and the volume of material consistently increased.

"] never knew exactly to which unit or division of the Air Torce
dllman was assigned, However, I do recall that some mention was made of
or Kades, who worked with General Hillring. I also know that Ulajor
ades and Ullman were friendly and that Kades told Ullman a great many
things that he Tound out through talking to the General, I am sure, how-
ever, that Major Kades had no connection whatsoever with any of the opera-
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"tions on the Part of Ullman or the Silvermastep Crowd, and ir

th
information was attributed T, Kades, it was innocently dope on the
partofKadeS..........

"I also recalj that in apout the spring of 194, Bi1g Gold, the
husband of Sonya Gold, came into the Picture, Bill obtained 5 Position

thinkIhg of Supplying him with & camera 80 that he coulg do his own pPhoto-
Eraphing at home, 4s far as 1 know Bi13 Gold is stil] employed with the

0......'..’..0

was to tumn over to him the key to this locker, and he woulg have Someone
Pick this UP. On other OCcasions, 1 utilizeq lockers jin the railroad
tenminals, and I know this Yas a favorite device adopt

object hag to be deljy n




December 18, 1945'
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ALunGaTiQiS Cr 1020 anT

Elizabeth Terrill Bentley in ner statement nwue the following allega-
tion azainst une anove-captionee inciviausl:

“ln further connection wiin uhe Silvermzscver ramily, I know tnat Helen
Silvermaster's son by her iirst marriase, Anatole, went to soie vouthern univer-
sity and wus inuicatea as a remarkaole pnysicist. He was raised as a zood Com=

munist and he on occasion woulc coie co wNew Yorx ana ueliver me meterial ohat
had been gotten tozether in the Silvermaster nore. 4natcle, nomever, .us

‘draited into wie havy some time in 1944 or inereabouts anu as far as I kno. ue

is still in unuv branch o1 ihe Service. It is my iecCoilectio.. tvhat he was
assigned to @ Naval Traiuin; Scation near Cnicago, Illinois, possibly the Great

o

Lakes Nuval Training Station.®

BAC: SItUUKD




‘ RE: HARRY DEXTER WIITE ‘

ALLEGATICNS OF INFORMANT

Elizabeth Terrill Bentley, in her statement, made the following
allegations concerning the above-captioned ind1v1aua1.

_ Harry White, present Assistant Secretary of the Treasury, secured
- a position for Nathan Gregory Silvermaster in the Surplus Property Division
e of the United States Treasury Department in the summer of 19L4l.

"During the period running from the latter part of 1942
through the early part of 1943, I became aware through remarks made
by Silvermaster, his wife and Ullman, that Harry Hh;te, employed in
the United States Treasury Department, was supnlying them informa-
tion consisting of documents presumably obtained by him in the course
of his duties in the Treasury Department, I recall definitely having
secn some documents at the Silvermaster residence, which documents
were delivered there by Ullman or Silverman, both of whom were re-
ceiving material from ‘thite. As to the nature of such written
material being supplied by White, I can only describe it as consisting
of reports of a varied nature concerning the financial activities of
the United States Government, particularly as they related to foreign
commitments, also various memorandz and reports from other governmental
departments and agencies. These documents hLad usually been reduced
to photographs by the time I saw them, but on occasion I would see the
original documents themselves,

3,

#In connzction with the activities of Harry Yhite, it was appar-
ent to me from conversations I heard in the Silvermaster home, that one
of his most valuable asszts so far as the group was concerned wac his
ability to place in the Treasury Department, those individuals whom
the group was anxious to have assigned there, Amonz individuals in this
category were Ullman, William Taylor and Sonya Gold.

"I have never met nor have I seen Harry "hite, and the information
concerning him as related above came to me from Yr, and irs., Silvermaster
and Ullman, I recall also that Thite was recarded as a valuable adjunct
because of his close relationship with former Secretary of the Treasury
Henry lergenthau, Jr., and was felt to be in a position to secure
fgvorable consideration for the USSR in financial matters. « « « « « »

" "After Golos! death there was a discussicn between Silvermaster

and Bill as tn the advisability of introducing Lauchlin Currie and
Harry VWhite directly to the Russian contact., Silvermaster mentioned

: 113

1o e P g o e————

hina JEEI VOSDRNSY

[y

wed” S Y

1

IR YN S

- - . ————— e —



"this matier to me and indicated he was not in favor of it, As far
&8s I know such meelings were never arranged, + o, . , , , : ;
N 4
? "I recall that somctime in the summer or fall of 1943 the Silvere

masters believed it desirable to have Someone placed as ga secretary

to Harry Vhite, in order to facilitate the obtaining of information

from his office, & a result Helen Silvermasier weni to one of the

Comrunist functionaries in Washington and was civen the name of Sonya

Gold, Eventually Sonya Gold through arrangements with Harry Vhite, |
obtained a position as one of the secretaries in his depariment, As a
result of this employment, Sonya Gold obtained documents from his

ofiice which she copicd and turned her notes over to Heclen Silvermaster.
I do not recall Sp2cifically, but it is IT" recdllection tihat the informa-
tion which Sonva Cold ottained concerned Principally the Treasury
Departuent e opinions and recoamendaticns concerning applications {or
loans nade by the Chinese an¢ French Governments, I also recall that
some of this inforzaion concerred political informaticn concerning
DeGaulle, which found its w2y into white's office. T uncerstand

Sonya Gold is no longer employed by the Treasury Department, ., “ . e

"Another individual ol whom I became aware during my ascociaticn
with the Perlo group was Harcld Glascer, who for a time in 19L4L was
outside the United States in some Capacity with the United States Treasury
Department. He returned to the United States, so far zc I know, probably
in the early rall of 1544, and was thereafter in the Tr asury Derartment
in Washington, He ma;: have been an acristant © Harry “rite, and at least
was ruther closel;- associated with bim, UYe war avle to supply gencral
inforration concerrning the activitics of the Treazuryr Derartment parti-
cularly vhere they concerned proposed loans to foreism countries. jHe also
sup:lied information originating in iEA that was sent to the Treasury
Department,®
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Decemver 17, 1945

RE: SCHLsVin ADL]:}I{; »as,
- L ' Solomon Adler, Sol Adier

ALLEGATI Und Q1 TiFRor ART

o klizabetn Terrill Bentley in her suatement maue the foilowing allegza-
tion against the avove-captionev inuividual;

& "I recall iurtuer unai during tnis suiwe period (running iro. vhe
latter part of i9:{2 througn ihe early part of 1y43) mention .as maae ol S¢l
Adler wno was a Uniteu States lreasury Department repicveniative in Chungking,
Cnina. 1 1ecall seein; at the Silvermaster nome o.licial .etiers writien by
hAdler trom Chungking to the Ir.asury Department in wasudington, presumaoly thes
:; leitvers founc their way vo vhe SilverTasters tiirouzn Harry laite. I recall

- Silvermaster cuaracterized Adier as an oppertunist but inuicaved tuey would

. like to piuce uim in some straveygic location in the Uniteu Svates Government.
. I do recall that Adler wus & Communist Pal'vy memver cecause his aues mele among
- those coliecteu by Silvelusster anu Luried over to me."

*n
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re: VICTOR PYHLO, with alias
¥artin Stribling

matetth WBA N

i e -1 -~ ™Y e
s ’_,‘ CxlIrA.s O .‘...T"‘T\:‘_ .,T

Elizabeth Terrill Bentley has acdvised that during 2943 Jacol
Golos told hir of & confsct he had made with a grour in lushin~ten an
indiceted trat he met this sroup through Zarl Prowder, Eentley said that
after the death of Golos, Browder approached har early in 194/, cné zrranged
& meetins for her with this group at the apertment of John bt in MNew York,

Bentlr - edvised, "On the day specified T -went to “2 enartwment of
John Abt, was admitted by Lia to his amertment und tihere met four individuals,
none of whom I Lhad ever sce:n ovefore, Tnecy were introduced to me as Victor
Perlo, Charlie, Kramer, Benry Maedoff and Edward Fiizgerald, They seemed to
know, at least, generally that they could talk freely in my presence and
I recall some conversation about their paying Communist Party dues to me, as
well as my furnishing then with Comnunist Party literature., There followed
then a general discussion among all of us as to the type of information
these people, excepting Ahi, would be eble to furnish, It wis obviouc to me
thot these people, includinz ibt, had been ossocizted for some time and that
they had been engaged in some sort of espioncse for _arl [rovder,

Centley clso cdvised thet at this mecting they spoke of the type
of information ecch member of the group would furnicsh and thzt #I reczll that
Perlo, who at that time had & position with the Var Froduction Iozrd, declared
he would be able to suoply statistical date in the aircraft field generallyesss.”

Bentley furtrer advised thzt at this meetinz 1those pr:sent discussed
the contributions of intellizencc which mirht be exnceted from other rorbers
of the group,...."inasinuch cs it will be recalled that at the enrly pert of this
meeting I an now discussing, Perlo and th: others mention<d that they were
delegates from their group in Washington, De Ce"

Bentley also stected, "I reisember further thet on the occasion of this
meeting Perle asked if the information to be furnished by himself and the chers
to me was poing to 'Uncle Joe'! and I recill that abt was very amused by this

queryll °

Elizabeth bentley informcd that she had a second meetinz with
members|{ of the sroup at the anartment of John abt ind thit "on or about the
sccond peeting I hod at Abtls apartment, Perlo and Fitzyerald were present and
5.me 3n versation w2s had concerning the collection cnd payment of Comnunist
Party dues by the members of the Perlo group, and I noticed that from their
conversation the Perlo proup appeared to be in a rather idsorganized sta?e and
were suffering somewhat from interral strife as well as lack of lezdership,."
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"With respect to this second meeting," contirued Pentley, "the
date ©f which, as I recall, had been mutually agreed ucor at the conclvsion
of their first meeting, 7 remember that Perlo had with him some information
wiich he turned over to me. I desire to point out at this time that to the best
of ry recollection, Perlo had on the initial meeting, produced some written
material, including OGS docunents made available by itheeler. But the most
significant aspect of this, to my mind, was tact some of the typewritten material
in Perlo's possession at that time, which material had been typed by him, bore
8 great resemblance to written material I had seen some morths previously in
Goloc! possecsiorn., I «now these particular writings had teen given to Golos
by Browder and were typed on ¢ machine with an unusval t;me, and vhen I saw
Perlo erhibit material on the first meeting T immediately concluded ithat it
obviously had beer prevared on the same machine upon which the material I
previously saw in Golos' possession had been prepared; also, some of the
typewriting was unususl, and azuin the handwritten notatinns on Perlo's
material appeared identical with the material previously seen by me."

Bentley informed that arrangements were made by her with members of
the Perlo group to meet them in the apartment of llary Price in New York. She
stated, Miith reference to individuals of the Perlo group whom I met at tary
Price's apartment and who turned over infornation to mc, I would state that
Victor Perlo rerresented this group in meetings with me more often than the
other members of the groupsesess"

“Gencrally, Perlo's material concerned miscellaneous inforsation
concerning aircraft activities that came into his pocsesion while he was with
thz WpPB."

With particular respect to Victor Perlo, Bentley advised that prior
to her neetings with the Perlo group, mention had been made to her "ol Perlo
by Silvermaster, (Nathan Gregory Silvermaster) who vused to complain that the
activities of Porlo in Vashington were upsetting fieorfe $ilverMaNeeecsos.

"1y way of backgiound, T recall from conversatiors I have had with
members of the Perlo group some information concerning their past history:

"Victor Perlo is of Russian-Jewish parentcge ard was born in the
United States. He is collere trained and, I btelicve, went to the University
of Pennsylvania, and is a reputed brilliant statistician. He was divorced
from his first wife who some time Jatcr was committed to an insane asylumn,
and I %ecall that a great deal of trouble encued as a recult of this. Perlo
told.#x that he had received letters from his first wife threateninc to send
2 letldr to President Rocsevelt exposing his, as well as th activities of
rerlo's associatess I em vnable to state from my own knovledge whether any
such letters viere vritten by this womane
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“I recall that Ferlo subsequently remarried and is 2 long~-time
resident of ¥ashington, D. C., but lives, I believe, at the present time
someplace in laryland, Vhen I first knew Perlo, as related above, he
was employed with WFZ and continued in this employment zt the time I cecsed
mv activities in December, 1944, However, I understand that ne is presently
employed by the FiA."

Zlizabeth Bentley furnished information resarding ljarold Glasser whom
-she identified as being a member of the Perlo eroup, With reference to this
information, of particular interest to Victor Ferlo is the statement of centley
that she recalled "that after his return from his assignment in zuropz, nrobably
in Italy for the U, S. Treasury Department, (referring to Glasser) Victor
Perlo told me that Glasser had asked him if he wounld be able to get back in
with the Perlo group. I asked Perlo how Glasser happened to leave the group
and he explained thut Glasser and one or two others had been taken some time
before by some American in some Governmental agency in Washington, and that
this unidentified imerican turned Classer and the othcrs over to some Russian,

"Perlo declared that he did not know the identity of this American
and said that Charlie Kramer, so far as he knew, was the only person who had
this information," According to Bentley, the unidentified American was
identified by Kramer as #{iss" who was in the U, 3. State Department,

' RACKGROULID
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Re: Edward Fitzgerald

vt skl min . R

ALTCATIONS OF INFORYAKNT =

Elizabeth Terrill Bentley advised that approximstely one or two
months prior to the death of Jacob Golos, in KNovember of 1943, she learned
that he had very recently made contact with another group in Weshington.
Bentley said that Golos regcrded his contact with this new group as valu-
g¢ble, From the statements of ZElizabeth Bentley it was indicated that
Jacob Golos had been placed in contact with the group by tarl Browder
early in 1944, Elizabeth Bentley stated that Derl prowder mentioned to
her that Jacob Golos had been contacting a group in jreshington and hed
been unable to keep an appoiniment with them; that he, Crowder, wzs
anxious for Bentley to meet the group and would make the necessary ar-
rangements. Elizabeth Eentley said that approximately two months there-
after, Earl Erowder informed her that he had rade 2nproximate arrangements
for meeting the group at John Abt's apertment at Central Park Viest near
o0th Street, New York City. - According to Bentley, "on the dzy specifiec
I went to the apartment of John Abt, was admitted by him to his apzrtment
and there met four individuals ncne of whom I had ever seen before, They
vere introduced to me as Victor Perlo, Charlie Kramer, Henry Hapgdoff and
Fdward Fitzgerald."

It was related by Bentley that the proup felt that they could talk
freely in her presence and it wos her recollection that on that occasion
they discussed the payment of their Communist Party dues to her es well as
her furnishing them Communist Party literature, She then added, "There
followed then e peneral discussion amonr all of us as to the type of infor-
mation which these pcople, excepting Abt, would be eble to furnish, It wcs
obvious to me that thcse pcople, including Abt, had been associated for
some time and that they had been engaged in some sort of espionage for
tarl Erowder."

Bentlevs stated that Edward Fitegerald was at that time employed by
the "“~r Production Board and on the occasion of the meeting, Fitzgerald in-
dicated "he would be able to furnish me with miscelluneous statistical in-

formation coming to his attention in the Var Production Board,"

i O the occasion of her meetins with this group it was indicated
tq Elizabeth Bentley, according to hcr stetements, thit Victor Perlo! Charles
X ;tr, Henry Mardoff and Edward Fitzgerald were delegetes wfrom their group

in Viashington,"
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Elizabeth Bentley etated that sne had a subsequent meeting wiéh
r@resentatives of this group at the apartment of John 4bt and that it was
her recollection tnat "on or atout the second meeting" Perlo and Fitzgerald sm-
were present and some conversation was had concerning the collection and
payment of Ccmmunist Party dues by the members of tne Perlo group,

Elizabetn Bentley added tnzt the Perlo group appeared to be in a rather dis-
organized state and were suffering from strife as well as lack of leadership.
Bentley further stated that subseauent to the axeeting of the Perlo group at
the apartment of John Abt, she met members of the group in the apartment of
Mary Price and that tnese meetings were held in tne Spring of 194k and Decem~
ber of 19LL, KElizabetn Bentley then said "with referencs to the individuals
of the Perlo group who I met at Mary Price's apartment and who turned over
information to me, I would stzte that Victor Perlo represented this group in
meetings with me more often than other members of the group, Fitzgerald about
four or five timeSeeses

Speaking of the informaticn which the membere of the group fur-
nished her, Elizabeth Bentley informed that Fitzgerald supnlied her general
information concernirg production figures which he obtained through his em~
ployment in the War Production Board.

In the Spring of 19L5, after Elizabetn Bentley had disascociated
herself from her contacts with the Perlo group, shc advised that Ed Fitz-
gerald visited her in New York during April of 1945. At that time, accord-
ing to Bentley, Fitzgerald complained to her about disliking Victor Perlo
and wondered if same other contact could not be arranged for him. With re~
spect to the background of Edward Fitzgerald, Elizabetn Bentley informed
that he was a native born American and "was employed ir some governmental
capacity in Philadelphia, Pennsylvania....." Subsequent in the early 19201s

Fitgzgerald came to Washington and at some later date became associated with  #<i/

the ¥%ar Production Zecard and later with the FE4, Flizabhath Bentley said
that Edward Fitzgerald was a Communist Party members

EACKGROUND
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- Lece ber 18, 1945
RE: [.R0LD GL.SGiIR, with alias, }
il. 8. Glasger
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Llizibetnh Terrill Bentley adviscd that anprozimately one or two
months prior to the death of Jacob Golos in .lovaiber of 1943, he reucried to
her that very recently he had estztlished contuct with anobther sroun in Wash-
ington, and that he had bcen rlaced in contact with this group by izrl Zrowder,
Therealter, early in 19/ orl .rovder nentioned to clinmabesl: Zenvler ihat e
desired ner to reet with tie ~roun who Goles had been cergneciing In ashinston,
and arranceents viere riade by Srowder for Lentler to mcet tiie sroun 2t the
apartment of John .bt in liew Yor:: City.

{

¢ first meeting
the Ferlo group,

vith the representatives of thic group, which she designated =
she learned that Harold Glasser was 2 meaber.

Rizabeth Terrill Bentley stated thai subscouent to th
o

wiirabeth Zentley hes advised tuati ilarold Glzsser was for ¢ time in
194 outside tie United Ctates in some capucity with the Uniited Stutes irecsury
Departizent, thul to the best of lier inowledie Glasser returnzd to titds cownt v
probzbly in the early f2ll of 194, and was thercafter stuticned in tlie Treasury
Denartnent in .ochington. She stated that Glasser nys hove been wn assisiant to
Karry Jhite, and, "ut lezst wac rather closely ascocizted with him." Lentliey
inforized tnut Glasser fwrnished to her general information concerning the activi-
ties of the ‘ireuswry vesuertacnt, "oerticularly where they concerned sronosed
louns to foreipn countries. lie ulso supplicd infomaztion oricinating in Fii
that was sent to the Treuswy Jenzurtment."

in addition, w.liirzbeth tentley nus advised tiab alicr the return of
Harold Glusser froa his assi juxent in Jurche, vrobaily in aizly, Victor Perlo
spolie wiith her und tols her that ulisser had recuvected and as'zed hin,"if he would
be able to pet back in with the Ferlo group." .ccordin: to rerlo, Glieser and
one or two others, “nad been tu'ien some time Lelfore by souac anerican in soe
governnental azency in .eshinston, and that this unidentified averican turned
Glasser and the others over to so.e iuscian.” Pentley advicced tiat Ferlo told
her that he did not know the identity of ¥Wthis .uerican" and that Churley {ramer
was the only ncrson wiho would be able to give this inforwation. Ientler advised
that i a subsecuent conversciion viith liramer in ivew Yor': City, she discusscc

this gtter with hin, und ilraser told her that the »erson wio sud oriinall
taten Qlasser away from tiie I'erlo group was naned iiiss, znd v vac in wine Uaited

States IState Deniurtuent.
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Coni@cts and ~ssocictes ' 1
.. As has been notcd above, licrold Glasser lurnished inforiwtion to
local Draft loard ;f3 at Tethesdz, iaryland, that his iuedicie suservisor in ™
his employment wae lurry De:ter .hite, acsistant Secretar; of tie ireasury
Departiient. Haurry De:iter white, referred to by lirs. Viclor Ferlo as Harry
ithite 2 Communist Porty member in .ashington, D. C., was icentified by &liza-
: beth Bentley as a collaborator with lathan Gregory Silvermaster wnd oilers
who furnished Government infor:ii.tion to Dentley for the use of the Soviet
Government.

Wiillizm Ullman, who furnished the above inforsution, is identical

-
with William Ludwiz Ullmun, a former ilajor in the United States Jirny <ir Force,
who was named by Ilizubeth EBentley as o collaborator with ilathun Gregory Silver-
master in obtaining espionaje infor:iation for ner for trancmitial to the Soviet
Union.

.,'

e *?53 ALl HoSuitbes, 204 w) annloyec i Tic N s USRS Rk el b
tion, was idertified by ldizabeth Yerrill Dentley as & member of the Ferlo group
with Harold Glasser.
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prescniatives of the Ferlo group in the aparinent ol John abt in

- Lew Yorl: City, and it was indicated by her that vwhile st vas not an active member
of the group, he was wholly avare of tihe illezal activitiec of this group.




Re: ALGER HISS {/

- ALLEGATIONS OF INFORGALTY .. . o~

Elizabeth Terrill Bentley outlined to Bureau Agents the operation
of the Victor Perlo group in Vashington, D. C., &and identified as a member of
the group Harold Glasser. Elizabeth Bentlcy stated that after Harold Glasser
returned from an assignment in Europe, vwhich vas probebly in Italy for the
United States Treasury Department, Victor Perlo told her that Glasser had
asked him if he would be able to get back in with the Perlo group. Bentley
stated: "I asked Perlo how Glasser happened to leave the group and he ex- -
plained that Glasser and one or two others had been taken some time belfore by
some Amerioan in some governmental agency in Viashington, and that this un-
identified American turned Glasser and the others over to some Russian, Perlo
declared he did not know the identity of this American and said that Charley
Kramer, 80 far as he knew, was the only person who had this information. Some
time later he was talkinpg with Kramer in New York City, and brought up this
matter to him., At this time Kramer told me that the person who had orizinally
- taken Glasser away from Ferlo's group was named Hiss and that he was in the
United States State Departmemt. I had kept Jack (referrinz to her Russien
contact) advised of the information relative to Glasser which wes being furnished
to me by Perlo and later by Kramer, and I recall that some time in the spring of
1945 Jack asked me who Hiss vas. Later I clipped from the newspaper '2.' an
artiocle oconcerninz the United States State Department in which Hiss vas mentioned
and showed the article to Jack, who told me that he had in the meantime learned
} of the identity of Hiss. It is my preseat recollection that this newspaper
4 article stated Hiss' full name was Fugene Hiss and that hs vas an Advisor to
Dean Acheson in the State Department. The only other iniormation I presently
roecall whioh may oconcern Hiss is that on one occasion when Gregory Silvermaster
comnlained to me that Vietor Perlo wns upsetting existings errungements among '§g§'
members of his groun in ¥ashinzton and asked if I could not do somethinz to o
remedy the situation, I told Bill (referrin: to another Russian contact) ebout
Silvermaster's oomplaint ond he said he knew a person named 'Gene' who oould
*lay down the law to those boys and straighten thom out'."” ‘

BACKRGROUNWD
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Elizubeth Terrilli Lentlery has advisci that aporoziiiately one or
two months prior to the death of Jucob Golos in lloveiber of l'L:, she learned
from him that he recontly had rade cenbtact with a qrovp in uchincton, znd that
arl prowder wac re pon:¢u1e for nlacing Golos in contact with that group.
«arly in 1944, accordint to lizabeth Deniler, Nrowder crran-ed a nectln* for
her with represcntatives of thic roun at the ancrincat of John bt in iew wori.
Zuntley stoted, "Ona the car ~20ﬂ¢1*cu 1L went to the wiirtuent of John Lbi, iuis
adaitted by h;n to his uprartment and there et four indivicuuls none of wiiom I
had ever seen before. Ther were introduced to nie as Victor Perlo, <hzrlie Xramer
Henry lizzdoff, uznd Zdvard Fitz-rerald." GZentley advised thot or: the occasion of
this meeting these four viere rewresentotives of others in L.ashington, all of
wiiom she characterized as the Perlo rroup. DLemiler informed that on the occasion
of the meetin; in the avertient of John abt, there was discussion about the Ty
ment of Communist Purty dues by the Perlo grour tc her, ac well as a discussion
relative to the furnishin<: to the group of Com.wnist Furiy liiersiure. "There
ther folloiied a reneral discussion wions all of us as to tie tyoe of informition
vhich tuese neonle, exceriing abt, would he able to furnish¥ "it was obvious to
me," said Zentley, "thot theze neorle includin-~ bt h.d Leen wssocia<ed for sone
time and that they had beer en-ered in soue sort of cocuionarc for Zarl Srowder.

Jith recira to Chuirles .lramer, ilizabeth Zentley relaied thet it was
her belief thot at thae tiuc ilrwier was associatec with 3encior :Hil-ore's
Comaittee in asidnston and thot ilraner told her that he wouwld be able "to puss B
along Cunitol 1111l rossin." This inforivtion Liramcr did subscovently furnish @
to Ilizabeth Zcatle;. ’

Subceguent to the initicl meetine with the Perlo rroun including
Charles iirumer, Disaveth Dentler stated thot arra cesents viere mixde to ect
renresentatives of . tiie rovu at tno wartment of Lgry rrice, and she adviscd
that durin- the course of her :scociation with the rerlo grogp sie net with
Kramer approxlm;tcl, three tunes.

Llizabeth Scntley stated that she knew very 1litile relative to the
bacii; round of Lromer, ™iith the execcohiion that ne is nrotibly native born and
was for gome time a rcs;ucnt o. California end a friend of t..e Silvermusters
when §hey recided in that state.™ 3entler was referrin: to iluathan Grciory. )
Silvefifister and his wife, ilelen witte Silvcrmadter. wiraer," so ctuted Zliza=-
beth bohiley, "caae to .wshincton, D. C. i the early 1y30'c &g vies probebly
ermloyed in the Government cervice."  She statca tiat, Miucan 1 cane in contact
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vithjhim throu~is the Perlo sroun in the S-ring of 19LL,he haa just ccsoclafled
¢ with Scnator Yil-ore's Committee." ILlinmcbeth Bentley further advised
that Chardes Liramer wos o known Communist Party memier and was active in union
affairs in the District of Colurkia, und thot he clse wias associated with the
rolitical siction Comnittce. '

Referrin~ to her association with luthan Cregor;” Silverzaster, Diza-
beth Bertley advised that previoucly Silvernzsler nad i ntioned to her "a red
headed man nomed iramer.” Llizabeth Bentler =lso inforined thot she had been
told by victor rerlo ‘taa% llarold Classer, who &t one Liqe woos a meiber ol tne
Perlo group, hud been tu:en awe;” Iroa the groun, Wb some .iderican in soze
Governmental .yener in Jiashinston, anG that this unidentificd .wrerican turncd
Glasser =nu obLiers over to sonw hussian.” Yentley scid that lerlo dceiored
that he did noi ¥now the identity ol this .uerican and tnat Cazrlie iiraaer,
so far as he linew, was the only nerscn vho had this inforaztion. COn a subse-
auent occasion, accordin; to Tentley, when siie wes taliting witn dlramer in
New Yor!: City ne told her that the persorn who had orizinclly talzen Glecser awaey
from the Perlo sroun vius named Liss, and that he was in the lnited Staies State

- Department.
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Re: SOLOVON A. LISCHINSEY S -
with aliases Sol A. Lischinsky, !
Sol Leshinsky ‘

|

ALLEGATIONS OF THE IN‘ORMANT -

Elizebeth Terrill Bentley advised that early in 1944 at the request
of Barl Browder, she met with Victor Perlo, Charlie Kramer, Henry liagdoif
and Edward Fitzgerald in the apartment of John Abt in New York City. Acocord-
ing to the statements of Bentley, these persons, who in turn represented others
in Viashington, D. C., were all Government employees and furnished her with
United States Governmeni information for the use of the USSR. Bentley indicated
that Jacob Golos had previously contaoted this group prior to his death in
November, 1943, .

Referring to this original meeting in the apartment of John Abt with
the Perlo group, bBentley stated: "I subsequently learned...s.s.esesthere vere
three other persons identified with this group, namely, Sol Leshinsky, Harold
Glesser and one George, whose last name I can not recall, but which I believe
ends in 'vich." With respect to Leshinsky, Bentley stated: "Leshinsky was
employed with UNRRA, but, although he was & member of this group (referring to
the Perlo group), he mever furnished any material," Bentley advised that she
had no further information in conneoction with the past history and activities
of Sol Leshinsky vhom "I have mentioned ebove as being & msmber of the Perlo
group.”

BACKGROUMND
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RO L'.TLJ S. TAZDONF
alias lienr;s Ja~cold
ALL.CATICHS CF IHIVICAIT

¥lizabeth Terrill Zentley zovisec thot enrroxinctcly cne or tuwo
months nricr to the death of Jaco: Golos *n Yoveronr of 1023, a0 Lold e
that e und reczatly iade contact with anctaer prous in Jariin~lon anc
indicated that his contact with this rrour was arronced by Iirrl Provder.
Thereaf tor, accordin~ to Denllcy;, Tarl Brouder ‘n 7L, or ;ec a necting
for her witn reprcscat:itives of tac proun at the axartment Johm Abt In
New York City.

"
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Sentley stated, "On thc cate cohecificd T wenl to he arartrert of
John Abt, was adnmittcd by him to xis ~puarticnt and th re nel four

1n'1v1cn31¢, nonc of whes 1 L2 ever seon before. Tagy vicre introuuced to
e as Victor rcrlo, Charlic “r"-ar, venrr Da-doll cnd Livard togerild.
Tuey seemeC to imovw, at Icact, ~enerndly thut they covld fz2il irediy F- a3y

!+
prcsence anc 1 recall so-c yu:vc* ation abort thelr vzrsing Coriurds
cues to me, as well as niy furnlishing thenm with Comunist Farty
There followed then a2 pea ral (Jcoecussion wrons &1l ¢ usz
information which these meceli, exceptins ihwt, woric U oule =
was obvious to me th~t theso neorle, inclucing Abi, had bec . assoccla®
some timc and that they had been enr-ared in sone sort cf ccrlonure for parl
kErowder."

7

4
g
e

Accomding to Rentler, the sroup crecifienlls Clscussed the informa-
tion they would e nble Lo furaisi ner mnd Uith rec ech Lo Tertley
advised, "eoeoeinocolf, o hind just roturncd Jrow o ocericd of ;.nrcriﬁ:uc;
six nontas hospitalization, cxnectec to rotvrn to tu dor A‘vdactlon ;
but was uncoertan o5 to what specilically he would be atle to Iurnisi.....”

Benll:y: furnizhed injomaation concer~in~ Lhe totberial widich the
rcrlo group actunally suppliecd hier ante dn Lads conro“tion she stoted that a~cosd
gave rrcaper iniormation "Laat he was able to obtxuin tarovu-h LTIS.M
!

l§ “"ith resmect to the back~sround of lardofi, Llirmabeth buntlc:- navised,
]

LSS § LA xﬁir” Tagdoff s ceacerned, J nave ho kiac ledpe of nis bnc.eround,
You Czop call inst he, like Kramor, (referring to Churlec ircier, ancther nomber

|-
o
[
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of t§e Perlo group) came to liashingtor in the early 1930's and is a L
Communist Party member. It is my understanding that llacdoff is presently ™
employed in the Department of Commerce in asnington, D, C."

BACK GROUND

Personal History
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LCl.—+. tentley as being active witi, the Ferlo
group in wasiin~ston, De C., with witlch group, according to Bentley, larry
Kagdoff was sinilarly connected.

acanont was

dentilied by Jizcbet —oikley S LL
[nforn;.tion Zor the usc 27 ine Sovict Union.

Serrill wl.

rrill rcatlieys t1c Ferlo
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Re: GEORGE N. PERAZICH o _ )

ALIZGATICHS OF INFORUANT

Elizabeth Terrill Bentley advised that shortly before the death of
Jacob Golos in Novemper of 1943 bhe told her that recently he hac made contact
with another group in Washington and indicatea to ner that his contact with
this group had been made by Earl Browder. rarly in 1944, at the request of
Earl Browder, tlizabeth Bentley met with representatives of this group, identified
by her as the "Perlo group", in the apartment of John Abt in New York Citye

Elizabeth Bentley stated that subsequent to this meeting she learmea
that "...there were three other persons identified with this group; namely, Soli
Leshinsky, Harold Glasser and one George, whose last name I cannot recall, but
which I believe ends in 'vich'." Bentley subsequently identiiied the George
referred to as George Perazich and stated that he "was empioyed during this
period in what I believe was the Yugoslavian Section of UNRRA and, accordingly,
he had access to considerable data conceming that cowmntry. The information
supplied by George was, as I recall, principally concemed with UNRRA activities
or contemplated activities in Yugoslavia. I believe he would make notatians
on material he beiieved ot value and thereafter report it to Perio wno would
type the data, I recall that sometime in the fali ot 1944 George proceeded to
Yugosiavia, via Egypt, for UnkRA, and I remember mentioning ihe irip to ny
Russian contact, either Biil or Jack, who indicated tnat he would mare arrange-
ments for George to be contacted either in Egypt or Yugosiavia." Bentley stated
that she had no turther xnowiedge as to whether suct contact was in iact mace,

In respect to the background of George Perazich, rentley advised,
#mPhis indiviaual was born in Yugoslavia and is a naturalized American citizen,
I have no further iniormation conceming his background ana, as ilar as I know,
he is still in Egypt or Yugosiavia, as set forth above. Le is a Communist
Party memoer,®

BACKGROUND




‘. acquainted with one Mary Viatkins Price who at that time was the secretary

A" of Walter Iippman. He informed me Mary Price had agreed to furnish him

E‘- all the information she could obtain concerning tne type of material

Lippman was writing and other information concerning lipmman's activities. -

. .He then informed me ne would introduce me to Mary Price. At about that

5% "time we went to Schrafftts at 13th Street and 5th Avenue, New York City,

" . .where he introduced me to Mary Price. At tnis time I was introduced to

Mary Price as Helen. Golos was known to Mary Price as John., Mary Price

™ 'was furnished my correct name and address. She was told that this name

¥ and address would serve as a cover and the party to whom correspondence

.7 was directed would forward it to Helen if it bore Mary Price's return name -~
% .. and address. In the letters sne would write, Nary Price would explain

<32 when she Would arrive in New York and where she would stay. She would
™

i: Re: MARY WOLFE PRICE, with aliases

L Mary Viatkins Price, Mary Price

(LA A 7 ALLBGATIONS OF INTORMANT

Xl . . : N

X | Flizabeth Terrill Bentley has advised:

:f- . ' ')H:cr-'L""

e nAt about tnis time he informed me he (Jacob Golos) was very interested
¥37  4in the articles tnat Valter Lipoman was writing and the friends he had, and any
3” information he might be in possession of. He also informed me he was

stay with one of her sisters or brothers in New York City. It was then
~arranged that we would get together every two weeks and tbhat we would
" alternate; one time I would go to Washington and the next time she would
*. go to New York., She furnished me with her Washington address and tele~
::, Phone number and I recall that & short time thereafter I went to Washing-
- ton, D. Co and met her in her home. I recall that she lived on Olive .
" Avenue in Georgetown in Vashington, at this time. On the occasion of this
» .. first visit she gave me & large envelope which I know contained copies of
&% .. letters which were correspondence between Lippman and people he was com-

Zz:7 municating with. I gave this envelope to Golos.: . L e
PO "I recall that about two weeks after this first meeting, Mary

‘_, Price informed me she would be in New York City on a certain day. She
‘& dld come to New York City and I then telephoned her and made an appoint-

-~ ment for her to see Golos. Subsequently, however, on the occasions of

Mary Price's visits to New Yorx Iwould accompany Golos when they met

7{ ~and she would turn over the material to him.
:2, i "This arrangement continued with hardly any interruption until

In April, 1943, she returned to Lippman's employment ana the passage of in-
forma upn continued as previously until June, 1943, when she resigned her
- posi op with Lipoman "

%> December, 1942, when Mary Price became quite 111 and came to New York City.

[ T
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. izabeth Bentley also advised that she was seeing Mary Price in

- .« Was gton, D. C., at about the time Robert Killer moved to Tiashington and

+': " that@lacob Golos instructed her to also comtact liller for anmy infomation‘ -

7" he t be able to hamd out. ©

- —-TIlizabeth Bentley informed that she established contact with
Maurice Halperin and Willard Park in Washington, D. C., and taat after her
first meeting with them she did not ask them for any information coming to
their attention in the course of their Govermmontal duties. According to
Bentley, "Some few weeks later Golos made ome of his very infrequent trips

'~ to Washington, met Halperin and Park at the home of Mary Price and apparently

‘~.° . made arrangements with them on that occasion to be supplied by them with

S

Yo' . oertain information to which they had access in their respective offices,
;_* ' "Although I was in the Price home et this time, I was not in
<" their immediate presence during their conversation, having been told by
4 - Golos to take Lnry Price into the bedroom and occupy her attention while

m .. Golos and the men had their discussion,

e o

"f{ : "After this meeting Halperin and Park began to supply Golos
] '\b _with various information and made it available to him by giving it to
: é'\?'-g"}'uary Price, from whom I would take it on my trips to lashington, This

N

o».V arrangement continued for a few months, at which time liary Price became

-

4i+ 411 and their information came directly to me from them,
F
.fl )

£ ®7ith respect to the type of information being made available
=& . by Halperin and Park, it is my recollection that Park was able to supply
;'.g'_ - only throw-aways and rather inconsequential data from the CIAA and the
... oontributions were not of much value, Ealperin, however, delivered to
-or .~ Mary Price and later to myself mineographed bulletins and reports pre-

- pared by 0SS on a variety of topics and also supplied excerpts from

iy State Department cables to which he evidently had access. Halperin's

«<.  oontributions were gratefully received by Golos, who appeared to attach
i, considerable importance to them,

Lo "Another individual with whom I became acquainted during the
latter part of 1942 was lMajor Duncan Lee, My first knowledge of him
came from a remark by lary Price at the time when she was in Hew York

s+ -  4n 1942 that she was attending a party in New York City givem by Duncan

A ., Lee, a friend of her sister, Mildred.

i "In 1942 Mary Price mentioned to Golos that Lee was going to
Vashington, D. C., with General Donovan in 0SS and she asked Golos
i” he were interested in lee. Golos replied that of course he was and
‘nlegated liary to handle him. liary did proceod to take oare of Lee who
vu: finen an army commission directly upon entering 0SS, but his con- A
trivktions were not particularly voluminous or valuable and Golos decided |

~—— . e
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. ecern f Mary, who was in Mexico at the time,"

.« o«

R tR ) be better if I were to meet Lee and determine exaotly the nature .
" of duties and the type of information coming to his attention in 0SS, "
* Acocofldingly, through arrangemants made by Mary Price, I met Lee in TWashing

d he told me he was in an advisory capacity to General Donovan, and

it w§s apparent that he was cognizant of most of the material directed to
Donovan's attention. . ) -

"It is my impression that at this time Leec, who had been a Com=
munist Party member in New York City, was of the impression that the in-
formation he had been giving Mary Price was being delivered to Earl Browder

* but in subsequent conversations and from remarks which came to my attention
< * later a8 having been made by lee, I believe that after awhile he realized
- that such information was actually destined for Russian Intelligence."

Bentley also furnished information regarding one Helen Tenney, who, B

 she stated, supplied Golos with Govermmental information while Temney was

employed with 0SS in VTiashington, D. Ce With particular reference to Mary

" Price, Elizabeth Bentley advised that when Helen Tenney secured her position
. with 0SS in Vashington during the late summsr of 1943, she took over the

apartment of Mary Price, which, to the best recollection of Bentley,

: located at 2038 I Street, N.W., wWashington, D. C.

Elizaba +th Bentley also gave information concemi.ng hichael
Greenburv (or berg), who, she said, was associated in some capacity in

’ Wash:.ngton with Lauchlin Currie, Bentley advised:

"I never met Greenburg, nor, so far as I know, did Golos, but his
information was passed by him to Kary Price, from whom I received it, It

" is ny recollection that his services were enlisted when Mildred Price suggested

to Golos that he might be of use and thereafter appropriate arrangemsnts were

7 effected by liildred so that Greenburg would relay information to Mary,
- Greenburg's activities, to the best of my recollection, continued probably

until September, 1944, at which time lary, at my suggestion, had dropped him,
I believe lMary Price at one time mentioned to me that Greenburg was & Com-
munist in England, I have no specific knowledge of his Commnist Party
activities in the United States except I do recall Mary Price's attempts

. ocoasionally to collect Communist Party dues from him,"

"In connection with my association with Mildred Price, who
incidentally, is now lMrs. Harold Coy, I recall first meeting her in about
June, 1943. I, of course, knew lary Prioce prior to this time and, as I have
stated above, was in quite close contact with here I knew that she had a
sister Mildred, but it was not until the summer of 1943 when Hary went
to Mexico, that she introduced me to Mildred. As a result, I had ocontacts
with Mildred Price in determining the whereabouts and other activities con-

|
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Elizabeth Bentley furnished information concerning her association
. - withifa group in Washington identified by her as the Perlo Group.

; X "It is my present recollection that on the occasion of my meet
-t x. - -- thedl people in the Abt apartment I had never heard of any of the other -
“:+ . memb8rs of the group. It was arranged at this meeting that a representative
-. " of this group would collect such information as the various members were ~~®
& . able to secure and would deliver it to me at the apartment of Mary Price
: who was residing at that time at 207 Test 1llth Street, New York City.
- It was agreed that when a member of the group désired to meet me in New
- . York, I would be notified by Mary Price, to whom the group would write
~’". and give the date of the visit., If eany changes were made in case a
* ‘. meeting had been fixed for a particular date, Mary Price would be apprised
. thereof by letter and would accordingly inform me. No particular member
of the group was delegated to be the traveling reprecentative but rather,
) anyone of them who happened to be making & business trip to New York or
:+.. _ had sufficient free time to travel, would bring the data up."

S In connection with these meetings with members of the Perlo Group
+ " at the apariment of Mary Price, Elizabeth Bentley said:

o "I would state that between the spring of 1944 and December, 1544,
- when I disassociated myself from these activities, that I met a member or -
: msmbers of the Perlo Group in New York City approximately once every two or
. three weeks, always at Mary Prioce's apartment, Tlere were, however, occasions
%7+ When these individuals were away on vacation and I might not see them for
i... . soms extended period.

N

et " "™Vith reference to the individuals of the Perlo Group who I

. :_‘ met at Mary Price's apartment and who turnod over information to me, I
=" . would state that Viotor Perlo represented this group in meetings with me
. more often than the other members of the group; Fitzgerald about four or
g five timos; Kramer about three times; and Rosenberg and VTheeler once each."
vl - ' Elizabeth Bentley furnished information regarding her Russian
+#%. " oontacts in the espionage organization described by her.
'-. One of these contacts was known to Bentley by the name Catherine,
’." Bentley related that on one oocasion she mentioned to Catherine "about Mary

v+ - Price being in love with Henderson (Donald Henderson) and Cat}e rine seemed
.. very startled by my statement but said nothing."

TR Aocording to Bentley in November of 1943 Catherine introduced her
- to & man referred to as "my new boss.,"” On the occasion of this meeting, the
man, who gave his name only as "Bill","instructed me that he would receive
fromfme such material as I collected and made demands that I turn over Mary
Pric }o hin, and I, of course, rojected this demand," .

19¢
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> Elizabeth Bentley's Russian contact, according to her statements,
who Bucceeded "Bill" was one "Jack". In this connection, she advised thad
on her second meeting with "Jack", "he talked to me concerning Mary Price’
and made an effort to have me turn hor over to him, I became somewhat -.4 .-
incensed about this and definitely told him that Browder had turned Mary -
Price loose and that he would not be able to obtain her services,"

With respect to "Jack", Bentley informed that he gave her instruce
tions to purchase Christmas gifts for the people who were furnishing her with
information and thet one of the persons to whom Elizebeth Bentley gave a gift
on "Jack's" instructions was lMary Price.

Shortly after Juno of 1944, Elizadeth Bentley stated that Earl
Browder informed her that he wanted to meet some of the people whom she had
been contacting and shortly thereafter he did in fact meet liary Price and
Joseph Gregg at the former's apartment in New York City. Bentley acdvised:

"This, to my knowledge, wns the first time Yary Price had ever met
Browder., I left Mary's apartment shortly after I brought Browder there and
made the introduction betwsen her and Browder, and returned an hour or so
later, bringing Gregg with me. Mary and I wont into her bedroom and she
told me that she had informed Browder that she wanted to get out of the
Whole business and that he had said he would think it over and let her
know, A few days later Browder told me that he had decided to let Yary
Price get out of the business and I was to inform her accordingly,™

BACKGROUND
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e . Re: ALLAN ROBERT ROSENBERG, o S
N with alias Allen Rosenberg ’ -

i

ALLFGATIONS OF INFORMANT

_ Elizabeth Terrill Bentley advised that approximately two months
. prior to the death of Jacob Golos in November of 1943, he told her that he had
: °  recently made contact with another group in Washington and indicated to her
.+ - that he had been placed in contact with this group by Earl Browder.
< . Subsequently, according to Elizabeth ‘Bentley, Earl Browder made arrange-
‘ments for her to mect representatives of the group at the apartment of John
... Abt in New York City. On the date specified, Bentley said she met these
A7 . representatives and they generally discussed the type of information which
%" they would give her,

. -

It : Bentley then said, "I remember further that these persons then
-“53;':' discussed at some length what contributions of intelligence might be expected
from other members of the group, inasmuch as it will be recalled that at
"v.g'-‘-"-'; the early part of this meeting I am now describing, Perlo and the others

'\w ¢ mentioned that they were delegates from their group in Washington{

o ' With respect to the information expected from the other menbers,
Bentley recalled, "That Allan Rosenberg, who was at that time abroad in some
N -capaclty for the United States Goverrnment, also could be exoec‘bed to furnish
',.,'. some information on his return to the Umted States."
PR Subsequent to the first moeting with this group in the apartment of
.5"-.;'-5,\'1 John Abt, Elizabeth Bentley advised that arrangements were made to meet
. reprecentatives of the Perlo group at the apartment of Mary Price in New
- York City. "iith reference to the individuals of the Perlo group whoz I met
Ry j" . &t Mary Price's apartment and who turned over information to me, I would
-, state that Victor Perlo represented this group in meetings with me more often
""" than the other members of the group; Fitzgerald (Edward) about four or five
..+ times; Kramer (Charles) about three times; and Rosenberg and Wheeler (David)
" once eache™

';~

R '~ With spscific reference to the type of information furmshed
‘a:;‘é‘_l Elizabeth Bentley said, "Rosenberg furnished information that he obtained as
i @ result of observations, recommendations, plans, and proposals made by

%" various; Governmental officials concerning the handling of Germany. He
"4- . was oyed in the FEA at that time and this material came to him in the
¢ - cours ;1‘ his duties with that agency. Information of this sort furnished

[ S50 .
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" 'by Rosenberg was rather voluminous, and I recall receiving from him

.« substantial quantities of written material bearing; upon matters outlined
.. above; for example, specific suggestions and proposals made by various
Arerican officiels with respect to problems expected to be met in postwar

Y Germany."
T
i :' Bentley also said thet it was her understanding that Allan
: :m Rosenberg comes from a wealthy American-Jewish family. He stvdied at
.. * Harvard where he received an LL.R. degree and came to Washington in the
-~ - early 1930's, where he was emplcyed in some Governmental agency., She stated,

... "During my association with him in the activities herein mentioned, he was
. employed with FZA. He 1s a Communist Party member; howevar, I do not know
%. ° of his present whereabouts or activities," :

3 .

BACKGROUND




SHE _ ALLEGATIONS OF INFORMANT

SR o DONALD NIVEN WHEELER S _ r“
<

asm—

N Elizabeth Terrill Bentley advised that approximately one or two
** . months prior to the death of Jacob Golos in November of 1943, Golos informed
o her that he had recently mads contact with another group in Washington, D. C.,
.. - and indicated that he had been placed in contact with this group by Earl
%", _ Browder, At the request of Earl Browder early in 194k, Elizabeth Bentley met
f%:l.; with representatives of the group at the apartment of John Abt in New York

.. City. She advised that at this moeting the representatives of the group dis-
: cussed with her the type of information that they would furnish and then dis-
cussed the contributions of intelligence which might be expected froa other
members of the group who were not present at the meeting.

. Bentley stated, "With respect to the information exvectec from the
" other members, I recall that mention was made of Donald Wheeler and of the

; fact that because of his position on the Editorial Board of the Research and

Y14 Analysis Section of 0SS, he would be able to make contributions of valus,”

4; Bentley stated that during the course of her association with the
-n>.*‘ Perlo group, Donald Wheeler furnished "information that he obtained through

his employment on the editorial board of the Research and Analysis Division
giV of the Office of Strategic Servicec, which included tditto' copies of monthly
;- and semi-monthly reports of the Office of Strategic Services as they concerned
.#; ., political developments throughout the world, As I recall, these 'ditto! re-

: . ports were sometimes marked 'secret! and sametimes marked ‘confidential.! They

<= ' did not, however, have sny marginal notations as to what divisions of the

. Office of Strategic Services these documents were to be routed, nor did they,
5%}5; as far as I can recall, indicate any other Governmental agencies to which these

: exhibits that he obtained from an 0SS digest made up of cable reports from
Y  State Department and 0SS personnel. Included also were various reports and
S memoranda prepared by the Foreign Nationalities Branch of the Office of

< Strategic Services, this material relating to particular racial groups and
~ - their activities within the United States.”

i According to Bentley, subsequent to her meeting at the apartment of
A John Abt, she regularly met with members of the Perlo group at the apartment
#+  of Mary Price in New York and advised that she met Wheeler there (Donald Niven
Wheeler) on at least one occasion, Bentley also stated that on the occasion
o’ her second meeting with the Porlo group, the date of which she does not
Perlo had with him some information which he turned over to her.
She Zted further, "I desire to point out at this time that to the best of '
my recollection, Perlo had cn the initial meeting produced some written material,
including 0SS documents made available by Wheeler." .

214

reports were to be directed. Wheeler also furnished typewritten and handwritten



.

_ ./~
o .
b ' ‘r . .,B
e : s

e . 4

3
. With respect to Donald Wheeler, Elizabeth Bentley advised, *I recall
that Major Duncan Lee mentioned to me at one time that he had a friend named .
Donald Wheeler in 0SS; that Wheeler had attended either Oxford or Cambridge
University with him and that Wheeler was a really ‘'progressive person.'®

- Elizabeth Bentley further advised that "Donald “Yheeler is native-
" borm, is & graduate of Yale University and subsequently studied at Cambridge
- ©  or Oxford end specialized in Economics., It is my opinion that he did not nave
. 7 much employment before coming to Washington, D. C., where he was associated
.- - with the Board of Editors of the Research and Analysis Division of 0SS. As
"~ mentioned previously, he was a classmate of Major Duncan Lee, He is also a
¢~ . Communist Party member. I have no knowledge of the present whereasbouts or
. activities of Donald Wheeler.”

Ly BACK.GROUND




e : | - RESULTS OF INVESTIGATION . S

It will be noted that Elizabeth Terrill Bentley identified both
: Yictor Perlo and Harold Glasser as members of the Perlo group in Wasmington, D. C.-
-'According to her statements, Donald Wheeler was also active with tnis group, and

*° " he with the other members of the group furnished Government information to her

k - for the use of the Soviet Union.

..s‘éf ’

‘\‘-'1 _ : Elizabeth Terrill Bentley, who furnished information regarding the
~%y. - activities of Donald Vheeler, also advised that Major Duncan lee had on one
o occasion mentioned to her that he had a friend named ~onald Vheeler employed in

0SS; that Wheeler had attended either Oxford or Cambridge with him, Duncan lee;
and that Wheeler was & really progressive person. Lieutenant Colonel Duncan lee
was identified by Elizabeth Terrill Bentley as one who furnished her with
Government information, obtained through his employment at 08S, for use of

the Soviet Union. .
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RE: MICHAEL GR-EnBERG, was XENAHE\,
KICHAEL GIBSON A

ALLEGATIONS OF INIORMANT

- Elizabeth Terrill Bentley has advised the followings ®Another 7
m;ndua.l who I recall was supplying information at this time, wnich was - -
from the Summer and Fall and 1943 until August 1944 or September 1944, was
Michael Greenburg (or berg). ky first informstion concerning this individual
came irom either Golos or Mildred Frice, who indicated to me that Greenberg was
associated in some capacity in Washingion witn Laucnlin Currie. It is my
recollection that Greenoerg, who is & native of kngiand, had probably become
associated with Currie when the latter was one of the so-called anonymous
assistants to the Presiaent, and continued close to him when he assumed duties
with the Foreign Econamic Aa.mmstrat:.on. Greenburg, who was educated in
England, and I believe, in addition, took further work at harvard, and who is
reputedly brilliant, was not particularly vailuable although ne did fumish
consiaerable intormation, principally concerning China. 4t is to be noted that
his position was not particularly strategic inasmuch as Currie himself was
actively assisting in passing on information coming to him in the course of his
duties. 4 never met Greenburg, nor, so far as I know, did Golos, but his
information was passed by him to Mary Price, from whom I received it., 4t is
my recollection that his services were enlisted when Kilared Price suggested
to Golos that he might be of use anu thereafier appropriate arrangeuents were
eftected by Mildred so that Greenburg would relay information to xary., Greenburg's
activities, to the best of my recollection, continued probatly until September
1944, at whicn time Mary, at my suggestion, haa dropped him, I pelieve Kary
Price at oné time mentioned to ms that Greenburg was a8 Comrunist in England, I
have no speciiic knowledge of his Communist Party activities in the United Statves
except I do recall lary Price's attempts occasionally to collect Cormunist Party

dues from hin",
BACKGROURD
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‘ to Miller,

December 19, 1945

_ RE:  JOSEPH B. GREGG, with alias Green

ALLEGATIONS OF INFORMANT .

Elizabeth Terrill Bentley has advised:

"Another individual who was supplying Golos with information weas

| Joseph Gregge Gregg is of Lithuanien Jewlsh parentage, was born in the

United States, left home &t an early age, and traveled considerably throughout

< the country doing odd jobs until the early thirties when he became a
- Communist Party member, I remember that he attended City College of New
- York for a couple of years and later, at the outbreak of the war in Spain,

went to that country and drove a truck for the lLoyalists throughout the

. duration of the war., He subsequently returned to the United States and

eventually wound up with Bob Miller who at that time was operating %The

Hemisphere'!, a news service publication., Infogmation oconcerning both Bob

Miller and *'The Hemisphere' have been related herein above, ?$The Hemisphere?
wont out of existence the latter part of 1941 as I recall, and Bob Miller - -
went to Viashington, whero he obtained & position with the CIA4, Subsequently,
about a year later, Gregg was able to get a job with the CIAA as an assistant

’

™fhile he was still employed in Washington he came to New York,
where Golesmade his acquaintanco and at this time introduced me to him

. when we Were having dinner at Child's Restaurant, Apparently Golos had

. < .previously arranged for Gregg to obtein whatever information he could in

.7 his official capacity with the CIAA and turn it over to me as he later

T instructed me to ocontaot Gregr when I made my periodic trips to Washington.

-~ 1 first went to see Gregg in Vashington sometime the early part of 1942 and

.- oontinued to contact him until December 1944, During the time thaet I was e
contacting Gregg he turned over to me information that he had obtained from . 3;6 .

perusal of ONI, G2, and FBI reports. Tho matorial that he obtained included
informetion reported by ONI as to suspected Communistic end Russian activities
in Latin America; for instance, thore would be information that a certain
Russian book store might be engased in Russian espzonage. The G2 and FBI
reports were along the same general lines. .

"As I have previously stated, Bob Miller was also furnishing me with

approximately the same type of information, but Gregg was not aware that Miller

was secing me and also furnishing me with information that he obtained

fram the CIAA. As I have previously stated, ldller went from the CIAA to the
State De'oau"anant, however, Gregg contimued his employment with CIAA and ocon-
tinugd: to furnish me with this type of information until I ceased seeing him
in Dichnb.r 1944, i
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- “In connection with Gregg's activities, I recall Golos, shortly b
ﬁ;Tf” fore$he died, obtained a leica camera from the Russians, which he turned oyer .
. to gc with instructions that he was to photograph the most important P
doculents that oame into his possession while he was employed by CIAA. Itl N
.-~ 18 recollection that Golos gave this camera to Gregg at a time when :
" Gregg was in New York City. Gregg had been informed that the information — g -
he was supplying was in fact going to Earl Browder and I recall that on
one occasion when Gregg was in New York I actually introduced him to
:¥.. ., Browder and they had a long conversation concerning Latin Amsricen matters
iy o generally, However, in the Spring of 1945, 'Jack', who was my Russian con=-
. “-tact at that time, told me that Gregg, who incidently, was knowa to the
. Russians as Green, was becoming highly suspicious as to the ultimate
x o+ - destination of the information he was providing, Apparently Gregg had become
: .+ somewhat alermed in passing on this information and felt that, if this informa-
“5%.. " tion was going directly to the Russians, he, as an American, was doing some~ '
. . thing he should not be doing, However, his Russian contact was able to
convince Gregg that as & pood Communist he was performing a service that any
other good Comminist would perform and succeeded in convincing Gregg to oon=
tinue with his activities., Jack subsequently told me that they were
considering using Gregg as & courier or liaison man in Washington, D. C.
~” on behalf of the Russians, I wish to state that Gregg was novm to me
» < . a8 & dues paying member and on the oocasions of my visits to Tashingtonm, -
¢--.1 obtained his Communist Party dues from him as I had from the others and -
. gave this money to Golos. Of course, after Golos' death, I turmed the
¥ . dues over to Browder."

: In addition to the above information, Elizabetnh Bentley, while

_,- advising concerning her association with her Russian contacts "Jack" and

2. "A1" during the Christmas period of 1944, related that MAl"™ told her to

:» inform the people she was contacting that she was anticipating going to

-+ the hospital for an appendectomy and that during the time she would be in

= the hospital, they would be contacied by another individual, The purpose

*  of this was indiceted by Bentley to enable her to break awny from her

* Washington contacts. Bentley stated, "I gave instructions along these
lines to Helen Tenney, Joseph Gregg, Maurice Halperin, Julius Joseph,
Major Duncan Lee, Bernard Redmont, and possibly one or two others whose

- 4dentities I do not presently recall,"
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Bentley also advisod that on instructions fram her Russian con~
. taot "Jack", she bought and gave a Christmas present to Joseph Gregg, his
wife, and two children, . i

Bentley also advised that shortly after June of 1944, Earl Browder
informed hor that he wanted to meet some of the people she had been contacting. .
Meree *hortly thereafter, he did, in fact, moet Mary Price and Joseph Gregg
at thb{former's apartment in New York City." Bentley said that she brought .
A I . i
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r to the apartment of Mary Price and then left the apartment, ret
or so later "bringing Gregg with me.® Bentley advised: .

®I was present during the time Browder conferred with Joseph Qre

and I recall that the conversation was devoted entirely to a discussion

both men of latin America with one telling the other what he knew abaut
politics and events generally in various latin American countries.”

BACKGROUND

3
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“ Browder to the apartment of Mary Price and then left the apart.ment, returnlng a
an hour or so later "bringing Gregg with me.® Bentley advised: . :

" o . "I was present during the time Browder conferred with Joseph Gregg
and I recall that the conversation was devoted entirely to a discussion by
both men of latin America with one telling the other what he knew about

e politics and events generally in various latin American countries.®”




Robert T. Miller was identified by Elizabeth Terrill Bentley as a
Communist in Washingtom, D. C., Who furnished her with information for the
:ov}ofb Union. It it notod that Bentley informed that Grogg and Robert Miller
vizri§?i together in operating the "jemisphere™, a pews scrvice publication
and’'thnt when the "Hemisphere" in 1941 went out of existence, Miller obtainod
a pocition with the Coordinator of Intor-Amerioan 4ffairs and subsequontly,
about e vear laiter Gregg walso obtained a job with that agency. According to
Bontley, both Josuph Grepg and Robert Hiller wore furnishing her with
information obtained from the office of the Coordinator of Inter-American
Affairs,
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- State Department.

- agtive in the New York area.

RESULTS OF INVESTIGATION
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A technioal surveillanoe which is maintained on the residence of

Joseph B. Gregg, 6829 Piney Branch Road, Washington, D. C., on November 24,
‘71945, refleoted that Minter Wood ocontasted Gregg and conversed with him in

Portuguese. At that time, Minter Wood invited Mr. and Mrs. Gregg over to his
house for dinner. On the same day at 6:3l p.m., this source reported that
Gregg contaoted Minter Wood and informed him that he would visit Wood in the

" latter's house some.time later in the evening. At first Grogg suggested that
_he bring some friends along with him but Viood discouraged him,

The physioeal surveillance of Joseph Grezg on November 24, 1945,
determined that he visited the ap&rtment of Minter Vicod at 2141 1 Stroet. E. W.,

Washington, D. C.

It will be noted that Minter Wood is an etmmployee of the United States
He is the husband of Julia Dorn Wood and the brother-in-law of
Beatrice Heiman, Beatrice Heiman was the secretary to the late Comstantin
Oumansky, former Soviet Ambassador to the United States. Heiman is the daughter
of Julius Heiman, vho is & contaot of Arthur Adams, a Soviet espionage agent

oontaot of Josep Gregg, and according to Bentley, her Russian contacts "Jacl."
and "Al" both expressed a desire to meet with Rhodes and seemed to oconsider him ° ;

e peraorn of importance.

It is further noted that Robert Talbott Miller was identified by
Elizabeth Bentley as a contact of Jacob Golos who was supplying him with infor-

mation, According to Bentley, Joseph Gregg, when he returned to the United States
following the Spanish Civil Viar, became aocquainted with Robert Miller who at that

- --
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was opereting the “Hemisphere", a News Service publication. Bentley edvised -«
that:when the Hemisphare went out of existence in 1941, Killer obtained a -
position with the Coordinator of Inter=-Ameriocan Affairs in Weshington, D. C.,
and that a year later Gregg was able to get a job in the same office as an
assistant to Miller. Aocoording to Elizabeth Bentley, Robert Miller supplied her
with information ooming to his attention in connection with his work at the CIAA.




L B e
o)

o i M
IR

fEireti
b s ey gﬁ

It will be noted that Elizabeth Terrill Bentley advised that Jacod
. Golos' Soviet espionage ocontact to whom he delivered his information was sn
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» According to Bentley, she subsequently ascertained the descripties
_ rlie frox her Ruesian contact "Jack." It is noted that the descriptipn .
- of D@ Weinstein closely tallies with this description furnished by Bentley of .
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December 20, 1945

Re: MAURICE HALPERIN, was,
Maurice Halpern and Mac

ALLFGATIONS OF INFORMANT

Elizabeth Terrell Bentley has advised of the following:

"Another individuval with whom I becane acquainted in the lat-
- ter part of 1942 was Maurice Halperin. I became acquainted with him
through arrangements made for such meeting by Golos and from what I later
- learned, it appears that Halperin, who at one time was professor of romance
languages at Oklahoma University, had come to Washington, D. C. after some
" trouble at Oklahoma University and, together with a former colleague of
- his at Oklahoma University, Willard Park, who taught anthropology there, -
had indicated to Bruce Kinton of the 'New Masses'! that they oes:.red to be
-« placed in contact with some Communist in the East.

"I also learned that during his stay in Oklahoma, Halperin had
T been a Communist Party member but upon his arrival in Washington had ap-

-¥' parently temporarily lost contact. Halperin was employed by 0SS in the
¥+ - Latin-American Division of the Research and Analysis branch and Park was

4. - in the Political Section of the Office of the Coordinator of Inter-

¥.+' - American Affairs.

2%
&, "Minton apparently communicated to Golos the desire of Halperin
i%+ and Park to make a Communist contact in this section and my subsequent
; .. meeting with them was a result of arrangements made by Golos.
_gsi SO My first meeting with Halperin was in Washington, D. C. at
..+ Park's residence, which I recall was over the District line in Mary-
,_;'_;. land and on this occasion I discussed with them the work they were
... doing. On this occasion I told Halperin and Park that Bruce Minton
<" had sent me to see them and they were pleased to make the contact.
:.;.» :. It was arranged that I would collect Communist Party dues from Halperin,

tiir>;-and 1t is to be noted that Park was not a Party member although I know he did
7% "occasionally make contributions to the Party. _

%I did not ask them for any information coming to their attention -

- 4dn thp course of their governmental duties and recall that some few weeks :

later{ Golos made one of his very infrequent trips to Washington, met Halperin . --
{f . and k at the homs of Mary Price, and apparently made arrangements with them

_&’, ~ on that occasion to be supplied by them with certain information to which they

" had access in their respective offices.

RRASEOI
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zi; ’Although I was in the Price home at this time, I was_not in their
B " impmediate presence during their conversation, having been told by Golos to
o take Price into the bedroom and occupy her attention while Golos and
4“11‘ the fen bad their discussion. . :
A: e wAafter this mesting Halperin and Park began to supoly Golos with!

<> varius information and made it available to him by giving it to Mary Price,
&i»_' from whom I would take it on my trips to Washington. This arrangement =
v,

) -

continued for a few months, at which time Mary Price became ill and their
information came directly to me from them.

#With respect to the type of information being made available by

“ei'?  Halperin and Park, it is my recollection that Park was able to supply only
ai“;f_throw-aways and rather inconsequential data from the CIAA and the contributions
‘%" - were not of much value. Halperin, however, delivered to Mary Price and later

3 7 to myself mimeographed bulletins and reports prepared by 0SS on & variety of
“?f . topics and also supplied excerpts from State Department cables to which he
qf;; evidently had access. Halperin's contributions were gratefully received

32“ by Golos, who appeared to attach considerable.importance to them.

ER #Park's activities on behalf of Golos ended, to the best of my =~ .-
;faéxf knowledge, early in 1943, but his contributions, as previously characterized,
... had been meager and inconsequential. I continued, however, to see Halperin

T wssi until December, 1944 and during that period he bad continuously given me in-
§55f' formation as described above,

SRS fHalperin like the other persons whom I had been contacting in
~:_ - Washington, D. C. for Golos made occasional trips to New York City where

_ QOolos and myself would take him to dinner or a show. On these occasions

" 7 4n New York Uity Halperin and Golos used to discuss some of the work

7?:~: Halperin was doing for him but at no time did I notice any indication on
’f:s _Halperin's part indicating knowledge by him of the true identity of Golos.
-"a:%-. It 1s to be explained that at the time Halperin's services were enlisted, he
“9-". like the others, with the exception of the Silvermaster group, was told that
_#+:, ~guch information that they supplied was being transmitted to Earl Browder
‘%:‘j’ and I have no knowledge if he knew or suspected any contrary or further

t5 ... disposition of such materials

‘;;f "As mentioned above, my last mecting with Halperin occurred in
'i?J-' 1944, at which time he was still employed by the 0SS. The only other in-
... formation I presently recall concerning Halperin is that some time early
'+ 4n 1945 tJack,!' the Russian contact at that time, told me that Halperin had -
"~ been accused by General William Donovan of beinz a Soviet agent and that after
.5 - this accusation had been leveled at him, according to Jack, Halperin had failed
*j; - to appear two or three times to meet his contact."

AR
-,

o

?ﬁ.. 1 In addition to the above information, during the Christmas period of -
5% s 1944,{ Elizabeth Bentley has advised that on the advice of her Russian contact,
h?ﬁ "A1,% she told Maurice Halperin and one of her econtacts that she was going to
- have an appendectomy operation. According to Bentley, the purpose of this was_
to break her association with these people gradually. .
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Elizabeth Bentley has also advised that on the instructions of

®Jackf, one of her Russian contacts, she purchased a Christmas gift for
llanr;ce Halperin, his wife and two children. ' >

BACKGROUND
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o It will be noted that itob
zabeth Terrill Bentley as one o

ert Talbot ller was identified by
f the individuals in Vachington, D. C., who -

4. furnished her with Goverrment information for the use of the Soviet Uniom. _
.. -He is a principal subject in this investigation.: : '
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RE: JULIUS JOSEPH JOSEPH
with alias J. Julius Joseph

ALLEGATIORS OF ZINFORMALT (‘

Elizabeth Terrill Dentley has acdvised the folloﬁingé "I now

. rec that some time in July or Aucust, 19L2 I was requested by Golos to

go t® Viashington, D. C. and m2ke contact with J. Julius Joseph, who at that time
was employed by the Social Security Board in Washington. From my conversations
with Golos, I recall that some time previously tnis inaiviaual haa coue to

Jew York City and made contact with the Communist FParty neadquarters dovntown,

:-. and apparently the Communist Party headguarters recognized his potentialities
“and informed Golos of this person's identity. Golos told me I shoula memorize

a particular number, wnich number was taken from a dollar Lill or some other

. denomination of currency; o to Washington, and meet Joseph and ootain from hin

whatever information he had. I was to furnish the number from this bill to

" Joseph to establish my identity.

nGolos gave me the residence address of Joseph in Washington, which

.. T recall was at that time in a new section of the Northwest section of

Washington. When I arrived there, he had apparently been expecting me for
approximately two montns and had a fairly large amount of information
awaiting me. I recall this information concerned material that would be

of value to individuals concerned with labor relations and other matters

in the labor field. I recall that Golos was not particularly enthused over
the type of information that Joseph was supplying. It is my opinion that

*» the information he was supplying would probacly be of great value to the
. Communist Party in their lator movement but probably would not be of much

value to anyone else.

vabout Christmas time of 1942 Joseph was transferred to the

" New York Office of the Social Security Roard and remained in kew York City

for approximately six months. During his stay in New York City, I had

- occasional meetings with Joseph in Manhattan at places mutually agreed upon
and ne continued to supply the same type of information frem the Social

Security Board. 4+ is my recollection that he moved back to asiington
some time in the spring of 1943 where he continued his enmploymnet with the
Social Security Eoard. I continued to contact him at intervals after he
had returned to Washington.

"I recall that Joscph was drafted into the Army in 1943 and
Golos suggested at that time that he attempt to be assigned to the 0SS.

~ " About a week after his induction he was assigned to 0SS ana I recall

that at the Leginning of his service in 0SS although he was in the
Japanese Division, he was working in the Library of Congress and was

not given free access to all 0SS files inasmuch as a security and loyaity
invegtigation of some kind concerning him was under way at that time. He
vas ibie, however, even at this time to furnish some information concern- :
in- foneral activities of 0SS, particularly as they related to the Rus-
sian'Division of the 0SS, and I recall Golos attached much significance

"to such data. : -
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~ the administrative organization of those two divisions of OSS.

%:th regard to the work of Baran's division.

Bpfier approximately a year had elapsed I recall Joseph was
summoned to a conference of 0SS officials and I believe this meeting
also was attended by FBI and Army Counter-Intelligence personnel. He
% he was informed at this conference that the previous distrust .
picion of him had been a mistake and that it was a case of having 1

conf#ed him with some other individual by the same family name, and o
fromfthat time on he apparently enjoyed much more confidence on the ‘
part®f his associates.

Ve
nafter this event occurred, he vas able to supply we with con-
siderable material relating to the work of the Japanese and Russian Divi-
sions of 0SS. It is my recollection that he made available to me written
reports which I believe were carbon copies of the actual reports but I am
unable to state positively if there were any laiels on such reports indi-
cating they were confidential, restricted, or secret; nor do I recall the
contents specifically of such reports except that some of them dealt with

~

nity association vitn Joseph continued until December, 15L), end up

R untll that time he continued to supply me with this same type of information.

nf75.th reference to any knowledge or suspicion on the part of Joseph
as to the true identity of Golos and the disposition he was making of materials

_ given him by me and received by me from Joseph I have no positive information

that he was in fact aware of Golos' identity or of what use Golos made of
such material. I recall that Joseph's wife had left him sometime in 19L3-
I believe shortly after they removed to Washington, and she had gone to
the West Coast where she encountered some newspaper people who know Gelos!
true icentity. I recall she was on the Viest Coast at the time of Golos!'
death and the discussion betwecn her and those newspaper people was pre-

- cipitated by the news of Golos' death. At a later time she told me she

knew who Golos was. However, I ao not know if she ever informed Joseph
with whom she had effecied a reconciliation.

#yty last information concerning Joseph is that in December l9uh,

" he was a first lieutenant still assigned to 0SS and resid’ng at that time |

at 2921 Lincoln Road, Hortheast, Wachington, D. C. 1In addition, I recall ]
that he and his wife, Fella, were both dues-paying Comrmnist Party members
and in fact on occasions I collected their Party dues from them.

"As previously mentioned, Joseph continued to supply me vith in-
formation subsequent to Golos' death and I related such information on to
the various successors of Golos about whom more explanatory details will

~ be included hereinafter.

®In audition, I recall that while Joseph was stationed in the
Library of Congress with 0SS, he apparently occupied a desk next to
Paul [Paran, who was in the Russian Section of 0SS and’thereby was &ole
to s§cure some informetion concerning that division's work. I am very {
sure, nowever, that Taran was totally unaware of Joseph's activities
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"who later turned out to be with lilitary Intelligence; furtner that J. Julius
- Joseph had been associating with a man who turned out to be an undercover agent . -

In adaition to the above information Elizabeth Bentley statec
that on the instructions of her Russian contact, "Al" she told J. Julius Joseph
that she was going to undergo an appendeciomy operation. According to Bentley
"41n told her that it would not be a good idea to break off her relations
with her contacts immediately and suggested the story that she gave to Joseph
a8 a better way to handle the situation. . L edepa, e

¥ith regards to her Russian contact #Jack" Elizabeth Bentley advised
that on his instructions she purchased a Christmas gift for J. Julius Joseph
amnong others,

Elizateth Bentley also stated that about a week before Christmas of
19LL she met with "Al" and on this occasion "A1" intimated that the FBI had been
prowling around, that Helen Tenney had shared a taxicab with an individual

- for OSS or the Counter-intelligence Corps of Lilitary Intelligence.
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ALLEGATIONS OF INFORIANT

R ]

Elizabeth Terrill Bentley has advised:

"Another individuel with whom I beceme acquainted during the

| _-': latter part of 1942 was Major Duncan lee. My first knovledge of him
. came from & romark by liary Price at the time when she was in New York

.in 1942 that she was attending a party in New York City given by Duncan
lee, & friend of her sister, Mildred.

"I recalled that at that tinme lee, who vms a law graduate of
;. either Yale or Harverd, was essociested with General Donoven's law fim
"in New York., By way of background, Lee was born in China, the son of
-~ an American missionary, and is a descendemnt of General Robert E. Lee,
- and I also recall that he attended either Oxford or Cambridge University

}f in England where he became acquainted with his wife, Ishbel, who was &
-: Sootish girl. I recalled that while in New York practicing lew, Lee had

"~ become identified with various organizations interested in the Far East
such as the Institute of Pacific Relations, and it was probably through \,
his activities in this regard that he moet lildred Price,

"In 1942 Mary Price mentioned to Golos that Lee was going to
Y’ash:.ngton, D. C., with General Donovan in 0SS, and she asked Golos if
- he were interested in lee. Golos replied that of course he was and
delegated Mary to handle him, Mary did proceed to take care of Lee who

. tridutions were not particularly voluminous or valuable and Golos decided

c] .;: it would be better if I were to meet Lee and dotermine exactly the nature

- of his duties and the type of information coming to his attention in 0SS.

- Accordingly, through arrangements made by Mary Price, I met lee in Vashinge
-ton and he told me he was in an advisory capacity to Gencral Donoven, and
it was apparent that he was cognizant of most of the material directed to
Gensral Donovan's attention,

v "It is my impression that at this timo Lee, who had been & Com=
Y- muniet Party member in New York City, was of the impression that the in=-
7. s formation he had been giving Mary Price waes being delivered to Earl Browder

&

~
~ar.

LS

but in subsequent conversetions and from remarks which came to my attentiom
later as having been made by Leo, I bolieve that after awhile he realized
that such information was actually destired for Russion Intelligence.

i ! 7
' "After my initial meeting with Lee, he began to supply me with ' o

0S5 information of a varied nature, These date were always given by him

. c e
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<+ "+ orally,-.and he would never furnish amything in writing nor would he allow
\/: me make notes of the information he gave me, I recalledthat his in-

R L ion included facts on various phases of anti-Soviet work by 0SS, its
+* . activties in various European countries with respect to uncovering Russiaxn -
e activities, the looation of 0SS personnel in foreign countrics, and the

-

na of their activities. Golos attached great significance to such in-
formation inasmuch as it appeared to concern most directly activities of ™—~
the United States Govermment as they concerned Russia, For instance, I re-
call his mentioning 0SS agents being parachuted into Hungery and Yugoslavia
.’ »~ and peace maneuverings ,h going on between the satellite Axis nations through .
©%. " the medium of 0SS representatives in Sweden and Switzerland, The quantity
. of information furnished by Lee was never particularly great, but it was

-, all of a mature to interest the Russians greatly and his production was )

. on a quality basis rather than quantity.

"I continued to see Lee at intervals in Washington, D. C., meet=
ing him for awhile at his Tiashington residence but thereafter moeting him
~on the streets there as he indicated he no longer desired to have me ap~
:~, pear at his office. For occasional periods of time Lee would be absent Irom
478 .7 Washington on trips outside the country but when he wes in Vashington I
- $Hv7- " would see him in the manner described above, My @ssociation with him con-
7.. . timued until approximately December 1944 at which tims he had just been
«. _assigned to the Japanese Division of 0SS and held the rank of major.

"For the most part Lee seemed to be supplying information which
in his judpment would be of value, and it was on infrequent occasions that
~: I, at the request of Golos, requested him to obtain information on specific
¢ s, mattorss To tho best of my knowledge Golos met Lee only & couple of times
" ".” both in Washington, and I do not believe that Lee was aware of the true iden~-
4+ v+ tity of Golos although it may well be that he may have subsequently been ap=
<.~ .. prised thereof by Hary Price as she resumed his association with him at a
‘&2 later date. _ '

%Al "The name by which Lee was kmown to the Russians was tPat!, His
~s -+ wife, Ishbel, had also been & Communist Party member in New York City, and )
%¥ - I recall that at the time she was considering seeldng United States citizen-

.~ . ohip she was somewhat apprehensive that an investigation of her past activi-
\u -~ ties might reveal her Party affiliaetion and would reflect upon her husband, '
& - On most of the ocoasions I visited him at his home and on the street it

%, .would be arranged thet I would moet him alone and the only other person

& . . present was his wife, ' '

BTN "leo impressed me as & rather woak individual who was impressed
z with being a descendent of Goneral Lee, and most of the timos I saw him he
was nervous and emotionally upset. He was extremely apprehensive about the -
posaE}lity of boing under FBI surveillance as ho explained to me he was ip
. rc§lly vulnorable position as the FBI and the 0SS at that time, a.coordinE

, Were both seeking to have oontrol of all United Statos intellige

to h

e T e By
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. "eoti es and that in furthorance of their claim, the FBI would very much e~
T 1ike place OSS personnel in an embarrassing position, He mentiomed |

»..  timeqd that he did not like the work he was engaged in, that is, the colleoy .
<4 .. tion¥of information for me, and he appeared to me to be troubled with a

. sevege oconflict of ideas, I subsequently learned from *Jaock!, who was one

‘&' - of my Russian contacts, that Duncan Lee had indicated to the person wno took. .
~: 7 him over after I ceased my activities that he did not desire to continue his
contacts with the Russian espionage setup any further, I also learned et

+  this time that Duncan Lee at that time went to China, and I am wnable to state
whether he continued his contacts with the Russians after this time."

i

Bentley also stated in oconnection with Donald Wheeler, who,she

¥ identified as & member of the Perlo Group in Tashington, the members of which
Vui-i. furnished her with information that Major Duncan Lee mentioned to her thet
;, - he had a friend named Donald Vheeler in 0SS. Lee also said, according to
" . Bentley, that Theeler had attended either Oxford or Cambridge University with

‘.- him and that Wheeler "was a really 'progressive person'",

P '

‘L_‘ : In spealking of her association with her Russian comtact, "Jack",
"‘t. Bentley said with reference to Lee:

3 "It was at this time that I recounted to ¥Jack? the incident oc=
=4, CUIrring some months previous whem Major Duncan Lee, through his intimate ..
»% >~ . association with General William J., Donovan, in 0SS, had learned of a

*.'>t proposal by General Donovan to have some NKVD representatives come to

> the United States in exchange for an 0SS mission to Russia, I told :
‘=.+ ‘. him that this proposal was looked upon unfavorably by President Roosevelt,
... Fleet Admiral Leahy, and that, according to Major Lee, Director J. Edger

e Hoover, of the FBI, was supposed to have remarked that it wouldn't make
Mo too much difference if the NKVD group did come over because they were

"UaicT here already and had been since the establishment of Amtorge I described
£ to FJackf how excited and frightened Major Lee was about the prospect of

‘. the NKVD mission coming to the U.S., as Lee had visions of this group

visiting him at his home and thanking him for his cooperation, YJack!

2377 - remarked that that incident was a good example of why the Russiens strongly

<w. ™ desired that thoir American contacts not know the real identity of_ﬁe -

“*;a- . persons with whom they were dealing,"

-y
RS

WiV L ‘
,,’ e In addition to the above, Bentley advised that on the instructions
~ _ .of her Russian contact "Al", she told Major Duncan Lee among others of her
;.. vontacts that she was going to have an appendectomy and that they would be

. .. oontacted by another individual, Aocording to Bentley, the purpose of this
"}n '~ was for her to break away from her contacts gradually. Bontley also advised

:*x with respect to Duncan Lee that she gave both him and his wife a Christmag _
44 - present purchased by hor on the instructions of her Russian contact "Jaok",
_ '-__*.m;':'.i ; DO E . ' ]
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RESULTS OF INVESTIGATION

-

S ' It will be noted that Elizabeth Terrill Bentley identified Duncan
.. #: Lee as one who furnished her with Govermment information for the use of the
%% -5 Soviet Union. In addition, she stated that on one occasion Duncan Lee .
o mentioned to her a friend of his named Donald Wheeler, employed by the Office
.. of Strategic Services., Accarding to Bentley, Wheeler had attended eitber
>+ Oxford or Cambridge University with Duncan Lee and she said that Lee
- described Wheeler as a "progressive person,®
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At RE: ROBERT TALBOTT MLLLER, III _‘?
ok with alias Bob Miller . fj’ o
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44?»;_ ALLEGATIONS OF INFURIANT

.;: " Elizabeth Terrill Bentley has aavised the following:

"In about April or May, 1941, Golos introduced me to Rgbér%—&iller;:,fA,”

«** Wno operated the Latin-American News Serv*ce 'Hemispnere,! and his wife.
fTﬂ’Suosequent to this introduction Golos instructed me to make an arrangement

2 whereby I was to meet Miller every two weeks ifor dinner at about the time

: the publication 'Hemispnere' came out. At thesc¢ dinner engagements Miller
would furnish me copies of 'hemispnere' wnich I woulc give o Golos. Briefly,

. AEE ~Miller is wne son of a prominent New England physician wno went to Moscow )
" *3_ as a correspondent of one of the Baltimore, laryland, newspapers. Wwnile -

there he met and married Jenny Levy, an Amer1c3n girl who vas working for

.~ the Moscow Imily News. Apparently wnile he wes in Moscow he became indoc-

7 - trinated with the Communist pnilosophy and subseqguently rewurned to the
-lﬁ‘*Unlted States ana sometime later started the Latin-American News Service

® .- “'Hemisphere.! Apparently this business lost money over a perioa of time

34 ..and &5 & result he attempted to ootain a job in une Government service.

He was successiul in ooiaining employment witn the Office oi the Coordina-

-~ tor of Inter-Americun Aifairs, anu moved to washington, D. C., «na brouvght

~- some of the tiles of ine 'Hemisphere' to washington. NMiller informec me

- his 1iles huu contained materials supplied by Communists in South America

but that he haa destiroyed all vhis material prior to bringing his files '

. to Washlnvton.

- ®About the time Miller moved to washington I was sceing Mary
Price in uhav ciiy anu when I wenu to hasunington I was instructed by

I aid see Miller on many irips to Vasnington and he furnisned me with pam-

., tion with the CIAA. I cannot recall definitely what these documents contained
but it is my recollection thut they were at least resiricted articles suchn

' as might be passed by the Government agencies anu which were not for public

-7« consumption. 1 &m unable to recall whetuer any of these documents were

- . - stamped; 'kestricted' or 'Coniidential' but I am rather aoubtful whether they

;7. . had any such stamp. Miller told me that in his capacity at the CIAA he had

4" " occasion to see reports writien by ONI, G-<, 0SS and ihe FBI concerning

i;;.; Latin/Amerzcan natters. . ,’TLt

A Lﬁ "During my initial contacts with Miller in dabn1n~ton he would °

" 'hang e & typewritten swunary of some oi the information appcaring in the
~§v Or1, ©6-2, 0SS, and F3I files. This material always concerned Cornmunist or'"
Russian activities in Latin America. However, as time went on Miller became
somewhat alarmed over handing me these typewritten notes ana would merely .
verbally inform me of the material tnat he nad observed in the above mentloned

L Government reports. .
250

-

B

e e

" Golos to also sce Bob Miller for any intformation he mizht oe able to hand out. - ™

L phlets and other information that he had ootained through his official connec-‘i}“
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“Miller's:association with the CIAA ceased sometime about - {47 '

 Nov oer, 1943, and he informea me at that time that he was atterpting tol’ )
locgve nimself in the Siave Department. I last saw Miller in about Decem-: - -

ber| 1944, at wnicn time he was employeu in the State Department. He was
e .. . employed at that time as an editorial writer for a State Department news
*% " publication that was to ve Sent to all Siate Department orficials in ghe
‘-‘ various coun.ries to apprise them of the current happenings turoughout the _
w3 . world. This information was to be gathered from the caoles being sent into ...~
S - the Seat of Govermment by the various State Department empioy.es throughout ~+ «-~ ¢:
vhe world. . This matter I understand was to be of & strictly contidential @
nature .and classitied as top secret and not for puolic consumption. I wish. .. . - -
- to stave, however, tnat from the time Miller ootained his position witk.the-
"’ Stave Department he has not given me any information whatsoever." ' o

L Elizabeth Bentley.also furnished information regarding Josepn
v, lregg. She said that Gregg attendea the City College of New York and at the " ° -

-outbreak of tne war in Spair he went to that couniry and arove a.truck for Y
the Loyalists for the auration of ine war. Bentley then aavised, "He sub- P -
st ). sequently returnea to the United States ana eventually wound up with Bob. - - P
?" “Miller, who atv vnat time wes operating the 'Hemisphere,' a News Service o :
- :; .-, publication. The 'Hemisphere! went out of existence in the latter part of ',.'.g_.,,‘..,r
4%.777.1941, as I recall, and Bob Miller went to hashington where he obtained a o
Fi “.-:. position with the CIAA. Subsequently avout a year later, Gregg was able to

.88t & job witn ine CIAA as an assistant to Miller."®

TR Elizabeth Bentley informed that Joseph Gregs supplied her with -
5% information that he obtained vhrough his.amployment at the CIAA anc tien
2 stated, "Bob Milier was also furnishing me with approximatvely the same .
=Y type of information, but Gregg was not aware that ¥iller was secing me and
<47 also furnishing me with inrormation that he obtained from the CIAA."

BACKXGROUND
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) ALLLGATIONS o LOFURCAPT
— ,
b Zlizabeth Terrill Bentley in her Statement page thne following allega-
74%? tions against the above~captioneq individual. '

"Anotler individuel wit), wiom I becope acquainted in the latter part
cf 1942 vas LalRTCE WaLPERIN. 1 becaie acquainted witl, hinm throuzh arrangemcntec
nace for syueh meeting by crics and frou wiat T later learned, it appears that
TALIEIN who at on~ time was professor of romance languages at Oklahoma Univeras;

. had come to weshington, . c. after sore trouble at Cklahoma University and,
g togctner vity 4 Torr.er collea;ue of his at Oklahoma University, UILLARD PARK, wlo
i tan iy anthropology there, hag indicated to EEUCE 1TLTop of the
3 the: desired te Le placeq i
-

N contact with Some Communist in the East,
_ "T alsc learneq that durin
fen unist Farty zember iyt Lpen his

g his stay ip Cklahoma, ALPERTI:
il lost, contact., ATPIn-

“r
had been §
. . e . . 5. i “—
arrival in washingtor, hag apparontly lompor-
R7I was employed by 0SS in the Latin-American Divisior
oL Uhe Heceare) and Analysis branch and FARi vwas in the Political Section of the
(ifice of the Cocrdinator of Inter-Anerican Affairs,

T £2,.arentl
FLRY to make 4 Com
tatn vas a rezoly

J communic
wnist contact in t
of arrangens:

ated to GCLCS the de
nis sectio;
nts mage by GoLes

gire of RAIPERIN ang
1 and ry Subscquent meeting viivh

"y it ree

. A Y
tinz vith HAVPERTY vas in "ashington, De Co at FARK's
Tecidenee, wiyen < recall vas over the District 1ipe in ifaryland and op this oc-
g Coble T wiscunged vith then tre Viork they
e VITNETT ana YAV that i

were doing, (n ¢
i e JINTS hag sent me t¢ ¢
Louaalie 40 teatact,

his occasion I told
It wes arranged that I yion
‘ oo CALPL

€e them ang they wvere DPleased

‘0udd collect Comzsunist Party dues
i AN DY is 4o e noted ihat pagy Vas not g Party
N LT e did ¢cezsionally

menber although.,
mnake contributions to the pParty.

.o "I dio not aeg: ther tor ay irformation coming to
; i L corse of Lhcir Lovernme

vheir attention in
] ntal cuties ang recall that

4’ - w1l made one of

9

=

-

fome few viceks later

infrequent trips to Washin;ton, net HALP.RTM and PARX
gl che hone of

AT FRICE, anu

apparentily i.de arrangements vt thex on that ge—
—_ ‘L-.0k 1o be SUpnliog by then with cirtiain information to vhich they had access
RCSEEAR X A respective offices.
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arodl o 9

HALFLITU and Padul, it is m, recollection that PArs

— .-
"Althovgh 7 owas in the FUICE home zt this time, I was not in their, ;ﬁﬁf
imnid @2 presence wuring their conversation, havin: been told by GLLCS to Sy

talie '§.Y FiICL into the bodroom and occupy her atiention while GULUS and t)
men lad their ciscussion. -

"ler this meeting HALTRIL and Piii began to supply GULLS vith various
inlormation and made il available to iuim by Fiving it to MARY PiICE, from whom

I wouvlc take it on my trips to wesiuagton. This arrangenent continued for a i
few ronths, at which vime JARY PZICE became ill ana their information came o

direcily to me from them. Co

"Jith respect to the type of informetion being made availsble by

vas able Lo supply only throw-
from the CIAA and the contributions were
HALFLI!, however, aelivered to JARY PRICE and later to my-
sell :.izco-raphes bulletin: and reporis prepared by (SS on a variely of topics and
also nupplied excerpis from State Derartment cables to which

aviays aud rather inconsequential date
not ¢ quch vzliue.

he evidently had T
ey v ey . . . N - [ TR
8CCCsC. LALTL2TI's contributions were gratefully received by GOLCS, who appeared e .
to attoch consideradble impertance to them. Yok
———
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S activities on behelf of J0LLS ended, to th
cdge, carly in 1903, bLut bis contributions, acg previousl: c
been iwamer and inconszavential.

Deceilizr, 15bl zac durins tict pericd be bha¢ continuously
as deoerll of eliove,®

2 best of my knowvil- |
haracterized, had -
1 contirued, however, to see HATLNUTH wtil
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giver mez irformati -
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Dcecember 20, 1945

Re; BERNARD SIDWEY RFDLONT :

"ALLVGATIONS OF INFORAANT

Elizaveth Terrell Bentley has advised that throvgh %illiam Eemington,
sii vae introduced tc Bernzrd nedmont. Bentley stated, "In connection with
Lernzra -edmont, this individval was born, as I recall, in Erooklyn, New York,
and ic cbout 20 or 27 years of ape. Hhe attended the Columbia University School
of Jowrnalism, and wen a Pulitzer prize and travelled through Aussia and Mexico
in the course of his studies, as a result of winning this prize. ohen he re-
turned to the United States, h- was a reporicr for a short time on a small-town
nevwspeper located, as I recall, somewherc in herkimer County, New York. He
eventually went Lo washinvton, U. C. where he obtained a position with the
CIl44 in the Pres: Division, wherc he worked with Jamison, who I recall was
the head of the Press Livision o the CIAA. Tn the Spring of 1943, William
sem’nrton, whom I described acove, told me thut Kednont was working in the
Press Division of the CLAL, and might be an incividual wio I would be de-
sirous of contzcting.

Wilnen 1 returned to New York after this particular visit to washington,
I told Golos o the possibilities of Rednont, and he instructed me to have
Penin~ton solicit Redmon'.'s assistonce. apparently Kemineston was successful
ir inducing .edimont to o.fer his services, as I recall atout ithis time Golos
tulo me that Fedwmont vics coming to New York and he was scheduled to mcet him
in tvhe hicw York Public Library on Fifth Avenue ana 42nd Street. I accompanied
Colos to the library, and we subseyuently met iedmoni, and Golos toldé him
that he was desirous of ovtazinin- any information that came into his, Redmont's,
persession, and indicated thit this informaution wes to be turned over to carl
Bruwder. 45 a result of tnis nmecting with Golos, I added Redmont's name to
the list of people that I visited when I went to Wushington, V. C., and I :
convinui? to see rim from scmetime in the late Spring of 1943, until the latter
part of ilhis ysur, at which time Redmont was drafted and went into .the Marines
as a comoat correasponient. '

"In connection with the information that Hedmont supplied to me
which T later turned ovir to Golos, it concerned crincipally inforaation from
CLulf iniercepts and other such material concerning Latin America, that would
nernally vass throush the Press Division of CTAL. Golos indicated to me on
seviral occasions that this information was noti of much real value.

RAfter Kedmont wac attached to the Marine Corps, I, of course, had
no contpct with him, and dic not next see him wntil somc time in the Summer of
1944, 'at which time I leerned that he had been invalided out of the service
beciuse of shrapnel wounds thut he had received while overseas. In about
Wovumber or December, 1944, he aruin took up a position with the CIAL in the
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Press Division. nedionl hed my telévhone numter and T reczll that when he

vas discharged irom the .zrines and in New York City he called me and informed
me that he was going to return to his ol job at CIA4, and that in the event
that I travelled to Wasuinjston I should rii.z him up and we would probably have
dinner together.

"ihen I ccased my activity in December, 1944, it is my opinion

that all the people thzt I had been cont:cting were turned over to other
tuccian contacts, and'I would assume that Kedmont's name was turned over

to one o. these contacts. In this regard, I reczll that in the Soring

of 1945, on an occasion of one of my meetings with my then Kussian contact,
Jack, he¢ informed me thct they hi:d no present nesd for Ledmoni and apparently
had not decided to contact nim further. .

. It will bc noted that william Kemington, referred te by Elizabeth
Terrell 3Zentley, was identified by her as a contact of Jacob Oolos from whom
she obtained information. bShe st-ted that Femington was drafted in 1944,
-and viert into the Kavy after which she lost contact with him and added, "However,
I subsequently lezrned throush ernard sedmont thut Remincton was subsequently
stutioned in kew York City in some branch of the Navy Department,n

berrard iedmont was mentioned by Zlizatcth Bentiey as beingz one of
the percons wino she told thzt she expected to have an appencectomy operatione
hccerding to Beuntley, ber Zussian contact,"Al," had suggested that sne tell
her contucts thzt she was going to have such an operution and arrange with
tliem to have arother person contact thems This was during the Christmas
secason of 1944. ‘

Elizzbeth Bertley aiso stzted thst on the sugzestion of her Hussian
contact, MJack," she purchased a Christimas gift for cernard iiedmont and his
wile. :
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RE: WiLLIAN VALTL'R EE:INCGION

4‘ ALLAGATIONS UF INTFORIANT
E Elizabetn Terr:ll Bentley furnished iniormation concerning tne {
association between Joe north, one of tne editors of the new ilasses magazine,

aid Jacob Golos, ana sne eavised uvne 1ollowang: "I never met Mr., nortn and imow
notn.ng aoout nim ouner ithan as related above with tne exception that he was the
indiviaual who intlroduced ialliam nemangton to Golos. This introduction took
place sometime in 1942, exact time of which I cannot now recall. I do remember,
however, that on one occasion I haa dinner with Golos, Remington and nis wife,
wiho ne referrec to as 'Bing'. After my tormal introduction to him in this manner,
Golos intormea me that on my visits to Washington I was to contact Hemington and
obiain from nim any inlormation that he nad at that time. -

"As a matter of background, I ftound out tinat Remingion was born in New
~Jersey, went to one c{ tne larger colleges, Princeton probably, and at aay rate
encrged as an economst. In as far as his employment is concerned, I recall tnat
prior to 1942 ne was employed with & consumers cooperative organization in hew
Tork Ciiy, asc at tne tue I knew ham, ne was employed by the Viar Production Board,
handling consumers problems., ne subseguently was transierred to the Aircrait
Division of the War Produciion Board and for a short time neld a Joo as & civilian
employee in the Air Corps, in the Pentagon. However, because of some trouble
ensuing in the Air Corps, he quit and retumed to tne Viar Froduction Board. This
vias aporoxamately, I believe, in the Fall of 1943, ana was at vhus time assigned
to the Friorities Duvision of tne VWar Production Board.

"Somztime in the Springz of 1944 FRemington was drafted and went into the
Navy. Alter becoming attacnea to-inat branch of the service, ne was sent to a
scliool for the purpose of learning tne Russian language. 11 he successiully
completea his course of study at this particular school he would have been giv ¢
a comnission as Ensign. I lost track of Remington ai the time he was drafted inhto
in2 ..avy. However, I subsequently leamed inrough bEernard Redmont that Remington
vas suosequently stationad in iiew York City in some pranch of tne Navy Department.

nIn connection with the type of information that Remington supplied to
me, whicn of course I turned over to Golos, was iniormation such as: charts
set.inp out airplane proauction and otner matters concerning ine aircraft industry
that would, in uhe course of regular business, come through nis hands as an
end>loyee oi une Viar Production Board, He would also give me scraps ol paper upon
wiich ne had scribblad iniormation conceming tests made of airplanes and other
data concerning high octane gasoline and iniormation wholly related to the air-
crafi production field., It is my recollection that Remington copied tnis material
from reports ana other information tnat came into his hands tnrough official
channels., I also recall tnat he would veroally tell me apout intormavion that
vioulé pome into nis possession irom his conversation with government ofticials
8.0 other individuals whom ne would see in ine normal source of his official duties.
I recall particularly tiat ne told me apout a new process vhat had been developed
for the manufacture of syuthetic ruober. Zremington apparently observed the report
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which szt forth”the chenical compounas ana the processes through whien these
compounds were put in order to produce the synthetic rubber, However, he did
not give me a verpatim report on tins and ine inlormation was Quite vague and
procfoly of no value even to a chemisi,

"I wish to state inat Ferington wias a dues raying Comnunist menber
and that on my visits to him in Washington I would attsmpt to obtain his regular
dues, ‘hen I went to Vasnington, 4 would usually meet Remington at a restaurant
docated, as I recall, at Constitution near Fafth Avenue, ana would also meet him
at tne lielon Art Museum and in other places in that vicinitye I never, however,
contacted him at his home or at nis ofiice, :

"It was aiso tnrougn Villiam Remingston that I was introducea to Bernard
fedmont.

"in ee Spring of 1943, Wiiliam Remington, whom I uescribed above, told
e trial Redront was workin: in wne Press Division of vhe CIAA, and mignt be an
inuwvidual who I woula be desirous of contactang,

"inen I retumed to New York arter tlns particular visit to tiashangton,
i told Golos of the possipilities of Fedmont, and he instructed me to have
Jerdnzuon solicit Hedmontu's ascistance, Apparently Remington was successiul in
inducing kedmont to offer his services, as I recall about this time Colos told
me that Kedmont was couang tc New York ana iie was scheaulecd to meet nim in the
New York Public Librery on Fiftr Avenue ana 42nd Street, '
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RE: PETER CHKISTUPHER RHODES

ALLECATIONS OF INFORMAWT

7 Elizabein Terrill Bentley nus advised the following: "Anouher in-
divigual aoout whom I neard, prooably in the iatter part oi 1942, was Peter
Rhodes., 4 recall Golos mentioned tuv me that ne knew an individual by thig
name 'who, 80 iar as I ever learnec, was a newspaperman and writer by profession,
although 1 am unablie to state deilnltely that he was connected with any one
publication. I do remember some of his meteriel appeared in 'PM', but it is
my impression he w#as & tree-lance writer. Tith respect to nis background, I
learned that he nad peen porn in the Phallipine islands, ana tuere seemsa to be
some question about his nataonality and citizenship inasmuch as his tather was
reputedly & German citizen. Tnere was also intormation to the efiect that nis
mother, who in 1act was 8 British intelligence agent, had killec tne fathrer
during world War i, and thereafter reared Peter herseli., . am unable to state
whay type of information, if any, was being supplied to Golos by Rhodes, but it
is my impression that Goios deiinitely wes interested in Rnhoaes like he was in
other persons in the newspaper ana writing tield, ana I recall tnat after
protracted cifficulties in 1943, Rnodes tinally was able to get to England in
some capacity witn the Unitea States Government, the exact nature of which I
never knew, It was my iurtner understanding that he thereafter proceedced to
Egypt where he engaged in some sort of oroadcasting work tor tnis Government
eitner broadcasting pro-allied propaganda or possiply monitoring enemy broad-
casts. I later learned that he had subsequently gone to italy.

"Although 1 never met Fhodes personally, I did meet his wite, who is
8 Belgian he met in Belgium, and as late as the early months of 1945 she was
still resiaing atv 40 Monroe Street, Knickerbocker Village, tew York City. 1
recall tnat after . had heard of Rhodes irom Golos, lirs, Phodes occasionally
would communicate with Golos tnrough my nome telepnone, but I have no knowledge
of tne nature of such contacts. <+ nave no knowleage or smspicion that she per-
scnally was engaged in any activities for Golos, and her occasional contacts
with him were probably in connection with her husband's wnereabouts outside the
United States. Sne ana ner husband were Communists to the best of my oelief.
I learned some time after Golos' death that kirs. Fhodes became aware of the true
identity of Golos. My bas.s for ithat statement is inat sometime after nis
death 1 was conversing with ner, anu although she did not staie it directly,
she gave me the definite impression that she knew who he really was.

"Sometime in early 1945 Jack requested me to get in touch with krs,
Rhodes anu deteruine tne present wnereaoouts of her nusband, .1 recall tele-
phoning her, identif{ying myself, ana indicating to her 1 was desirous of talk-
ing witn her, but she curtly informed me she was too busy to see me, ana it
was obvious she did not want to meet me, 41 accordingly reported tnat situation
to Jack, who asked me to press her for a meeting, out .1 declined, Sometime in
tne sugmer of 1945 Al likewise requested me to arrange a meeting witn Mrs,
Rhodesifor the purpose of naving ner husband meet some new Russian contact,
I declined again for the reason that she had made it apparent to me previously
that she did not care to nave any further association with me.
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"It 1s my impression that the nussiuns, in the person or Al, at-
tach some considerable importance to Peter nhodes, becauss even on meetings
subsequent to that just described, he co.stinued to reguest me to atteapt to
arrange & meeting. I rever was able to get a very specific idea of wny Khodes
apparently was rogarded as valuable. Kkhodes is a ratiier weil-known writer in

New Yorx, and I have no knowledge of any organizations or groups vwith which he
was identified.

According to Elizabeth Bentley on October 17, 1945 &t 6:00 P.k.
at Bicklord's destaurant on 23rd Street and 8th Avenue, lew York City, she
met her Kussian contact "Al". During this meeting according to Bently, WAl®
sugrested he also attempt to deter.ine the present wierecabouts of Peter Rhodes
tarough lirs. hnodes and to make a definite date ior a contact which "Al"®
would arrange. ‘
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RUTH RIFKIN, with aliases
Ruth Riviin, Ruth Reid

ALLEGATIONS OF INFORSANT

Elizabeth Terrill Bentley advised the following:

nainother individual who I knew was collecting information tor Golos
was Ruth Rivkin, By way of background, Ruth Rivkin comes {rom a wealthy
Jewish tamily in New York City and was empioyed with one of the Jewish relief
organizations in New York City. She-was a dues paying Communist member and
was associated with the Book and Magazine Guild in connection with her Com~
munistic operations. She was a friend of Helen Tenney and I recall that both
Helen and Ruth attended the same prep school somewhere in New York City.

“when Ruth first went to Washington she obtalned a job with
O.F.FeF.As, which was the predecessor to the United Nations Relief and Rehabil-
itation Administration. The OFFFA was disbanced at the time the UNRRA was
organized and she continued on with the UNRRA. Rivkin was turning over the
information she obtained to Helen l'enney at the time Helen Tenney arrived in
Washington, D. C., and when I would go to Washington I would pick this material
up in the regular course of my collection. I recall that I met Ruth Rivkin
on one or two occasions when I visited Washnington, D, C. The material that
the Fivkin woman was producing was not of much importance and consisted
chiefly in determining what the policy of the UNRRA was at that time and
giving brief digests of what happened at the various conventions of UNRRA
that she attended during the course of her official duties. I do recall that
a great deal of informmation was regarding the question of moving the displaced
persons in Purope at that time., In December of 15iL when I ceased my opera-
tions I indicated either at this time or shortly previous to Helen that it
would probably be a good idea to stop obtaining information from Ruth. At
the time I ceased my activities in December of 194l I do not believe that
she was actively engaged in furnishing information to anyone."

BACKGROUND
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L= stated previously herein under the sstheading "Comnection
“Bitl g zce,Y an investipation of Claymer Schluter wzs institutec on
Decezversf, 1945, after it was delermined that he hac been in cuntact with -
ver Christopher Rhodes who was named by Elizabeth Terrill Bentley as
engering in Ruscizn ecdionare activities.
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. HAZEN EDNARD SISE, with alias
Hazen Size

ALLEGATION OF INFORIANT

Eligabeth Terrill Bentley advised the following:

"Another individual whom I met in this work was Hazen Size, who I

later found out was a Canadian Comnunist and who comes from a wealthy family
in Canada who are alleged to own the Canadian telephone system. I also recall
that Fred Rose, who has previously been mentioned, sent one of his contacts,
a Royal Canadian Air Force pilot, to see Golos and explain to him that Hazen
Size was presently associated witn the Canadian Film Board in Washington,
D, C., and was probably an individual whom Golos wanted to contact, Subse-
quently this flier introduced Size to Golos and myself in New York City. I
do not recall what conversation Golos had with Size, but as a result of this
meeting Golos told me to contact Size when I made my periodic visits to

Washington, D. C,

®] first contacted Size in Washington in the late spring of -19L3
and continued seeing him until about the spring of 19LL. Size furnished me
with information that was principally gossip he overheard in the Canadian and
British Embassy and could be characterized as the names of prominent British
individuals who were coming to the United States as well as matters pertaining
to Canada's policy as far as the war and other matters were concerned.

"In the spring of 1944 Bill, my Russian contact at that tine, told
me to drop Size, which I did., However, in the fall of 19LL Al, who was a sub-
sequent Russian contact of mine, inquired of the whereabouts of Hazen Size and
when I told him that Bill had told me to drop him, he indicated that this was
all a mistake. I wish to state that Size towards the end of my contact with
him was suffering from nervous indigestion and was I believe consulting a
psychiatrist. I do not know Size's present whereabouts, but in all probability
he has returned to Canada by this time.”

EACKGROUND
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RE: HELEH Fo ThlnwEY
with alias Kelen
ALL GATIONS OF IiFCRMANT ‘

_ Elizasbeth Terrill Bentley has advised the following: "iith resp!ct
to H&len Tenney, my first infcrmation concerning her came from Golos, who °
informed me sometime, as I recall, in 1942 that he was beinz supplied by her |
with certain material to which she had accecs in the couvrse of her duties
with a short wave unit of 0SS in New York City. I am nol exactly sure of the
nature of this outiit except I knov if it weren't actually an 0SS aivision it
at least was sponsored by 0SS and had to do with procurement of persons to be
enploved outside the United States by OSS. I recall that this concern was
interested in persons of almost every nationality and Helen Tenney's work
apparently consisted for the most part of compiling biographical data con-
cerning persons whom 0S5 was considering employing. Such cata was turned
over 10 Golos by Helen Tenney ana I recall havin_ seen $ome of this type of
material. I recall further that one }arya Hlow was in charze of this unit
in kew York City. ——

"ty way of backsrouna with respect to Helen Tenney, I learnea that
she was the daughter of wealthy parents wno hau separatea wnile she was rather

.young, that she haa veen reareu by her niother and married when she was very

young, subseguently was divorced, and as ifar bacx as the early thirties had
become associated in some fasnion in this couniry with Communistic indiviauals,
particularly some Spanish Cormunists.

nSom2tine later in 1942 it is ny recollection tnat ine short wave
unit of 0SS described above was aisbanued and thereafter I believe Helen Tenney
was employed by 'Cue ‘a_cazine! in kew Yor<. Golos then got the idea that she
perhaps could secure a position with 0SS in Vashington and I recall that she
did proceed to Washingion. Provoatly in tne late summer of 1943, as I recall,
she took over from liary Price that apartment the latter had been occupying, the
address of which I believe is 203t I Street, Northwest, Washington, D. C. She
did in fact secure a position with 0SS in Washington a2n5 it was hoped by fiolos
that she could be assignea to the Latin Arerican Tiv's.on, inasmuch as Maurice
Halperin was alreacy esilablished in that division and coulu of course facili-
tate her work for Goles. E&he was not, however, assignea to this division but
rather to a 'hush hush' Spanish Division vhere she saw reporis being subnitted
to 0SS in Vashington from its agents in Spain.

At first Jlelen Tenney simply ma e it her pusiness to read as much

" of this materiasl as she could and either memorize it or make notations thereof

in order that she could type up rather comprehensive reports of it at her home.
Later, however, she was able to supply vritten material in the form of 0SS re-
portsv?nd memoranaa which I rccall having soon anc {urther recall that such
vritten materiel included notations as to the digsemination to be maae of it
as wéli as the variovs 053 oificiels wicse attention was to be directea to it.
1t is my further recollection that some of this material was lsbeled !'Secret!
end some of it 'Confiaential!.
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"iipon Golos' aeath in November, 1543, I proceeded to WWashiniton and
met Helen Tenney for the first time, although I had corsiceratle information
conceyntfg her activities, T explained the reason for my visit was the fact <&
thatg-olos had died and that I was taking over his duties and accoraingly Yould
recefe from Helen Tenney such inforwmation in the manrner she had been supp‘ging
Golog in the past. Thiz of course was agreeable to her and I therealter ctin-
ued see Helen Tenney on my periodic visits to Washington and she did continue
to supply me with information coming to her attention in connection with her
0SS duties.

"I recall that probably in early 19LL as 2 result of 2 conflict be-
tween Carlton Hayves, United St:uies Ambassacor to Spain, and 053, the functions
of the latter agency in Spain were considerably curtailed and thereafter Helen
Tenney vias not able tc suprly me with the quality and quantity of information
previously furnished by her. I recall also at this time that Felen Tenney's
auties began to include some vierk in connection with an CSS troaucast monitore
ing station somewhere on Long Island; thai she had access to 0SS digests pre-
pared in connection with her monitoring activiiies and mae them available to
me. She was able to supply a consideratle Quantity of wriiten data reflecting
the activities of 0SS personnel in virtually all sections and all countries of
the voric, and I recell ihat these data were prepared by aitto machine and as
previously mentionec iraicated the persons in 0SS who were to see these copies,
as well as other governmentzl a_encies to whom these reports were directed.

"During the time I was contacting Helen Tenney in Vasi:ington she wvas
residing alone at the address mentioned above. I recall having seen her occa-
sionally in liew York City wnen she would make visits to her moiher, wno I pe-
lieve is krs. liabel A. Tenney, 150 bast 52 Street, Kew York City. I do not
believe she was acquainted with nor avare of the activities of any of the in-
dividuals identified in the Silverizaster gEroup, nor dic she lknow i‘ajor Duncan

. ,Lee, or, as far as I know, any members of the Ferlo froup.

"ify last meeting with Felen Tenney occurred in Tecenber, 194k, when
I saw her in Washington and told her that I would no longer be functioning in
the manner I had and gave her some specious reason vhy I was ceasing my activi-
ties. I tolcd her that someone else would replace me and I subsequently learned,
I velieve from Jack, that she had in fact been contacted subsequent to my break-
ing off relations with her.

"With respect to Helen Tenney's knowled:e of the actual ramifications
of the work she was doing for Golos, :yself and the others, it is my opinion
that she did not know the true iuentity of Goloes; hoviever, I am of the opinion

~ that she may well have known or at least strongly suspected that data being

supplied by her eventuslly went to the Russians, because she had had consiaer-
eble expericnce back in ihe 1930's working with the Spanish Cosnirunisis and at
that ti?e I know had mailed various material to itussia at their behest.

i3

£ mjith respect to co.pensation, I recall thai on provably my last
meeling with her in Washington in Decenber, 19L4, I mentioned to her that I
cenla let her have (50.00, inasmuch as she had remarked on previous meetings
that she was financially pressed and unable to afford a maid. She readily
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accepted the £50.00, which I tola her she could re;arc as a lozn or in any
other way she saw fit, and thereafter I mentioned to Jack tnat I had acvanced
her £50.00. He inquired if she were hard pressed financially anc I told him
she had mentioned that siie was not particularly prosperous. He said arrange-

. ments should be made to pay her regularly 550.C0 per nonth.

"During the time that both Golos and myself were cealing with
Helen Tenney I recall that she was knovn to the Russians merely as ‘pelen.!

*In connection with Felen Tenney, as stated above, she was in-
troduced to Golos by Grace Grenich vho was, I believe, in the eaitorial
deparurent of Interconiinent lews, wnich is located somewhere in New York
City. I am unable to staie whether Cranich furnished any information to
Golos but ao know, hovever, that it was through Granich that Golos met and
knew Helen Tenney.

In addition to the above information Zlizabeth Eentley advised that
on the instructions of her Russian contact, "Al" she inlorned lielen Tenney
that she was going to undergo an appendectoxry operation. According to
Bently she uid this because "Al" instructed that it would not be a gooa idea
to break off her relations with her contacts immediately.

¥lizabeth Rentley a2lso stated that on the instructions of her
Russian contact "Jack" she purchased a Christmas gift for Helen Tenney. With
further reference to her Russian contact "Al", Fentley advised thet about a

week before Christmas 19kl she met him in accordance with "Jack's" insiructions.

During this meeting she said "Al" intimated that the FBI had been prowling
around, that Helen Tenney haa shared a taxicab with an inaividual who later
turned out to be with l‘ilitary Intelligence.

BACKGHOUND
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o RZSULTS OF INVESTIGATION '
‘ Investigation conducted of Helen Tenney hes failed to
N disclose any contacts or association by her with other persons
identified by Elizabeth Terrill Bentley.
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RE: CEDRIC BELFRAGE

Allegations of Informant

"Sometime during the last part of 1942 or in early 1943, I learned

‘that one Cedric Belfrage was contacting Golos and turning over to him certain

information, I learned through Golos that Belfrage was connected with British
Intelligence in the United States end operated out of a tcover! office some

place in Rockefeller Center, I also recall that Belfrage was introduced to

Golos by either Carl Crowder or V. J. Jerome, During the course of my connection
with Golos, I found out that Pelfrage had supplied Golos with a report apparently
emanating from Scotland Yard which was more or less of a treatise on espionage
agents, This work dealt with the type of people who might be employed for

this sort of work, the precautions which should be taken to a2llude or identify
whether or not a person is being followed, I alss recall that in this article was
a contribution by some prominent burglars in England, who apparently made the
following information available as practical gesture. This contribution con-
cerned the technigue of surreptitiously opening safes, doors, locks and giving
admittance to most eny type of building or office eguipment. This document was

a carbon copy and vwas apoarently extrzcted by Belfrage from some British file,
Belfrage also contributed information regarding British policy as it concerned the
Middle East and Russia, and to the information that apparently emasnated from his con-
nection with, probably, high ranking British officials in the United states,

M fter Golos died, I, of course, not having even met Belfrage, had no
occasion to contact him further, However, when my Russian contact, Bill, appeared
in the picture, he asked me to contact Belfrage and to obtain from him the .
information that he had previously been supplying to Golos. I told him that I
did not know Pelfrage, and therefore, would not be able to get hold of him,

s*7 % trer. told me tc go to Zarl Browder &nd find out throvgh Erowder where

. 2frezc was -ocated and etiempt tc meke contact with him, As a result of this,
% i>ctus.ay dil go to sce Erowder and Browder informed me 'fe is out of the racket
r. .: te .im .ay out'!, I subsequently informed Bill thal I was unable to reach

1raRG.

"fhen Bill cewsed to contact me ond my next Rusuien contact, Jack,
t.- -an geeing me, he too requestcd me to atiempt to pick up Belfrage aga*a, ‘\3
el‘a suggesteu that I might be able to accomplish this by seeing Browder .
1l87 out whe cre Belfrage was located anc visat he was ther doinge

> i @Y wish to state thut Y did not again go ¢ Browder concerring Ze...di s

“2¢211 that Jack kept insisting that I make some attempt to locete
:rive nd to obtain whatever information he was then able to give. I ¢= .
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recal® that my next Russicn contact 'A1!' made any ovartures in attempting lL

have me locate Belfrage, but I do recall that in the Spring of 1945, X met -
Jerome on the strwet and he inquired if I was still interested in seeing Belfrage,
I was noncommital in my reply and Jerome voluntcerzd that I probably should be
interzsi=d in Belfrage inasmuch as he was back with British Intelligence a2t that
time, As far a5 I was able to determine from Golos, Belfrage wes not & member

of the Communist Party., I also recall that Belfrage was known to the pussians

as Benjamin,

"I recall definitely that a great dezl of trouble ensued from an
article published in the Protestant sometime in the Fall of 1943, The subject
matter of this article originated with Cedric Belfrage, who had furnished Golos
with some confidential information of some kind, the exact nature of which I
do not recall, Belfrage, who at that time was associated vith Eritish Intelligence
in New York, happened to read the article and reprimanded Golos severely after
the article appeared. Golos, of course, realized that the leak was through
Browder and felt that he could not condemn Prowder too much beczuse it would not
have been strategic, When I met Jack for the first time in Qctober, 1944, he
asked me, among other things, why Lrowder had not allowed the American contacts
to be turned over to the Russians more speedily and also demanded that Mary
Price and Cedric Belfrage be immediately turned over —- I indicated to Browder
the desire of Jack that Belfrage be turned over and Erowder refused this demz2nd,
I believe, because Drowder was somewhat afraid of Belfrage because of his
connections with the Critish Intelligence.”

o~ g,
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December 17, 1945 . ==

RE: BRARAL BXOTHIAM, with alias .
abe Broihman ’ !

LLIECATIONS OF INFO.C/ANT

fIn about Liay of 1940 Colos introduced me to one Abe Brothman, who
at that time resided in iNassau County, New York, and who was employed at the
Republic Steel Company, New York, New York, as I recall, as an engineer.
After I met this individual he told me he wanted me to have some blue prints
copied and give the copies to Golos. I recall that from early summer, 1940
until sometime in the fall of 1940 I met Abe approximately ten times, Some-~
times Golos would meet Abe to obtain these blue prints, but whenever he could
not make these appoiniments I would do it. liost of these meetings took place
in front of the losler Safe Company at 32nd Street and Fifth Avenue, liew York
City. Abe would meet me and we would usually go to dinner and during the
course of the meal or later in the evening he would turn over to me these
blue prints. I do nol know how many separate prints there were as they would
come in an envelope. I remember that on a great number of occasions the
prints that he gave me were copies that Abe had made., However, on several
occasions it would be necessary for me to take the originals and have copies
made, which I would give to Golos, and I would return the originals to Abe &t
some future date. Abe never told me that it was imperative that I have these
copied and the originals returned to him in the immediate future,

'Sometlime during these nappenings I learned from either ibe or Golos
that these blue prints were of commercial kettles, wihich I uncerstand to be
some type of commercial vat. However, I am not sure of this deduction.,
¥henever I had to have copies made I would take ikem to one of the numerous
stores that do this work on Corilandt Sireet, New Yorx City. I cannot recall
the names of any of tnese shops.

"Along toward tne fall of 1940 Golos told me he was becoming some-
what discouraged witnh his dealings with Abe and told me he was goinz to turn
him over to sumeovne else. I never did learn from Golos or anyone else to
whon Golos directed Abe,."

- .
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December 17, 1945

- . -
Re: ABRAHAN BROTHMAN, ]
with alias Abe Brothman I
BACKGRUUKD

Abraham Brothman is actively engaped in the consulting engineering
firm of A. Brothman and Associates, & partnership with offices in Room 1606,
114 East 32nd Street, New York City. Tnis partnership began operation on
August 15, 1944, and is composed of Abraham Brothman, Gernart Wollan, Oscar
J. Vago and Jules Korchien. Brothman resides at 41-08 - 42nd Street, Sunny-
side, Long Island, New York.

- The records of Local Draft Board #245 located at 30-97 Steinway
Street, Long Island City, New York, refiect that Brothmwan was born on
August 15, 1913, at New York City and married Naomi Mett on June 15, 1937.
They have one child, Elsa Harriet Brotilman, who was born on July 27, 1941,
at New York City. He listed education at the John Winthrop Elementary School,
Deviitt Clinton High School, Columpia College - accounting, Columbia Univers ty-
chemical engineering.

On April 3, 1945, a letter was sent to tne Local Bozrd by Oscar J.
Vago of A. Brotnman and Associates setting forth an appeal on behalf of
Abraham Brothman, cnief engineer, and showing the work of A. Brothman and
Associates to pe that o1 consulting engineers to the following concerns:

Bridgeport Bracs Company, Bridgeport, Connecticut - manuiacturers
of aerosol bomps ior protective measures against disease to the
Armed Forces of tne United States;

Graver Tank and ldanufacturing Compeny, Inc. - manufacturers of
D.D.T., water treating, etc., for Army, Navy and Yaritime Comnission
of the United States;

Palestine lotash, Ltd., D.D.T. plant in the near East; and

Commission of Aeronautical Affairs of the Republic of China -
setting up plants for the production of plywood giues and bomber
noses, turrete, and domes.

A letter dated November 16, 1940 from the Hendrick tanufacturing
Couwpany of Carbondale, Pennsylvania, indicateé that Brothman was employed
at theti time by that concern and that nis enploymeni vas vital to tne comnpany,
This letter turtner statec thst he was the inventor of many features and
equiiment for the production of aviation gas, artificial rubber, plastics
and general processing.
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= Jt is to be noted that Jules Korchien is considered by the liew
Yord Field Division to be a key figure in the Communist Party and that he o
ic fire International Vice President of the Federation of Arcnitects, Engiseers,
Chef sts and Technicians, a Communist~-dominated union, & delegate in 194
to Greater New York CIO Industrial Union Council and & member of the %
Architect Comnities of the National Council for American-Soviet Friendship.
Oscar Vago is known to be a member of the Communist Party in Queens, New
York, and Gernart Wollan is a member of tne Communist Party of Brooklyn,
New Yorx.

-

Brothman is known to the Bureau as a signer of the Communist Party
Nominating Petition at New York City in 1943 znd thai he interests himself
in such reading matter as the April, 1945 issue of "Political Affairs,% a
text book of Dizlectical Materialism; "Economics of Barparism" by J. Xuczynsky
and M. Witt; "300,000,000 Slaves and Serfs," by-Kuczyncsky and the May, 1945
issue of "American Review of the Soviet Union," a quarterly published by the
American-Russian Institute, New York City.
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RESULTS OF INVESTIGATION ‘

An inspection in November, 19L5, of the hotel registry at }41-08‘21'1:1
Street, Sunnyside, Long Island, reflected that A. Brothman=lett occupied Apart-
ment 5F at that address. An investigation reflected that the telephone number
of A. Brothman and associates at 114 East 32nd Street, New York City, 41s Murray
Hill 3-9670.

A physical surveillance was instituted on A. Brothman on November 28,
1945, and was continued for several days. However, the results of this sur—
veillance were negative as far as the instant investigation was concemed., Like-
wise, an examination of the bank account of A. Brothman and associates failed to
reflect any activities pertinent to the inctant investigation,

On December L, 1945, a photograph of Abraham Brothman was displeyed
to Elizabeth Terrill Bentley, and she identified it imnediately as the same
individual who was known to her as Brothman. Her identification was positive,
and her only further comment was that the photogreph made Brothman look con-
siderably younger than he was when she knew him.

PP
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Decenver 17, 1945

- RE: JOSEPH ECKHART, with alias, Joe ‘ -
ALLECATIONS OF INFCRUANT ‘ l

- W"Sometime in the spring of 1936 I was apprcached by Beatrice
Carlin, who was ai that time employed in the City Office of the American
Ieague Against Viar and Fascism., beatrice told me she was desirous of se-
curing my services to assist a foreigner who was coming to the United States
in the near future, in spesaking Enzlish and taking care of some of his
business affairs. She approached me several iimes thereafter concerning
this matter and eventually in November of 1936 I was introduced to Joseph
Eckhart by Beatrice Carlin. It appears that EZckhart is the individual she
had in mind. Eckhart is a Lithuanian, about fifty-five years of age, 5!
11", broad sioulders, bald head, wears glasses and is a very natty dresser.
I wish to state that this incividual has a striking resemblance to Louis
Buchalter, alias lepke, During the time I knew him he resided at the Hotel
Marcy on 96tn Street, New York. I recall that I only saw Eckhari on two
occasions and ny belief is thai in December of 1936 he returned to Russia,
However, he again appeared in kew York in liarch or April, 1937, at waich
time he took up his residence first at the Barbizon Plaza and subsequently
at the Wincermere Hotel. The last time I saw Eckhart was in January, 1938,
at which time he indicated he was again leaving the United States. He did
not mention to me what country he was destined to, ‘

"During the time that I knew Ickhart, he appeared to be a legiti-
mate individual registered in hotels under his proper name and engaged in
some purchasing mission. KLoswiever, I learned irom Jacob (Golos that Eckhart
was in fact an NKVD agent and that one of his purposes for coming to this
countiry was to purchase airplanes that ware to be shipped to Spain via ¥exico.
e o+ o o o o o I recall that about the time Eckhart left the United States in
January of 1938 he introduced me to one 'Marcel'. I later learned, however,
from observing Marcel's'drivers license that he was lichael Endelman. ., « «
« o« o« I gained the impression from Eckhart that Endelman was in some way ‘.
operating for kckhart in this country. It was also my impression that
Endelman was in some way connected with the Kussian-Spanish Svciety but was
probably a t'small fry'.

"I wish to state that in November of 1944 I was requested by 'Jack?,
one of my contacts whom I will deal with laler on in this statement, to
furnish a complete biography of my personal history and business and
. Communist and other associations, 1In this biography I did not refer to
Eckhart and bndelman but called them 'Joe' and 'Marcel'., Apparently, this
biography was given by tJack' to 'Al', who is my present contact and will
be dibcussed later on., In December, 1944 'Al' then guestioned me concerning
*Joe' and 'Narcel', wnom I had mentioned, and he questioned their identi-
ties. I indicated to him their true names, that is, Endelman anc Lckhart.

329




AR . B

ST B e shean

Eai o ol

etV IR AT

Feld. N G

. /
i

¢
Tapy ¥

o

'Al' informed me vhat he knew these people and indicated that they were
presently in tne United States. He then told me that if you ever run invo
them run like hell. Iie did not elaborate further in regard to these indi-
viduals, their present location or present activities.

The informani also advised that Eckhart was known to F. Brown,
with alias Ferruccio liarini. The inforaant said, "un or about Octover 15,
1938, by pre-arraungement, I met Brown in a cafeteria on University Place
near 8th Street, and then he iniroauced me to a man he called Tim or Timmy,
who was at that time sitting in an automobile outside the cafeteria. (I
later learned that this individual was Jacob Golos.) e all then proceeded
in Golos' automobile to a subvay entrance where Erown made his departure
and Golos and I proceeded t0 a resiaurant where we had dinner. In an initial
conversation I explained to Golos tnat I was euployed by the Italian Library
of Informatior, that I was a memver of the Communist Party anc otier informa-
tion about my background. During this conversation, Golos interrcgzted me at
length of my knowledge of kcknart and “ndelman, as well as Juliet (Poyntz),
as well as my background witn the Communist Party. Golos stated that Eckhart
and Endelman were traitors to the Communist moverent.®
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Tne Kew York Field Cffice by telet:oe ceied

1545, advised the Burcau thzt a photozraph of Josepn w. Ecknart

Decezber 17,

(who hae beer described esbove under the section entitled "Background)
was furnished ty the Friladelphiz Field Cllice t> the lew Yorx

Field Office and t-is paotograph vase identified by Elizzbeth

Terrill bentley as being the individual s.e knew &s Joseph Ecrhart,
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Decamber 17, 1945

Be: RAY EISON, with alias
Mrs. Joseph Elson

that he was attempting to secure some suitable person to replace me in the
Corporation and, finally, as I recall, sometime in February, 1945, he met .- . -
We one evenirg, told me he had decided upon the individual to replace me, -t
and thet he and T would stroll around for a fex mimutes while he would tell
®e a Jittle about this person, after which I wounld meet her, :

¥He informed me that this nexly selected person was Ray Elson;
that he had investigated and found she was a good, loyal Communist and '
appeared to be an adequate replacement for me, I recall, further, that
after Jack and I walked around for a few mimites we mot Ray Elson, t0 whom
Jack introduced me,

that although be did not 1ike it, 1t was, nevertheless, necessary that Ray
Elson know xy identity, that is, my proper name, and that I should more or
less look after her so far as her business duties were concerned,
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"It is ry further recollection that on the occasion of this
fir#¥ meeting, Jack indicated to Elson that she was to look to me for
assifftance, althourh this remark by hin. was in a general sense, and no
meni¥pn was made in so many words that she and I should discuss our
intelligence activities.

"On thic first meeting Elson seemed interested in becoming as~-
sociated with the United States Service and Shipping Corporation and, there-
after, for approximately one month negotiations continued with respect to
her going with the firm. I recall that the financial circumstances were
discussed at some length and it was settled that she, with money to be
supplied by Jack, was to acquire from Colonel Feynolds, all of the stock
certificates held by him and his wife. It will be noted that at this time
all of the certificates of stock in the United States Service and Shipping
Corporation were held by Re;nolds and his wife with the exception of
five shares registered in Iy nawe. It was arranged by Jack that during
her introductory period with the firm, I was to remain and to familiarize
Elson as thoroughly as possible with her new work in the firm and.was
to keep an eye on her generally and observe how she handled herself,

"Ray Elson then made arrangements to terminate her employment with
the Civil Rights Committee, which required her giving two weers!' notice
as I recall and after minor delays, including her being called for Jury
service, which she was able to poctpone, she did, in fact, begin her duties
with the United States Service and Shipping Corporation sometime in Yarch,
1945,

"Upon her poing into the firm, I resigned as Secretary and she
was elected to that position, By this time she had not tcen able to
acquire Reymolds' stock and I recall this phase of the matter still was
discussed considerably and consideration was given at one tine to the
Corporation devaluating its stock so as to enable her to acquire the )
Reynolds' interest with perhaps $2,000," . *

Corncerrdng a purported discussion betveen Earl Browder and Reynolds
the informant said, "A few days later he (Browder) told me to bring Reynolids
and Ray Elson, and go to 16 Test 12th Street, Mew York City, which I
learned upon arriving there was the home of Frederick V. Field, who was
not present and whom I have never met, It was on that occasion that Browder
had the conversation with Reynolds along the lines mentioned above and it
was Reynolds'! reaction that if Rrowder felt he should dispose of his interest
to Ray flson, that, of course, would be acceptable to him,

"Conversations continued with respect to Flson's proposed acauisition

of the ﬁeynolds' interest in the firm and I recall that on May 8, 1945,
I resigned my position as Vice President, though retaining my status as a
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Director and that R2y Elson was elected to succeed me as she Ereviously had
done to the position of Secretary. By this time she had become sonewhat
familiar with the firm's business and as I had accumulated considerable
vacation time, I drew approvimately six weeks! salary and ceased to go to
the office regularly, :

Mmiith respect to Russian contacts that Pay Elson had, I knew when
I first met her that she was seeing Jack privately, though not as often as
I was meeting hime It is my further recollection, Jack mentioned to me
something to the effect that Elson had formerly done some sort of courier
work among members of the Communist Farty Underground. So far as I know,
she had no other Russian contact until Jack disappeared from the scene
sometime about the middle of iay, 1945, and I do know, however, that she
did acquire another Russian contact, presumably through arrargements made
by Jack, and up until the present time she and I have never had any. specific
conversation about our Fussian cortacts. I do know from a remark she
made, that her present contact is a man, and is t2lls A remark by her to
that effect was occasioned when I mentioned that my Russian contact was
short and fat,

"After I ceaced keeping regular hours at the office of the [. Se.
Service and Shipping Corporation, I took a vacation trip, leaving New York
City on June 19, 1945, to spend tiwe at 0ld 1yme, Conrecticut. I had told
Reynolds where I would be vacationing and I recall he called me several times
on the phone and requested thet I return to New York to advice or essist hin
in various business matters. He remarked that he was most decirous of
conferring with me in New York City, because Al had not been in touch with .
hin recently, that the business gererally was confused because Ray Elson's
financial perticipation had been stalemated, and hc was not favorably inclined
tovard Elson,

"I returned to liew York City approximately two weeks after my
departure and on this occasion saw Reynolds, He told me that he would
pProbably need funds and suggested that I transfer to him my five shares of
Corporation stock, which, incidentally, had originally been given to me by
him as a gift, So far as T recall, nothing further of consequence transpired
at thir meeting and I returned to Connecticut. '

"Approximately two weeks later, I again came back to New Yor: and
saw Ra; Elson at the office. She requested that I transfer to her my stock
certificates and T told her that this was impossible as I had previously
transferred them to Reynolds. This angered her considerably and she made
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